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رئیس مجلس: 
اینترنت همچون کالای اساسی 

برای مردم است
قالیبــاف، رئیس مجلس شــورای  محمدباقر 
اســامی در جلســه علنی مجلس در پاسخ به 
تذکر دهمرده در انتقــاد از گرانی ها و افزایش 
قیمت تعرفه اینترنت اظهار کرد: ما جلســات 

نظارتی در موضوعات مختلف را برگزار...

رئیس جمهور:
حل مسائل کشور نیاز به آن 

طرف آبی ها ندارد
ســید ابراهیم رئیسی، رئیس جمهور در دیدار 
رؤســای دانشــگاه های برتر و معین کشور با 
تبریک ایام ماه رجــب، گفت: از فرمانده کل 
سپاه و حســنی آهنگر به دلیل فراهم کردن 

زمینه این دیدار تشکر می کنم. امروز...
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انسانی که بیش از همه 
می دید

در خاطراتش می نویســد؛ بارها در نوجوانی از مدرســه 
گریخته و به آغوش طبیعت رفته است تا به مطالعه نهج 
الباغه بپردازد. برادرش واســطه آشنایی او با نهج الباغه 
بود. پدر و مادرش بر ســردر خانه خود، سنگی را نصب 
کرده بودند که روی آن جمله لا فتی الا علی، لا ســیف 
الا ذوالفقــار حک شــده بود. بعد از نوشــتن یک کتاب 
پنــج جلدی در نهایت اعتراف می گوید»ای روزگار کاش 
می توانســتی همه قدرت هایــت را، و ای طبیعت، کاش 
می توانســتی همه اســتعدادهایت را در خلق یک انسان 
بزرگ، نبوغ بزرگ و قهرمان بزرگ جمع می کردی و یک 
بار دیگر به جهان ما یک »علی« دیگر می دادی« چگونه 
می توان از مولود کعبه نوشــت وقتی قلم در برابر وصف 

آن عظمت از نوشتن باز می ایستد.
 همانطور که دکتر علی شریعتی می گوید:» سخن گفتن 
درباره علی )ع( بی نهایت دشــوار اســت، زیرا به عقیده 
من، علی )ع( یک قهرمان یا یک شخصیت تاریخی تنها 
نیست. هر کس درباره علی )ع( از ابعاد و جهات مختلف 
بررســی کند، خود را نه تنها در برابر یک فرد، یک فرد 
برجسته انســانی در تاریخ می بیند، بلکه خود را در برابر 
معجزه ای و حتی در برابر یک مسئله علمی، یک معمای 
علمی » این خلقت« احساس می کند. بنابراین درباره علی 
)ع( ســخن گفتن برخاف آنچه که در وهله اول به ذهن 
می آید، درباره یک شخصیت بزرگ سخن گفتن نیست، 
بلکه درباره معجزه ای اســت که به نام انسان و به صورت 

انسان در تاریخ متجلی شده است.«
»گاه علــی )ع( را کــه توی این جنگ هــا یک قهرمان 
شمشــیرزن است، توی شهر یک سیاســتمدار پرتاش 
حساس است و توی زندگی یک پدر و یک همسر بسیار 
مهربان و بســیار دقیق است و یک انسان زندگی است و 
در همــه ابعادش می بینیم، تاریخ می گوید، تنها در نیمه  
شب ها، توی نخلستان های اطراف مدینه می رفته و نگاه 
می کرده که کســی نبیند و نشــوند و بعد سر در حلقوم 
چاه فرو می برده و می نالیــده! و آن درد خیلی باید درد 
نیرومندی باشــد، که این روح را این اندازه بی تاب بکند! 
مســلماً این همان درد انسانی اســت که خود را در این 
عالم زندانی می بیند، انســانی است که خود را بیشتر از 
این عالم می بیند و احساس خفقان در این عالم می کند.

برتری ایران برابر امارات با دست بیرانوند و 
پای طارمی؛

 دیدار با سوریه در یک هشتم نهایی

تســنیم- تیم های ملی فوتبال ایران و امارات از ساعت 
18:30 شامگاه سه شنبه و در سومین بازی مرحله گروهی 
جام ملت های آســیا در ورزشگاه اجوکیشن سیتی قطر به 
مصاف هم رفتند که تیم کشــورمان با نتیجه 2 بر یک به 

برتری رسید.
مهدی طارمی در دقایق 26 و 65 گلزنی کرد تا پای او هم 
در این تورنمنت به گل باز شــود. تک گل امارات را یحیی 
الغسانی در دقیقه 3+90 به ثمر رساند. ضمن اینکه علیرضا 
بیرانوند در دقیقه 64 پنالتی الغسانی را مهار کرد تا نقشی 

مهم در این برتری داشته باشد.
بدین ترتیب تیم ایران با 9 امتیاز از سه بازی به مرحله یک 
هشــتم نهایی صعود کرد و ساعت 19:30 روز چهارشنبه 
11 بهمن در ایــن مرحله رودرروی ســوریه قرار خواهد 
گرفت. گفتنی است در دقیقه 26 همکاری سردار آزمون و 
مهدی طارمی یکبار دیگر در خط حمله تیم ملی جواب داد 
و آزمون با پاســی زیبا توپ را از بالای سر مدافع امارات به 
طارمی رساند تا این بازیکن قفل دروازه امارات را باز کند و 

اولین گلش را در این تورنمنت به ثمر برساند.
در دقیقه 33 نیز ارسال توپ از احسان حاج صفی با ضربه 
سر علی قلی زاده تبدیل به گل دوم ایران شد اما در بازبینی 
صحنه با VAR مشخص شد که قلی زاده در لحظه ارسال 

توپ در منقطه آفساید بوده است.
در دقیقه 59 محمدحســین کنعانــی زادگان در محوطه 
جریمــه روی بازیکــن حریف مرتکب خطا شــد و بعد از 
بازبینی تصاویر از سوی داور و VAR به سود امارات پنالتی 
گرفته شد. یحیی الغسانی پشت توپ ایستاد که ضربه او را 
علیرضا بیرانوند گرفت تا کار همچنان به سود ایران پیش 
برود. دقیقه 65 نیز یورش بازیکنان ایرانی به سمت دروازه 
امارات باعث شد مدافع این تیم در دادن پاس اشتباه کند و 
سردار آزمون با توپ ربایی آن را به طارمی رساند تا مهاجم 

ایران برای دومین بار دروازه امارات را باز کند.
دقیقه 81: توپ دیگری به محوطه جریمه امارات ارســال 
شد که ابتدا ضربه چکشی علیرضا جهانبخش به تیر دروازه 
خورد و در ادامه محمد محبــی دروازه حریف را برای بار 
سوم باز کرد. داور یکبار دیگر برای بازبینی صحنه به کنار 
زمین رفت و در تصاویر تلویزیونی مشــخص شــد محبی 
پیــش از گل روی یکی از بازیکنان امارات خطا کرده و به 

همین دلیل گل مردود شد.
و در نهایت دقیقه 3+90 در یک رفت و برگشــت توپ به 
یحیی الغســانی رســید و این بازیکن که ضربه پنالتی اش 
را از دســت داده بود موفق شد یکی از گل های خورده را 

جبران کند.

رئیس دیوان عالی کشور:
عده ای بنا دارند در آستانه انتخابات در 

جامعه التهاب ایجاد کنند
ایسنا- رئیس دیوان عالی کشور گفت: متأسفانه عده ای 
بنا دارند در آستانه انتخابات در جامعه التهاب ایجاد کنند 
و با طرح موضوعات غیرواقع و نادرســت به اعتماد مردم 

ضربه بزنند.
حجت الاســام محمدجعفر منتظری در جلســه هیئت 
عمومی دیوان عالی کشــور ضمن تبریک میاد امام جواد 
)ع( با اشــاره به خصوصیات مؤمن گفت: مؤمن به ســه 
خصلت احتیاج دارد: اول، توفیق الهی؛ دوم، واعظ درونی 

و سوم، پذیرش نصیحت از دیگران.
رئیس دیوان عالی کشــور با اشاره به اهمیت توجه به این 
حدیــث و تقویت روحیه پند پذیری و نصیحت پذیری در 
جامعه  تصریــح کرد: مقام معظم رهبری )مدظله العالی( 
فرمودنــد: »اگــر معنای امر به معــروف و نهی از منکر و 
حدود آن برای مردم روشــن شــود، معلوم خواهد شــد 
یکی از نوترین، شــیرین ترین، کارآمدترین و کارسازترین 
شیوه های تعامل اجتماعی، همین امر به معروف و نهی از 
منکر اســت« این در حالی است که در حال حاضر شاهد 
کمرنگ شــدن فریضه امر به معــروف و نهی از منکر در 

سطح جامعه هستیم.
منتظــری در ادامه بــا تأکید بر ضــرورت رعایت اخاق 
رســانه ای و پرهیز از انتشــار اخبار کذب گفت: انعکاس 
اخبــار کذب، منفــی و ناامید کننده در رســانه ها که به 
نوعی سیاه نمایی محســوب می شود، ناامیدی مردم را در 
پی دارد. وی افزود: متاســفانه عده ای بنا دارند در آستانه 
انتخابات در جامعه التهاب ایجاد کنند و با طرح موضوعات 
غیرواقع و نادرست به اعتماد مردم ضربه بزنند. رسانه های 
داخلی در شــرایطی که دشمن ســعی دارد از هر شیوه 
ای برای سیاه نمایی عملکرد نظام سوءاستفاده کند، باید 

هوشمندانه عمل نمایند.
منتظــری به بیانــات رهبر انقاب اســامی در خصوص 
رسانه ای کردن اتهامات اشاره کرد و گفت: طبق فرمایش 
مقام معظم رهبری »هیچ کس در قوه قضاییه و در خارج 
از این قوه و در رسانه ها حق ندارد تا زمانی که جرمی ثابت 
نشده، آن را رسانه ای کند و هیچ کس حق ریختن آبروی 
یک مســلمان را ندارد.« امید اســت رســانه ها و فعالان 
فضــای مجازی عمل بــه این مهم را نصــب العین خود 
 قرار داده و تصویر درســت و واقعی از مسائل کشور را به 

مردم منتقل کنند.
رئیس دیوان عالی کشــور در بخش دیگری از سخنانش 
با اشــاره بــه بیانات مقــام معظم رهبــری در برگزاری 
انتخابات با مشــارکت بالا تأکید کرد: حضور گســترده و 
همه جانبه مــردم در انتخابات، نقطه قوت نظام جمهوری 
اســامی ایران در عرصه ملی و بین المللی است و می تواند 
 تأمین کننده امنیت کشور باشد و توطئه دشمنان را نقش 

برآب کند.
منتظــری در پایان با بیان اینکه انقاب و نظام اســامی  
محصول تاش مجاهدت مــردم مؤمن و ولایتمدار ایران 
اسامی که در این راه شهدای والامقامی  را تقدیم راه حق 
نموده اند بر اهمیت مشــارکت گسترده مردم در انتخابات 

تأکید کرد.

فارس- ســخنگوی وزارت امور خارجــه در گفت و گو ضمن محکوم 
کردن حمــات آمریکا و انگلیس علیه یمــن، گفت که این حمات 
هیچ ربطی به امنیت دریایی و آزادی کشتیرانی در دریای سرخ ندارد 
و هدف آن فرصت دادن به رژیم صهیونیســتی برای آدمکشی بیشتر 

در غزه است.
سخنگوی وزارت امور خارجه جمهوری اسامی ایران ناصر کنعانی در 
خصــوص حمله آمریکا و انگلیس به اهدافی در صنعاء، ضمن محکوم 
کردن این گونه حمات خودســرانه گفت: اقدام یمنی ها بر اســاس 
تصمیم  دولت نجات ملی یمن و در راستای هدف اعام شده آنها برای 
متوقف کردن جنگ رژیم صهیونیســتی علیه ملت مظلوم فلسطین و 

شهروندان بی پناه غزه است. 

وی با بیان اینکه دخالت آمریکا و انگلیس در دریای ســرخ، حمایتی 
علنی و تشــویق کننــده از جنایات رژیم اســرائیل در غزه اســت، 
خاطرنشان کرد: واشنگتن و لندن به جای فشار بر رژیم صهیونیستی 
برای توقف نسل کشــی در غزه، مانع فشــار دیگران بر رژیم یاد شده 
هستند تا بتواند با دســت باز به قتل عام فلسطینی ها و شهروندان و 

زنان و کودکان در غزه ادامه دهد.
گفتنی است، جنگنده های آمریکا و انگلیس شامگاه سه شنبه به چند 
پایگاه نظامی متعلق به جنبش مقاومت انصارا... از جمله پایگاه هوایی 
الدیلمی در شــمال صنعاء حمله کردند. سخنگوی دستگاه دیپلماسی 
بــا ذکر این نکته که »حمات آمریکا و انگلیس به یمن هیچ ربطی به 
امنیت دریایی و آزادی کشــتیرانی در دریای سرخ ندارد و حتی هیچ 

ارتباطی با منافع ملی آمریکا و انگلیس ندارد«، یادآور شــد: بلکه تنها 
هدف این حمات، حمایت از رژیم صهیونیستی و فرصت دادن به این 

رژیم برای آدمکشی بیشتر در غزه است.
وی در پایــان تأکید کرد که حمات نظامی آمریکا و انگلســتان علیه 
یمن، به منزله دخالت نظامی خودســرانه آنهــا در این منطقه به نفع 
رژیم صهیونیســتی و عامل افزایش تنش در منطقه و دریای ســرخ 
اســت. در همین خصــوص نیز یک مقــام آمریکایــی در اظهاراتی 
 ادعا کرد کــه این حمات ســکوهای پرتاب موشــک، هواپیماهای
 بدون سرنشــین و انبارهای تســلیحاتی را هدف قرار داده و توسط 
نیروهای آمریکایی و انگلیسی و با حمایت غیر عملیاتی سایر کشورها 

انجام شد.

ایرنا - مهدی ضیغمی، رئیس سازمان توسعه تجارت، جانبازان مشمول 
دریافــت خودروهای وارداتی می توانند جهت اطاع از نوع خودروهای 
 Janbazan.saleauto.ir وارداتی عرضه شده و انتخاب آن به سایت

مراجعه و خودرو موردنیاز خود را تعیین کنند. 
وی با اشــاره به آغاز ثبت نــام اولیه خودرو وارداتــی جانبازان اعام 
کرد: این مرحلــه صرفاً جهت پایش درخواســت جانبازان عزیز برای 
برنامه ریــزی واردات و زمان بنــدی تحویل خودرو می باشــد. رئیس 
ســازمان توســعه تجارت افزود: بر اســاس ماده 1۷ آیین نامه اجرایی 
بنــد )و( تبصره )۷( ماده واحده قانون بودجه ســال 1402 و تکالیف 
مترتب به قانون فوق از چهارشــنبه به مدت 9 روز جانبازان می توانند 
بــا مراجعه به ســایت مذکور نوع خودروی خــود را انتخاب کنند. بر 

همین اســاس و به منظور جلوگیری از ازدحــام و بروز ایجاد نواقص 
فنی احتمالی نمایش خودروها در سه مرحله انجام می پذیرد. در امروز 
و فــردا پنجم بهمن ماه جانبازان ۷0 درصد ویژه امکان انتخاب خودرو 
دارند. در روزهای ششــم و هفتم بهمن ماه ســایر جانبازان ۷0 درصد 
 خودروهــای خود را انتخاب خواهند کرد و در نهایت روزهای هشــتم 
و نهــم بهمن مــاه نیــز جانبــازان 50 تــا 69 درصــد می توانند به 
 ســایت مراجعــه کننــد و خودروهــای وارداتــی خود را مشــاهده 

و انتخاب نمایند.
همچنیــن به منظور جلوگیری از هرگونــه اجحاف از حقوق جانبازان 
معــزز روزهــای 10، 11 و 12 بهمــن مجدداً ســامانه بــرای کلیه 
جانبازان واجد شــرایط بــاز و چنانچه جانبــازی از ثبت نام جامانده 

یــا قصد ویرایش دارد این امکان فراهم اســت تا اقــدام کند. مهدی 
ضیغمی عنوان کرد: تعیین ســقف انتخاب خودرو توســط جانبازان بر 
اســاس فهرست ارائه شده از سوی بنیاد شهید و امور ایثارگران بوده و 
وزارت صنعت معدن و تجارت هیچ دخل و تصرفی در آن ندارد. معاون 
وزیــر صنعت معدن و تجارت افزود: با توجه به اینکه تمام خودروهای 
 نمایش داده شــده دارای کف درخواســت بــوده و چنانچه حدنصاب 
خودرو تکمیل نگردد به جانباز معزز اطاع رســانی می گردد تا خودرو 
دیگــری را انتخاب نماید لذا انتخاب خــودرو هیچ گونه حقی را برای 
متقاضی بــرای دریافت خودرو ایجاد نمی نماید و تعهد شــرکت های 
 واردکننــده صرفــاً زمانی ایجاد می شــود کــه با جانبــازان قرارداد 

منعقد نماید.

 سخنگوی وزارت امور خارجه: 

حملات آمریکا و انگلیس علیه یمن فرصت دادن به رژیم صهیونیستی برای 
آدمکشی بیشتر در غزه است

ثبت نام اولیه انتخاب خودروهای وارداتی جانبازان آغاز شد

تســنیم- احمد وحیــدی، وزیر کشــور در آیین معارفه اســتاندار 
آذربایجان شرقی که در سالن جمهوری استانداری برگزار شد، با اشاره 
بــه اینکه مرحوم عابدین خرم کارهای بزرگی در دوران مســئولیتش 
در اســتان انجام داد، اظهار داشت: وقتی مدیر جهادی روی کار است، 
بحث تحریم و فشار اقتصادی معنی ندارد ، افزود: انقاب و اسام به ما 

یاد داد که باید در راه خدا که بن بست ندارد، جهاد کنیم.
وزیر کشــور ســخنان مقام معظم رهبری در مورد پیشرفت کشور را 
یادآور شــد و با تأکید بر اینکه در پیشرفت ایران، نزدیک قله هستیم، 
خاطر نشــان کرد: پیروزی های بزرگی در ســایه خون شهدا و ایمان 

راسخ مردم عزیز کشورمان حاصل شده است.
وی با بیان اینکه منطق دنیا در مورد کشورها تناقض جدی دارد، ادامه 
داد: همه می بینند مبارزین یمنی که مانع نسل کشــی صهیونیســتی 

هستند، غرب اینها را تروریست معرفی می کنند و بمباران می کنند.
وحیدی با بیان اینکه انتخابات تعیین کننده اســت و ملت باید یکصدا 
حضور یابند که حتما دشمن شکن خواهند بود، تصریح کرد: دشمنان 
ما به دنبال کاهش مشــارکت مردم هســتند، پس معلوم است که از 

حضور مردم می ترســند چراکه این انقاب جز بر پایه مردم نبوده و با 
دل و جان برای دفاع از آن تاش می کنند.

وی مالک رحمتی را مدیری جوان و با سوابق ارزشمند دانست و گفت: 
در حوزه های فرهنگی، اقتصادی، مدیریتی، سیاسی سوابق خوبی دارد 
و اهل همکاری و مدیریت خوب هســتند که در ســازمان خصوصی 

ســازی هم 60 همت برای مولدســازی آماده واگذاری کردند که در 
گذشته کمتر اتفاق افتاده بود. وزیر کشور با بیان اینکه آذربایجان قلب 
تپنده ایران اســت، ادامه داد:  این استان جایگاه حساس و محوری در 
سیاست و اقتصاد دارد و این فرصت بی نظیری برای توسعه است. وی 
با بیان اینکه تبریز و آذربایجان در تاریخ کشــور همواره تعیین کننده 
بوده است، تأکید کرد: باید این قطب اقتصاد، صنعت و دانش همچنان 
در راس باشــد و ریاســت محترم جمهوری خیلــی تأکید بر حرکت 
پرشــتاب این استان دارند. وحیدی با بیان اینکه استقبال کم نظیری 
که مردم در ســفر استانی رئیس جمهور داشــتند، تاش می کنیم با 
قدرت مصوبات را به ثمر برســانیم، اضافه کرد:همه مدیران بدانند که 
نباید هیچ فرصتی را از دســت بدهیم چرا که در برابر مردم پاسخگو 
هســتیم و باید نیازها و کمبودها در مسیر حل شدن قرار گیرد. وزیر 
کشور در پایان   مردم دوستی و مردم داری مرحوم عابدین خرم را یادآور 
شــد و گفت: همه مدیران ما باید مردمی  بــوده و درها به روی مردم 
باز باشــد. هیچ وقت از نگاه بالا به مردم نگاه نکنید چراکه همه خادم 

مردم هستیم.

وزیر کشور:

 دشمنان کاهش مشارکت مردم را در برنامه دارند

رهبر انقلاب اسلامی خطاب به مسئولان کشورهای اسلامی تأکید کردند:

لزوم قطع شریان های 
حیاتی به رژیم صهیونیستی

حضــرت آیــت ا... خامنــه ای، رهبــر معظــم انقاب 
اســامی صبح امروز در دیدار دســت اندرکاران کنگره 
24 هــزار شــهید تهران بــزرگ با انتقــاد از عملکرد 
مسئولان کشــورهای اســامی در قبال موضوع بسیار 
 مهم غزه گفتند: برخی مواقع موضع گیری ها و اظهارات 
مسئولان کشورهای اسامی اشــتباه است؛ زیرا درباره 
موضوعی همچون آتش بــس در غزه صحبت می کنند 
که از اختیار آنها خارج است و در دست دشمن خبیث 

صهیونیستی است، مسئولان کشــورهای اسامی باید 
نســبت به موضوعاتی که در اختیار آنها اســت، اقدام 
کنند. رهبر انقاب اســامی تأکید کردند: آن موضوعی 
که در اختیار مســئولان کشــورهای اسامی اســت، 
قطــع شــریان های حیاتــی بــه رژیم صهیونیســتی 
 اســت، کشــورهای اســامی باید ارتبــاط سیاســی 
 و اقتصــادی خــود را بــا رژیــم صهیونیســتی قطع

 کنند و به این رژیم کمک نکنند....

 وزیر امور خارجه:
 به آمریکایی ها پیام و هشدار 

جدی داده ایم
امورخارجه  وزیــر  امیرعبداللهیان،  حســین 
جمهوری اســامی ایران که برای شرکت در 
نشســت شورای امنیت ســازمان ملل درباره 
وضعیت منطقه غرب آسیا )خاورمیانه( شرکت 

کرده است، گفت که به آمریکایی... 2

صفحه 3

نیمه تمام ها ،
چالش عمران استان

تزریق هشت هـزار میلیاردی به 
صفحه 3پروژه های ناتمام

 میلاد با سعادت امیرالمؤمنین 
حضرت علی )ع( و 
روز مرد مبارک باد
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تأکیدکردند:
لزوم قطع شریان های حیاتی رژیم صهیونیستی

حضــرت آیــت ا... خامنه ای، رهبــر معظم انقــاب اســامی در دیدار 
دســت اندرکاران کنگره ۲۴ هزار شــهید تهران بزرگ با انتقاد از عملکرد 
مسئولان کشورهای اسامی در قبال موضوع بسیار مهم غزه گفتند: برخی 
مواقع موضع گیری ها و اظهارات مسئولان کشورهای اسامی اشتباه است؛ 
زیــرا درباره موضوعی همچون آتش بس در غــزه صحبت می کنند که از 
اختیار آنها خارج اســت و در دست دشــمن خبیث صهیونیستی است، 
مســئولان کشورهای اسامی باید نسبت به موضوعاتی که در اختیار آنها 

است، اقدام کنند.
رهبر انقاب اســامی تأکید کردند: آن موضوعی که در اختیار مسئولان 
کشورهای اسامی است، قطع شــریان های حیاتی به رژیم صهیونیستی 
اســت، کشورهای اسامی باید ارتباط سیاسی و اقتصادی خود را با رژیم 

صهیونیستی قطع کنند و به این رژیم کمک نکنند.
ایشان خاطرنشــان کردند: به رغم عملکرد نامناسب مسئولان کشورهای 
اســامی و به رغم همه سختی ها، همان گونه که در قرآن آمده، خداوند با 

مردم مؤمن است و هرجا که خدا باشد، پیروزی خواهد بود.
حضرت آیت ا... خامنه ای افزودند: پیروزی مردم غزه قطعی است و خداوند 
متعال این پیروزی را در آینده نه چندان دور به امت اسامی نشان خواهد 
داد و دل های مســلمانان و در رأس آنها مردم فلسطین و غزه خرسند و 

خوشحال خواهد شد.

رئیسمجلس:
اینترنت همچون کالای اساسی برای مردم است

ایسنا- محمدباقر قالیباف، رئیس مجلس شورای اسامی در جلسه علنی 
مجلس در پاســخ به تذکر دهمرده در انتقاد از گرانی ها و افزایش قیمت 
تعرفه اینترنت اظهار کرد: ما جلســات نظارتــی در موضوعات مختلف را 
برگزار کردیم که آخرین نمونه آن در بحث دارو بود درباره سایر موارد هم 

رسیدگی های نظارتی را دنبال می کنیم.
رئیــس مجلس بیــان کــرد: دربــاره اینترنت هــم بــه رئیس جمهور 
 گفتم کــه امروز اینترنــت همچون کالای اساســی برای مردم اســت. 
زمــان زیادی بــود که قیمت آن تغییر نکرده بــود و یک مدت دیگر هم 

ادامه پیدا می کرد.
قالیباف تأکید کرد: نقش اینترنت برای مردم یک موضوع فانتزی نیست، 
زندگی مردم با اینترنت ســروکار دارد، حالا کمک می کنیم تا این مشکل 

حل شود.

وزیردفاع:
در مسیر دفاع از کشور تمام توان خود را به کار 

خواهیم گرفت
امیر  خبرنگاران-  باشــگاه
سرتیپ آشــتیانی، وزیر دفاع و 
نیرو های مسلح در  پشــتیبانی 
مراسم الحاق انبوهی از پهپاد ها 
به ارتش با اشاره به اینکه یکی 
این وزارت  از مهم ترین وظایف 
نیرو های  تسلیح  و  تجهیز  خانه 
مســلح در جهت دفاع از کشور 

می باشــد، گفت: الحاق این پهپاد ها در توان رزم ارتش جمهوری اسامی 
ایران تاثیر بسزایی خواهد داشت.

امیر ســرتیپ آشــتیانی با بیان اینکه همواره تمامــی تحولات منطقه و 
جهانی تحت رصد می باشــد، افزود: فناوری های نویــن و به روز در دنیا 
بررسی می شــود و با نیاز های نیرو های مسلح تطبیق داده می شود تا در 
راســتای دفاع از کشــور و مقابله با تهدیدات زمینــی، هوایی، دریایی و 

فضایی بومی سازی و تولید شود.
وزیر دفاع در پایان خاطرنشان کرد: به مردم اطمینان می دهیم در مسیر 
دفاع از کشــور و افزایش قدرت بازدارندگــی و ارتقا توان رزمی نیرو های 
مســلح تمام توان و تاش خود را به کار خواهیم گرفت و دشــمن ناامید 

خواهد شد.

سخنگویقوهقضاییه:
ملت ایران خواستار محاکمه منافقین هستند

مهر- ستایشــی، سخنگوی قوه قضاییه در حاشیه دادگاه منافقین، اظهار 
داشــت: این محاکمه که در شعبه ۱۱ شاهدش بودیم مربوط به محاکمه 

منافقین است.
وی افــزود: محاکمــه منافقین یک مطالبه جدی مردم ایران اســت این 
مطالبه در سالیان گذشته وجود داشته و به مرحله ای رسیدیم که توسط 

قوه قضاییه رسیدگی می شود.
ستایشی ادامه داد: مطابق موازین قانونی در مقام پاسخگویی این مطالبه 
هستیم، این پرونده بحث بیش از صد جنایت تروریستی خیانت بار است. 
این پرونده دارای شــکات متعدد است و روند دادرسی یک روند دادرسی 

عادلانه و منطبق با موازین قانونی است.
وی افــزود: تمــام تاش قــوه قضاییه این اســت که این رســیدگی به 
احســن وجــه متجلی شــود و هیچ حقی از کســی ضایع نشــود قبل 
 از تشــکیل دادگاه به این نکته توجه شــد به صورت رســمی اباغ شود 
کــه متهمیــن وکیل تعییــن کننــد؛ اما متهمیــن پرونــده از معرفی 
 وکیــل امتناع کردند و دادگاه تکلیف داشــت وکیل تســخیری را برای 
این هــا تعریف کند و پنج نفر از وکای تســخیری در جلســه و در مقام 

استماع حضور داشتند.
ستایشــی گفت: به رغم اینکــه این گروهک تروریســتی از منفور ترین و 
بی شــرمانه ترین جرم ها امتناع نکردند و مغضوب هســتند توســط ملت 
ایران، اصرار قوه این اســت که پرونده این ها کامــاً عادلانه و منطبق با 
موازین قانونی صورت بگیرد و تشــریفات دادرسی مورد توجه کامل قرار 
بگیرد و کســانی که در مقام قضاوت های هســتند در انتها برای دادرسی 

عادلانه شهادت بدهند.
وی افزود: گروهک تروریســتی مجاهدین خلق از ابتدای انقاب تا کنون 
اقدامات خیانت آمیز فراوانی را مرتکب شدند و در این پرونده که متضمن 
کیفر خواســت هفتصد صفحه ای است تاش شده که عمده این جنایات 
و خباثت ها مثل قتل مردم عادی زنان کودکان و شــهروندان تا شهادت 
مســئولین ما و همچنین ارتباط این گروهک بــا رژیم بعثی و اقدام ارائه 

اطاعات به رژیم های خاصم بیان شود.
ستایشی در پاسخ به سؤال یکی از خبرنگاران که پرسید مساعدت دستگاه 
قضایی درباره متهمینی که توبه می کنند چیست، گفت: کسانی که نسبت 

به اعمالشان پشیمان هستند مسائلشان مورد بررسی قرار می گیرد.

رئیسجمهور:

حل مسائل کشور نیاز به آن طرف آبی ها ندارد
ایسنا-ســید ابراهیم رئیسی، رئیس جمهور در 
دیدار رؤسای دانشگاه های برتر و معین کشور با 
تبریک ایام ماه رجب، گفت: از فرمانده کل سپاه 
و حســنی آهنگر به دلیــل فراهم کردن زمینه 
این دیدار تشــکر می کنم. با بخش هایی از کار 
دانشگاه امام حسین )ع( آشنا شدم. توصیه ام به 
رؤسای دانشــگاه ها این است که برای بازدیدی 
مشابه از دانشگاه امام حسین )ع(، وقت بگذارند.
وی ادامــه داد: رهبری در ابتدای ســال جدید 
در حرم رضوی بر ضرورت تحول تأکید کردند. 
مأموریــت دولــت در انجام تحــول، مأموریت 
سنگینی است. ما موظفیم ایجاد تحول را دنبال 
کنیم. پیشــرفت کشــور و پیش ران این تحول 
در گرو حرکت دانشگاه هاســت. پیشــران این 
حرکت باید در حوزه علم و دانش دنبال شــود 
و علم محور و فناوری محور باید باشــد. پیشران 
حرکت تحولی کشــور باید دانشگاه ها و مراکز 

علمی کشور باشند.
 باید تولید علم همراه با مهارت آموزی شود

رئیسی با اشاره به دستاوردهای سپاه پاسداران 
انقــاب اســامی گفــت: موفقیت ســپاه در 
گــرو کار علمی و مبتنی بر دانش بوده اســت. 
مأموریــت دانشــگاه امام حســین هم حرکت 
علمــی برای تحقق اهداف ســپاه اســت. باید 
اقتضائات و التزامات این مســئله رعایت شود. 
تاش مســئولان دانشــگاه امام حســین )ع( 
حرکت از مقاله محوری به مســئله حوری است. 
در دانشــگاه های کشــور باید تولید علم همراه 

بــا مهارت آموزی شــود. مهارت افزایی در کنار 
علم افزایی باید در دستورکار دانشگاه های کشور 

قرار گیرد. 
 تحول کشــور در گرو تحول در نگاه و بعد 

تحول در فرایندهاست
وی ادامــه داد: علوم انســانی و علــوم پایه از 
اهمیت بالای برخوردار اســت. نباید نسبت به 
این رشــته ها بی توجهی شــود. علوم پزشکی و 
مهندســی اهمیت دارد؛ امــا نباید این اهمیت 
موجب بی توجهی به علوم انســانی و علوم پایه 
شــود. دانشگاه در تحول کشــور باید هم نقش 

تربیت نیروی انســانی دانشــمند با مهارت را 
دنبال کنــد. از همه مهم تــر در تربیت نیروی 
انســانی باید با توجه به تزکیه و اندیشــدن به 
مســائل مردم توأم شود. بســیار مهم است که 
بتوانیم در دانشــگاه تربیت نیروی انسانی تراز 
و اســتفاده از فناوری های نوین داشته باشیم. 
تحول کشور در گرو تحول در نگاه و بعد تحول 

در فرایندهاست.
رئیس جمهور خاطرنشــان کرد: منظومه فکری 
تحول در دانشــگاه های که توسط مقام معظم 
رهبری بیان شــد اگر در دانشگاه ها اجرا شود، 

شــاهد تحولات چشــمگیری در حوزه تحول 
خواهیــم بود. همه رؤســای دانشــگاه ها باید 
بدانند که کارشــان فناورانه و علم پایه باشد تا 
برای دستگاه ها و کشور پیشرفت ایجاد کند. در 
حوزه هایی که از دانش بهره بردیم بسیار موفق 
بودیم. »مــا می توانیم« در این صورت می تواند 
جلوه کند. در حوزه های مختلف اقتصادی خرد 
و کان با مشــکاتی روبه رو هســتیم. تبدیل 
تهدیــد به فرصت با اندیشــه و حرکت جهادی 

امکان پذیر است.
رئیســی متذکر شــد: در صنایع هســته ای و 
نظامی بــا تهدیدات بین المللــی روبه رو بودیم 
اما در همین صنایع بیشــترین دســتاوردها و 
پیشرفت ها را شــاهدیم. در این صنایع تحریم 
بودیم یــا در  صنعت خودروســازی؟ در کدام 

پیشرفت داشتیم؟ چرا؟
 کار با حرکت مجدانه و پیگیری مســتمر به 

سرانجام می رسد
وی ادامه داد: مســئله پیگیری در سامان دهی 
امور در کشــور نقش بسیار مهمی در پیشرفت 
کارهــا و پروژه ها دارد. تجربه در تمام مســائل 
سیاســی، اجتماعی، فرهنگی و اقتصادی نشان 
داده کار با حرکت مجدانه و پیگیری مســتمر 
به ســرانجام می رسد. رؤسا به معاونان، معاونان 
به مدیران زیردســتان، دســتور می دهند؛ اما 
بروکراســی و دموکراسی معلوم نیست کار را به 

کجا ببرند.
رئیس جمهور در بخش دیگری از ســخنانش با 

بیان اینکه امروز دموکراســی گرفتار بروکراسی 
است، گفت: از تجربه همه کشورها و پیشینیان 
حتماً اســتفاده می کنیم؛ اما نســخه دیگران را 
حاضر نیســتیم عمل کنیم. علما و دانشمندان 
ما باید نسخه های دیگران را متناسب با شرایط 
کشــور مورد بررســی قرار دهنــد و بگویند با 
زیست بوم ما تطابق دارد؟ شناخت نیاز کشور و 
 اولویت ها، مسئله شناسی و حل مسئله نیاز است. 
 دانشگاه باید دانشش را به میدان اجرا بیاورد

رئیســی ادامه داد: وزیر و معاونان وزارت علوم 
همت دارنــد بنابراین باید تدبیــری کنند که 
دانشجویان بیشتر همت کنند تا مجریان از آنان 
حمایت کننــد. حداکثر یک ماه باید نرم افزار و 
ســخت افزار این کار در همه حوزه های اجرایی 
فراهم شود. دانشــگاه باید دانشش را به میدان 
اجرا بیاورد. یک روز هم مجاز نیستیم از دست 
بدهیم. کارها نباید یک ســال و دو سال طول 
بکشــد. صبر ما در این زمینه کم است. از امام، 
رهبری و شهید سلیمانی آموختیم که علم باید 

نافع و گره گشا از زندگی مردم باشد. 
وی تأکید کرد: تحول مدنظر رهبری ان شــاءا... 
در میدان عمل باید اتفاق بیفتد. دانشــگاه اتاق 
فکر دولت اســت. کمک، مســاعدت و اندیشه 
کنید تا مســائل مردم حل شــود. آقا فرمودند 
»هیچ مشــکلی در این کشــور نیست که حل 
نشــود.« حل مسائل کشــور نیاز به آن طرف 
آبی هــا ندارد بلکه در دســت جوانان مجاهد و 

فرهیخته و اساتید دانشگاه هاست.

باشگاه خبرنگاران- حســین امیرعبداللهیان، 
وزیر امورخارجه جمهوری اسامی ایران که برای 
شرکت در نشست شــورای امنیت سازمان ملل 
درباره وضعیت منطقه غرب آســیا )خاورمیانه( 
شرکت کرده اســت، گفت که به آمریکایی پیام 
و هشــدار جدی داده ایم که اقدام مشترک آنها 
با انگلیــس در دریای ســرخ و علیه یمن، یک 

»خطای استراتژیک« بود.
وزیر امور خارجه پس از پایان دیدارهای دوجانبه 
خود در نخســتین روز ســفرش به نیویورک در 
پاســخ به این ســوال که رئیس جمهور آمریکا 
چند روز پیــش اعام کرد که ما به ایران پیامی 
خصوصی درباره حمات در دریای ســرخ داده 
ایم. آیا قرار اســت از تریبون شــورای امنیت به 
این پیام پاسخ دهید یا اینکه از طریق دیدارهای 

دوجانبه یا کانال های مخصوص پاسخ داده اید؟
پاســخ داد: ما به آمریکایی پیام و هشدار جدی 
دادیــم، اقدامــی که آمریــکا و انگلیــس بطور 
مشترک انجام دادند و به مناطقی در یمن حمله 
کردنــد، تهدید صلح و امنیت در منطقه اســت. 

تشدید دامنه جنگ است.
  صرفاً کشتی هایی که به مقصد رژیم اشغالگر 

در حرکت هستند، توسط یمن متوقف می شوند
وزیر خارجه ایران تصریح کرد: در همان ساعاتی 
که آمریکا و انگلیس حماتی را علیه یمن انجام 
دادند، تصاویر ماهواره ای نشان می دهد که حدود 
۲۳۰ کشــتی تجاری و نفتی در دریای سرخ در 
حال حرکت بوده؛ این به این معناســت که پیام 
یمنی ها را به خوبی دریافــت کرده اند که صرفاً 
کشــتی هایی که به مقصد بنادر رژیم اشــغالگر 
اسرائیل در حرکت هستند، توسط یمنی متوقف 
می شــوند. امیرعبداللهیــان در عین حال گفت: 
من البته هفته گذشــته در داووس )ســوئیس( 
در ماقاتــی که با دیوید کامــرون، وزیر خارجه 
انگلیس داشــتم به صراحت گفتم که اقدام شما 
در تنش افزایی در دریای سرخ و علیه یمن، یک 

خطای استراتژیک بود.
آمریکا و انگلیس با همراهی ۸ کشــور دیگر، ۲۱ 
دی ماه جاری برابر بــا ۱۱ ژانویه ۲۰۲۴ در پی 

قطعنامه شورای امنیت سازمان ملل، به مواضع 
انصارا... یمن حمله کردند.

شورای امنیت ســازمان ملل ۲۰ دی ماه جاری 
برابر با ۱۰ ژانویه ۲۰۲۴، قطعنامه پیشــنهادی 
ایالات متحده آمریکا و ژاپن را با شــماره ۲۷۲۲ 
علیه انصــارا... یمن درباره حمــات در دریای 
ســرخ بدون اشــاره به دلیل اصلی این حمات 
و حمایت های واشــنگتن از رژیم اســرائیل در 

بمباران غزه، تصویب کرد.
امیرعبداللهیان درباره هدفش از سومین سفر به 
نیویورک در سال جاری شمسی نیز گفت: سفرم 
به نیویورک با هدف اصلی شــرکت در نشســت 
وزاری خارجه در شــورای امنیت ســازمان ملل 
است که ذیل موضوع صلح و امنیت به طور ویژه 

مسئله فلسطین و غزه در دستور کار قرار دارد.
وی گفت که ریاســت دوره ای شــورای امنیت 
با فرانسه اســت و این جلسه نیز به ریاست این 
کشور برگزار می شود و فرصتی است همه مواضع 
جمهوری اسامی ایران را در حمایت از فلسطین 
و مخالفت با نسل کشــی و محاصره انسانی غزه، 
کــوچ اجباری مردم غزه بیــان کنیم و ایده ها و 
راهکارهایــی که وجود دارد در شــورای امنیت 

مورد بحث قرار گیرد.
وزیر امور خارجه جمهوری اسامی ایران افزود: 
با اســتفاده از این فرصت با برخــی از مقامات 
بین المللی و همتایان خــودم نیز دیدارهایی را 
برنامه ریزی کرده اند و با تعدادی از وزرای خارجه 

گفت وگو شد.
 توافقات ایران و روســیه در مسیر خوبی در 

حال پیگیری است
امیرعبداللهیان با اشــاره نخســتین دیدارش با 
ســرگئی لاوروف، وزیر خارجه روســیه اضافه 
کرد: از این فرصت اســتفاده کردیم ضمن اینکه 
موضوعــات دو جانبه را مورد بحث و تبادل نظر 
و پیگیری قرار دادیــم از جمله توافقاتی که در 
سطح سران ایران و روسیه در سفر اخیر رئیسی 
انجام شده بود که توافقات مهمی صورت گرفت 
که به طور کامل با لاوروف این مسائل را پیگیری 
کردیــم و ارزیابی مشــترک ما این اســت که 

توافقات دو رئیس جمهور در مسیر خوبی، توسط 
دولت های ایران و روسیه در حال پیگیری است.

وزیر خارجه ایران تصریح کرد که در دیدارش با 
لاوروف، در عین حال موضوعات تحولات منطقه 
از غزه تا دریای سرخ هم مورد توجه قرار گرفت.
امیرعبداللهیان درباره دیدار خود با وزیر خارجه 
لبنان و گیر پدرسون فرستاده ویژه سازمان ملل 
در امور ســوریه نیز گفت: بخشــی از گسترش 
دامنه جنــگ، در نتیجه نسل کشــی و جنایات 
رژیم اســرائیل در غزه، به جنوب لبنان و شمال 

سرزمین های اشغالی کشیده شده است.
 هر تصمیمی در دستورکار حزب ا... قرار دارد

وزیــر خارجه ایــران تصریــح کــرد: برخی از 
تهدیــدات را اســرائیلی ها مطــرح کرده اند و از 
احتمال گســترش دامنه جنــگ گفته اند. آنها 
حــرف بی ربطی می زننــد. از ابتدای جنگ، این 
اسرائیل است که به شدت نگران گسترش دامنه 
جنگ از ســوی حــزب ا... و مقاومــت در جبهه 
شــمالی و لبنان است و آنها می دانند لبنانی که 
در حال حاضر هنوز گســترده وارد جنگ نشده 
اســت، معادله را به نفع فلســطین و غزه تغییر 
داده است و اگر حزب ا... تصمیم بیشتری بگیرد 
و سناریوهای جدید خودش را بخواهد پیگیری 
کنــد، تغییرات جدی در عرصه تحولات غزه رخ 
خواهــد داد و در صورت لــزوم، هر تصمیمی بر 
اســاس آنچه ما از سید حسن نصرا... شنیده ایم، 

در دستورکار حزب ا... قرار دارد.
امیرعبداللهیــان گفت: تهدید اســرائیل بیان از 
روی ترس اســت و آنها همانطــور که جهانیان 
می بینند، درغزه جز کشــتار زنــان و کودکان و 
ویرانی هیچ دســتاورد میدانی قابل افتخاری را 
نداشــته اند؛ به همین دلیــل روی آورده اند به 
عملیات های تروریســتی در محیــط پیرامونی 

فلسطین.
وی دربــاره دیدارش با فرســتاده ویژه دبیرکل 
ســازمان ملل نیز گفت: دربــاره آثار جنگ غزه 
بــر صلح و امنیــت در منطقه از جمله ســوریه 
 نیز با پدرســون نماینده دبیرکل ســازمان ملل 

دیدار داشتم.

وزیرامورخارجه:

بهآمریکاییهاپیاموهشدارجدیدادهایم
فرماندهکلسپاه:

قویبودنهرجامعهای
وابستهبهاقتدارعلمیآناست

فارس- سرلشــکر حسین سامی، فرمانده 
کل ســپاه پاســداران انقاب اسامی در 
دیدار رؤســای دانشــگاه های برتر و معین 
کشــور بــا رئیس جمهور که در دانشــگاه 
امام حســین)ع( برگزار شد، گفت: خداوند 
در قرآن به این موضوع اشــاره دارد که  به 
جن و انس طی کردن اقطار آســمان ها و 
زمین را عنایت فرموده است . البته مشخص 
اســت که  پیمودن اقطار آسمان و زمین از 
طریق مکان هندسی ممکن نیست و حتی 
اگر با ســرعت نور حرکت کنیم، میلیاردها 
ســال نوری زمان لازم است تا فاصله بین 

دو سیاره طی شود.
فرمانده کل ســپاه پاسداران انقاب اســامی افزود: اما این طی کردن به صورت طبیعی، اتصال 
ذهن به دنیاهای ناشناخته است. یعنی خداوند به نحوی ذهن انسان را خلق کرده است که حتی 
اگر جزء هندسی ذهن کوچک باشد، این ذهن کوچک می تواند تمام بزرگی و شکوه عالم خلقت 
را درک کند. وی با بیان اینکه اگر قرار اســت کشور بزرگی در عالم شویم فقط از طریق اتصال و 
وســعت یابی ذهن ها میسر است، یادآور شــد: هر جامعه ای به اندازه مجموع مساحت ذهنی خود 
بزرگ می شود؛ چرا که امکان توســعه مرزهای جغرافیایی کشور نیست؛ اما وقتی از همه ذهن ها 
یک انتگرال گرفته  شــود و مســاحت ذهنی جامعه به دســت می آید و آن جامعه تعیین کننده 

عظمت و شکوه یک ملت خواهد بود.
سردار سامی با اشاره به تجریه قوی ۴۵ ساله جمهوری اسامی ایران تصریح کرد: در جغرافیای 
سیاســی عالم، نامی از کشورهای ضعیف نیســت و رمز بقا هر جامعه ای، قوی بودن است و قوی 

بودن هم در گرو اقتدار علمی یک جامعه است. 
وی تأکید کرد: اگر بخواهیم با شخصیتی مرتفع و قوی در مجموع نظام بین الملل داشته باشیم، 
فقط از طریق علم امکان پذیر است. چراکه علم تراز شخصیت کشورها را رفعت می بخشد و غنای 

کشورها را توسعه می دهد و علم قدرت کشورها را درخشان می کند.
فرمانده کل ســپاه پاســداران انقاب اســامی تأکید کرد: ما می خواهیم با علم به غنا، قدرت، 

شخصیت و منزلت برسیم و این تمدن جدید خواهد بود.
ســردار ســامی با تأکید بر اینکه کشور ما باید مرکز تمدن نوین اسامی شود، گفت: اساس این 
تمدن علم، فرهنگ، و هنر اســت و ما می خواهیم فضیلت های خود را با علم توسعه دهیم و شما 

اساتید و مسئولان دانشگاهی بیرق داران این تمدن هستید.
وی با بیان اینکه همه اجزاء ســپاه در اختیار دانشگاه است، خاطرنشان کرد: هر جا که خواستید 
از دســتاوردهای علمی و فناورانه ســپاه برای رشــد علمی جامعه جوان کشور استفاده کنید، ما 
خادم شــما خواهیم بود. همچنین این دستور را می دهم که هر مؤسسه و دانشگاهی که بخواهد 
دانشــجویان خود را به مراکز فناورانه ســپاه معرفی کنند، ما برای رشد علم و فناوری همکاری 

خواهیم کرد. 

ایســنا- علی بهادری جهرمی، سخنگوی دولت در نشست 
خبری هفتگی خود در پاســخ به پرسشــی درباره تغییرات 
لایحه بودجــه در مجلس، تصریح کــرد: دولت تمام تاش 
خود را برای کنترل هزینه های جاری و افزایش منابع واقعی 
و ســوق دادن منابع به سمت ســرمایه گذاری مولد و رشد 
اقتصــادی انجام  داد تــا بودجه ای که هم تراز باشــد و هم 
 امکان رشــد اقتصادی را مطابق سیاست های اباغی رهبری 

انقاب محقق کند.
 خلق پول و نقدینگی ناشی از کسری بودجه، ام  الخبائث 

مشکلات اقتصادی کشور است
وی با بیان این که هرگونه افزایــش هزینه های جاری بدون 
پیش بینــی  منابع، اثری جز خلق تورم بــرای مردم ندارد و 
مردم هم ایــن را می دانند، گفت: گزارش هــا در این زمینه 
مختلف اســت اما آمــار نگران کننده ای شــنیدم که حتی 
کمیســیون تلفیق مجلس اعام کرده ۳۰۰ هــزار میلیارد 
تومــان افزایش هزینه ها در بودجــه صورت گرفته و حتی تا 

دوبرابر این عدد هم تخمین هایی زده شده است.
دبیر هیئت دولت یادآور شــد: فعاً چون متن نهایی نشــده 
نمی تــوان درباره این اعداد قضاوت نهایی را داشــت. آن چه 
مهم اســت خلق پول و نقدینگی ناشــی از کسری بودجه، 
ام الخبائث مشــکات اقتصادی کشــور است. تاش و تعامل 
دولــت و مجلس باید در جهت کنتــرل و مهار عوامل خلق 
این تورم باشــد کــه مطالبه و الویت اول مردم اســت و در 

نظرسنجی ها هم به آن اشاره دارند.
بهــادری جهرمی افزود: انتظــار می رود همــکاری متقابل 
و نزدیــک بیــن مجلس و کمیســیون تلفیــق و دولت در 
پیش بینــی واقعی منابــع و برنامه ریــزی و هدف گذاری در 
ســقف منابع واقعی انجام شــود. اگر هم بتوان منابع واقعی 

بیشــتری پیش بینی کرد، اولویت اول بــرای آن، تخصیص 
برای ســرمایه گذاری جدید و خلق طرح های مولد اقتصادی 

و اشتغال است.
ســخنگوی دولت اظهار کرد: منابعی که قابل تحقق نباشد، 
اثری جز خلق تورم ندارد و هرچه بتوانیم بودجه بهتری را با 
مشارکت و همراهی مجلس به تصویب برسانیم کمک بهتری 

به مهار تورم و رسیدن به رشد اقتصادی خواهیم کرد.
 در طول دو سال فعالیت دولت، ۱۰ پرتاب فضایی داشتیم

ســخنگوی دولت با اشاره به دهمین پرتاب فضایی موفق در 
دولت ســیزدهم، یادآور شد: در ۱۰ سال گذشته ۱۰ پرتاب 
فضایی انجام شــد و در طول دو سال فعالیت دولت  نیز ۱۰ 
پرتاب داشتیم و جمهوری اسامی ایران موفق شد در پرتاب 
به مدار ۷۵۰ کیلومتر نیز موفقیت کســب کند. ان شــاءا... 
پرتاب های موفق دیگری نیز خواهیم داشــت که دستاوردها 
و آثار ملموســی در حوزه هواشناســی، تخمین کشت های 
ســرزمینی، تخمین آب های موجود ســطحی و حوزه های 
متعدد جمعیتی و همچنین حوادث طبیعی همچون ســیل 

و زلزله شاهد مدیریت عینی خواهد داشت.
دبیــر هیئــت دولــت با اشــاره بــه اقدامات دولــت برای 
به کارگیــری علــم و فناوری نویــن در حوزه کشــاورزی، 
گفت: در حوزه کشــاورزی برنامه توســعه ماشینی ســازی 
با اتــکا به فعالیت هــای دانش بنیان کشــور در دولت و در 
ســند تحول و هم در ســایر تصمیمات در دســتورکار قرار 
داشته اســت. شاهد رشــد ۳۱ درصدی تأمین ماشین آلات 
 کشــاورزی بودیم. افزایش ۴ برابــری به کارگیری پهپادهای 

کشاورزی داشتیم. 
برای اولین بار دهکده فناوری و نوآوری کشاورزی پیش بینی 
شــد. این اقــدام موجب شــده کــه ۷۸ درصــد در حوزه 
شرکت های دانش بنیان کشــاورزی افزایش داشته باشیم. از 

۲۸۰ شرکت در ماه های اخیر به ۵۰۰ شرکت دانش بنیان در 
حوزه کشاورزی رسیده ایم.

وی با بیان اینکه ســرانه دانش آموزی روســتایی و عشایری 
ســه برابر شــده اســت، اظهار کرد: ۱۲۶ هزار کاس درس 
روســتایی و عشایری تجهیز شد. ۲۱۱ هزار کاس درس در 
قالب ۳۹۵۰ باب مدرســه در دو سال گذشته به بهره برداری 
رسیده است. حمایت از بهسازی و نوسازی مدارس و عدالت 
 آموزشی به صورت پایاپای در دستور کار دولت قرار گرفته است.

ســخنگوی دولت در پاســخ به پرسشــی دربــاره اقدامات 
دولــت در حــوزه مســکن تأکیــد کــرد: گــزارش بانک 
 مرکــزی و مرکز آمار ایــران در ماه های گذشــته در حوزه 
خرید و فروش مســکن روند کاهشــی را نشان می دهد که 
ان شــاءا... اثر آن در حوزه اجاره مسکن در سال آینده شاهد 

خواهیم بود.
بهادری جهرمی ادامه داد: ســرمایه گذاری و ساخت وســاز 
ساختمان های شهری رشد ۸ درصدی در ۶ ماهه اول امسال 
نســبت به ۶ ماهه اول سال گذشــته داشته است. نظارت بر 
فعالیت مشاوران اماک، سامانه ثبت قراردادهای اجاره بین 
موجر و مستأجر فعال شــده، اقدامات حمایتی برای تزریق 
منابع از شبکه بانکی هم افزایش وام ودیعه مسکن و افزایش 

وام ساخت و ساز داشتیم.
دبیر هیئت دولت در پاســخ به پرسشــی دربــاره اختاف 
دولــت و مجلس بر ســر افزایــش حقوق کارکنــان، تأکید 
 کــرد: حمایــت واقعــی از حفــظ قــدرت خریــد مردم

 این اســت کــه هم تــورم را مهــار کنیم و هــم افزایش 
 دســتمزدها را شــاهد باشــیم. دولت درنظر دارد، افزایش 
حقوق بــا تأکید بر افزایش حقوق افرادی باشــد که حقوق 
پایین تــری دریافت می کنند. به عنوان مثال کســی که ۱۰ 
میلیون حقوق دریافت می کند افزایش ۳۰ درصدی داشــته 

باشــد این در حالی است که کســی که ۵۰ میلیون تومان 
حقوق می گیرد باید معادل بــه عنوان مثال ۱۰ درصدی را 

داشته باشد.
 گلایه عمومی مردم نبود عدالت در پرداخت ها است

سخنگوی دولت یادآور شد: گایه عمومی مردم نبود عدالت 
در پرداخت ها اســت و نــگاه دولت نیز عدالــت پرداخت و 

افزایش پلکانی حقوق کارکنان است.
بهادری جهرمی درباره راهبرد لغو و خنثی سازی تحریم ها در 
دولت، گفت: در تجارت خارجی کســب رکورد ۱۱۲ میلیارد 
دلار حجم تجارت نفتی در سال ۱۴۰۱ را شاهد بودیم. دولت 
پابه پای مذاکره برای رفع تحریم مسیر خنثی سازی تحریم ها 
را نیز پیش برده است؛ عضویت در اجاس ها و مجموعه هایی 
همچون بریکس و شانگهای، تقویت دیپلماسی همسایگی و 
توســعه روابط با تمرکز بر توســعه روابط اقتصادی از جمله 
اقدامات دولت بوده و نشــان داد کــه اقدامات دولت در این 

حوزه نیز صحیح بوده است.
 خنثی سازی تحریم ها با جدیت دنبال می شود

وی با تأکید بر اینکه خنثی ســازی تحریم ها با جدیت دنبال 
می شــود گفت: اخیراً علی باقری، معاون وزیرخارجه با آقای 
مــورا در ژنو در راســتای مذاکرات رفــع تحریم ها دیدار و 
 رایزنی داشــته و این گفت وگوهــا و مذاکرات و رفت وآمدها 

استمرار دارد.

سخنگویدولتخبرداد:

استمرارمذاکراتبرایخنثیسازیولغوتحریمها



 سومین جلسه ستاد ســامان دهی امور جوانان در سال ۱۴۰۲ با 
موضوع اشتغال جوانان با حضور نمایندگان دستگاه های اجرایی 
اســتان برگزار شد. سرپرســت اداره کل ورزش و جوانان فارس 
افــزود : در دومین کمیته تخصصی به میزبانی اداره کل ورزش و جوانان، بهره مندی ســازمان های 
مردم نهاد از تسهیلات تبصره ماده ۱۸ جهت کارآفرینی، تشکیل کارگروه توریست درمانی، تسهیل 
در فرایند صدور مجوز کسب و کار توسط استانداری فارس، پیگیری خرید تجهیزات اداره کل فنی و 

حرفه ای استان فارس جهت مهارت آموزی به تصویب رسید.
 دبیر ســتاد ســامان دهی امور جوانان اســتان فارس ادامه داد: راه اندازی مراکــز مهارت آموزی با 
مشــارکت اتــاق اصناف، انعقــاد تفاهم نامه با صنــدوق کارآفرینی امید جهت اعطای تســهیلات 
اشــتغال زایی و مســاعدت جهت تغییــر کاربری برای احداث اماکن ورزشــی از مصوبات جلســه 
ســوم بــود. اعطای ۴۰ درصد تســهیلات صنــدوق کارآفرینی امیــد به جوانان جعفــری معاون 
صنــدوق کارآفرینــی امید با اشــاره به نحوه فعالیت ایــن صندوق گفت: فعالیــت این صندوق از 
 طریق انعقاد تفاهم نامه با دســتگاه های اجرایی مربوط اســت و پرداخت تســهیلات با معرفی این 
دســتگاه ها انجام می شــود. وی ادامه داد: در سه سال گذشته ۲۳۰۰ فقره تسهیلات با اعتبار ۲۰۹ 
میلیارد تومان به جوانان در رده ســنی ۱۸ تا ۳۵ ســال پرداخت، که از این میزان ۱۳۲ فقره وام به 
ارزش مجموعاً ۱۱ میلیارد تومان از طریق معرفی اداره کل ورزش و جوانان استان فارس به جوانان 
اســتان اعطا شده است. او اظهار داشت: در سال جاری تاکنون ۴۰ درصد تسهیلات این صندوق به 

جوانان ۱۸ تا ۳۵ سال ارائه شده است.
 ۱۴/۲ درصد نرخ بیکاری جوانان فارس در سال ۱۴۰۱

 جلالی، نماینده اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی نیز در این جلسه گفت: از چالش های اشتغال 
جوانان این اســت که دســتگاهی مختص اشــتغال جوانان با ابزار و اختیارات لازم در سطح کشور 
متولی این امر نیســت. وی نقش ورزش را ۴ درصد در کل اشــتغال جهان برشمرد و ابزار داشت: 
می توان با توجه ویژه به صنعت ورزش و صنایع وابسته اشتغال پایداری در این حیطه برای جوانان 
ایجاد کرد. جلالی در ادامه بیان داشــت: نرخ بیکاری جوانان فارس در سال ۱۴۰۱، ۱۴/۲ درصد و 

این نرخ برای جوانان کل کشور ۱6/6 دهم درصد بوده است.
نماینده اداره کل کار در خصوص اشــتغال جوانان از طریــق دفاتر کاریابی نیز گفت: ۵6 درصد به 
کارگرفتگان در ســال ۱۴۰۲ از طریق این دفاتر جوانان بوده انــد. وی همچنین عدم توازن عرضه 
و تقاضا، رشــته های دانشــگاهی بدون برآورد نیاز نیروی کار، عوض شدن فرهنگ کار بین جوانان 
از علت های نرخ بیکاری فعلی اســت. جلالی در خصوص اعطای تســهیلات تبصره ای بند الف ماده 
۱۸ نیز اظهاز داشــت: کل اعتبار استان در این زمینه ۵۷ میلیارد تومان بوده است و سهم ورزش و 
جوانان از این مقدار ۱۰ میلیارد تومان بود و اداره ورزش و جوانان جوانان می تواند با معرفی افرادی 

که از آن دستگاه مجوز کسب و کار دارند جهت دریافت تسهیلات اقدام نمایند. 
 اشتغال بیش از ۵۰ درصد شرکت کنندگان در دوره های آموزش مراکز فنی و حرفه ای

 مدیــر کل فنی و حرفه ای اســتان فارس نیز در خصوص عملکرد این اداره کل در زمین اشــتغال 
جوانان گفت: بیش از ۵۰ درصد افراد شــرکت کننده در دوره هــای آموزش مراکز فنی و حرفه ای 
مشــغول به کار شده اســت. وی افزود: این اداره کل با اختصاص اعتبار می تواند با خرید تجهیزات 

دوره های آموزشی ویژه ای برای جوانان برگزار نماید.

با ارزیابی سالیانه ستاد اقامه نماز استان فارس صورت گرفت:
 تقدیر از فعالیت های اداره کل تأمین اجتماعی فارس 

در حوزه اقامه نماز

در ارزیابی ســالیانه ستاد اقامه نماز از دســتگاه های اجرایی در خصوص انجام 
فعالیت های فرهنگی حوزه نماز، از اداره کل تأمین اجتماعی فارس تقدیر شد. 
حجت الاســلام علی سقاچی، دبیر ســتاد اقامه نماز استان فارس با حضور در 
شورای اقامه نماز اداره کل تأمین اجتماعی فارس، نماز را اولین توصیه خداوند 
متعال به پیامبران و آخرین وصیت اولیای الهی به بندگان برشــمرد و بر تأثیر 
حضور مدیران در نماز جماعت در جهت تشویق و ترغیب کارکنان در اقامه این 

فریضه الهی تأکید نمود.
ایرج نادری، مدیر کل تأمین اجتماعی فارس نیز با اشاره به رسالت مهم سازمان 
تأمین اجتماعی در خدمت رســانی بــه مردم، بیان داشــت: در این اداره کل 
مأموریت های تخصصی و سازمانی مانع توجه به فعالیت های فرهنگی نگردیده 
اســت. در پایان با اهدای لوح از فعالیت هــای اداره کل تأمین اجتماعی فارس 
 جهت کسب رتبه شایسته تقدیر در سال ۱۴۰۱ با اهدای لوح تقدیر به عمل آمد.

با مشارکت آبفا شیراز برگزار شد؛ 
همایش استانی » آب، شادابی طبیعت و محیط زیست« 

 همایش اســتانی »آب، شادابی 
طبیعــت و محیط زیســت« با 
حضور شــهربانو حاصلی مدیر 
ناحیه ۴  پــرورش  و  آمــوزش 
شــیراز، حسین علیان نویسنده 
و پژوهشــگر برتر ملی و جمعی 
از دبیران و دانش آموزان تلاشگر 
حامــی آب، با مشــارکت آبفا 

شیراز برگزار شد.
محمدامین آبادیان، مدیر روابط عمومی آبفا شیراز در این همایش گفت: ما در 
تمام فصول موظف به صرفه جویی و مدیریت مصرف آب هستیم، به ویژه امسال 
که با توجه به وضعیت نامناسب بارش های جوی، در فصل زمستان هم همانند 

تابستان دچار کمبود منابع آب هستیم.
آبادیان نقش دانش آموزان را به عنوان ســفیران شایسته برای مصرف بهینه آب 
برجســته دانست و افزود: با توجه به اثرپذیری بالای خانواده ها از دانش آموزان، 
آبفا شیراز برای ترویج فرهنگ مصرف بهینه آب، در این بخش اقدامات فرهنگی 

قابل توجهی انجام داده است.
این گردهمایی آموزشی - ترویجی با ویژه  برنامه های متنوعی همراه بود و علاوه 
بر ارائه برنامه های نمایشی با محوریت قطره آب در جهت نهادینه کردن فرهنگ 
مدیریت مصرف بین دانش آموزان مقطع ابتدایی، مراسم بزرگداشت شهدای آبفا 
نیز انجام شــد و دانش آموزان با شعار »جان شما، جان آب« از صرفه جویی در 
مصرف آب حمایت کردند. در پایان مراسم از دانش آموزان و معلمان تلاشگر و 

حامیان آب تقدیر به عمل آمد.

»شمسایی« رئیس کمیته آمادگی و پاسخ
 مجمع شهرداران کلان شهرهای ایران شد

 با صدور حکمی از ســوی رئیس کمسیون پیشگیری و مدیریت بحران مجمع 
شــهرداران کلان شهرهای ایران، محمدجواد شمســایی، رئیس اداره مطالعات 
بحران شهرداری شیراز به عنوان رئیس کمیته آمادگی و پاسخ مجمع شهرداران 

کلان شهرهای ایران منصوب شد.
در این حکم آمده است به استناد ماده )۸( مجمع شهرداران کلان شهرهای ایران 
مصوب نودوپنجمین نشست شــهرداران کلان شهرهای کشور )۱۴۰۲/۸/۱۰ ( 
و در اجرای پنجمین نشســت کمسیون پیشــگیری و مدیریت بحران مجمع 
کلان شــهرهای ایران، محمدجواد شمسایی به سمت رئیس کمیته آمادگی و 

پاسخ منصوب می گردید.
به موجب این حکم اهدافی از جمله، بررسی و باز تعریف مأموریت های مشخص 
شده در موضوعات مرتبط با کمیته، تشکیل، هدایت، راهبری و اخذ گزارش های 
لازم از کارگروه های موضوعی مصوب در کمیته و کمسیون همفکری، مشارکت 
و هماهنگی با اعضای کمیته درخصوص انتقال تجربیات، ایجاد وحدت رویه در 
کلان شــهرها و مسائل مطرح شده در کمیته تا حصول نتیجه و تهیه و تدوین 
زمان برگزاری و دســتور جلسات، بررســی تصمیمات کمیته و ارائه و نتایج و 
پیگیری انجام مصوبات به عنوان مأموریت کاری، رئیس کمیته آمادگی و پاسخ 

تعیین شده است.

شهردار منطقه 9 شیراز خبر داد:
 افتتاح چهار بوستان در دهه فجر

عبدالصالح رســتم زاده، شهردار منطقه ۹ شیراز از افتتاح چهار بوستان در دهه 
فجر به ارزش ۱۹۰ میلیارد ریال خبر داد. 

 رســتم زاده گفت: بوســتان های محلی به لحاظ کالبدی و اجتماعی به توسعه 
شهر و شهروندان کمک می کند، چراکه بوستان های محلی به طور معمول در 
مرکز شهر تعریف می شود و به نوعی می تواند به توسعه مرکز محله جهت بدهد. 
وجود این بوســتان ها به عنوان یکی از شاخصه های کالبدی به تأمین نیازهای 
روزانه شــهروندان کمک می کند، دسترسی ها اصلاح و سلسله شبکه معابر به 
درســتی پیاده سازی می شود، البته این مهم در صورتی است که جانمایی این 
بوستان ها در مرکز محلات باشد که می تواند نقش مهمی در برنامه ریزی فضایی 
داشــته باشد. شهردار منطقه ۹ شیراز ادامه داد: طراحی و احداث بوستان های 
محلی، به عنوان بخشــی از فضای سبز شهری، از موضوعات مهم در طراحی و 

برنامه ریزی شهرهای معاصر هستند. 
وی گفت: در همین راســتا در محلات شهرداری منطقه ۹ شیراز بوستان هایی 
جهت استفاده عموم احداث گردیده است که شامل بوستان احمد آباد به برآورد 
ریالی ۲۹۰ میلیارد ریال، بوستان گیتی فروز به برآورد ریالی ۳۸۰ میلیارد ریال، 
بوســتان صداقت به برآورد ریالی ۲۳۰ میلیارد ریال و بوستان ادیب به برآورد 

ریالی ۸۳۰ میلیارد ریال می باشد.

مدیرکل صمت استان فارس اعلام کرد:
 بررسی و دستور رفع مشکلات ۱۷ بنگاه اقتصادی فارس

 حمیدرضا ایزدی، مدیرکل صنعت، معدن و تجارت اســتان فارس با اشــاره 
به رفع مشــکلات ۱۷ بنگاه اقتصادی گفت: مشکلات تعداد ۳ بنگاه اقتصادی 
در پانصد و شــصت و پنجمین کارگروه تســهیل و رفع موانع تولید اســتان 
به ریاست حسن شــیخ نیا، معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری فارس 
بررســی و مصوبات تعداد ۱۴ بنگاه طــرح در کمیته تخصصی حل و فصل و 
دســتور رفع موانع پیش روی بنگاه های اقتصادی و تولیدی اتخاذ شد. ایزدی 
گفت: بررسی مشکلات بنگاه های اقتصادی و تولیدی فعالیت در زمینه تولید 
فرآورده های نفتی، تجهیزات نفت، گاز و پتروشــیمی، ترشیجات و شوریجات 
و... در راســتای درخواســت تســهیلات، امهال بدهی و... بررسی و با نظرات 
کارشناسی و در راســتای پیشــبرد اهداف اقتصادی و حمایت از واحد های 

تولیدی مصوبات لازم تصویب شد.
ایزدی با تأکید براقدامات اساســی و عملیاتی در حوزه اقتصاد و تولید افزود: 
بهبــود وضعیت تولیــد، با بهره مندی مناســب از ظرفیت ها، پتانســیل ها و 

توانمندی های اقتصادی در استان پهناور فارس صورت می پذیرد.
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محمدهادی ایمانیه، استاندار فارس روز دوشنبه 
دوم بهمن ماه در ســفر به تهران، در دیدارهای 
جداگانه ای برخی مســائل و موانع اســتان را با 

مسئولین ملی مطرح و پیگیری کرد. 
اســتاندار فارس در دیدار با علی اکبر محرابیان 
وزیر نیرو، پروژه خط انتقال آب از خلیج فارس 
به اســتان را به بحث و بررســی گذاشــت و از 
تلاش ها برای افزایش ســرعت عملیات اجرایی 
ایــن پروژه خبــر داد و افزود: پیمانــکار پروژه 
هم اکنــون در چند جبهه مشــغول به عملیات 
اجرایی است؛ در این جلسه مصوب شد فاز دوم 
این پروژه نیز آغاز شود تا ظرفیت انتقال آب به 

فارس افزایش یابد .
تقویت آب رســانی به شهر جدید صدرا موضوع 
دیگری بــود که با حضور وزیر نیرو بررســی و 
مقرر شد با اســتفاده از خط دوم انتقال آب از 
سد درودزن به شیراز بخشی از مشکل این شهر 

جدید مرتفع شود. 
 ایمانیــه همچنین موضوع انتقال آب از ســد 
تنگ ســرخ به شــیراز را با محرابیان بررســی 
کرد و اظهار داشــت: با انعقاد تفاهم نامه ما بین 
وزارت نیرو و قــرارگاه خاتم الانبیا)ص( و انجام 

هماهنگی های لازم ان شــاءا... شــاهد آغاز این 
پروژه خواهیم بود. همچنین موضوع آبرســانی 
به شــهر بیرم، در کوتاه مدت و درازمدت مورد 

بحث و پیگیری قرار گرفت.
نماینده عالی دولت در فارس ســپس در دیدار 
با عبدالرسول پیشاهنگ مدیرعامل نیروگاه های 
حرارتی مباحــث مرتبط با تولید برق در فارس 

را پیگیری کرد.

وی از جایگزینــی نیروگاه برق واقــع در بلوار 
مدرس شیراز که آلودگی صوتی برای ساکنین 
این منطقــه ایجاد کرده خبــر داد و افزود: دو 
نیروگاه ۱۰۰ مگاواتی بــا رعایت عدم آلودگی 
صوتی و عدم آلودگی محیط زیستی جایگزین 

نیروگاه فعلی می شود.
ایمانیــه همچنین از فعال شــدن پــروژه هزار 
مگاواتی خنج با فرآیند جدید خبر داد و اظهار 

داشت: نیروگاه حافظ که ۱۰۰۰ مگاوات تولید 
برق دارد تبدیــل به نیروگاه ســیکل ترکیبی 
می شــود، تا ظرفیــت آن از ۱۰۰۰ به ۱۵۰۰ 
مگاوات تغییر یابد. احداث ۳۵۰ مگاوات انرژی 

خورشیدی نیز مورد تصویب قرار گرفت.
رئیــس شــورای برنامه ریزی و توســعه فارس 
جلســه ای نیــز، بــا هــدف برقــراری ارتباط 
جدی تر ســرمایه گذاران ایرانی مقیم کشورهای 
حــوزه خلیج فارس با اســتان فارس داشــت 
و خاطرنشــان کــرد: امیدواریم جلســه دوم و 
تکمیلــی طی روزهای آینده در شــیراز برگزار 
 شود؛ در تلاش هستیم مسیری جدیدی در این 

زمینه آغاز کنیم.
وی در ادامه جلســه ای هم با مسئولین شرکت 
کاشی حافظ مستقر در شهرستان زرقان داشت 
و در راستای انتقال قســمت های آلوده کننده 
محیط زیســت بــه خارج از شــهر و همچنین 
توســعه این بنگاه تولیدی اقتصادی مبتنی بر 
رعایت محیط زیســت شهرســتان بررسی های 

لازم را انجام داد.
محور دیگر سفر ایمانیه به تهران، پیگیری برای 
ایجاد صنایع تبدیلی در شهرســتان نورآباد به 

ویژه صنایع مرتبط با انگور بود که طی مذاکرات 
انجام شده، مقرر شد پیگیری های لازم صورت 

پذیرد و نتایج باهدف پیشرفت برنامه ها 
ارائه گردد. 

 ایمانیه فعال شــدن شــهرک صنعتی دارو در 
شهرســتان بیضــا را نیز پیگیری کــرد و برای 
رفع موانع موجود مذاکراتی انجام داد تا هرچه 
سریع تر این شــهرک دارویی راه اندازی شود و 

سرمایه گذاران برای تولید به آن راه یابند.
استاندار فارس در پایان سفر یک روزه به تهران 
و در مســیر بازگشت به مرکز استان در ارتباط 
تلفنی با ستاد مدیریت بحران شهرستان خنج، 
ضمن خداقوت به اعضای ســتاد، گفت: تدبیر و 
منطق حکم می کند قبل از وقوع بحران به فکر 
پیشگیری از آن باشیم و تصمیماتی اتخاذ کنیم 
تا مانع وقوع بحران یا کاهش پیامدهای ناشــی 

از آن باشد.
 وی برگزاری این قبیل جلســات در زمانی که 
بحــران وجود ندارد را مؤید پیشــگیری عنوان 
کرد و از اعضای ســتاد مدیریت بحران خواست 
در راستای جلوگیری از آسیب به مردم از هیچ 

تلاشی دریغ نورزند.

نیمه تمــام  پــروژه   ۳۰۹
ســال  پایان  تــا  اســتان 
۱۴۰۳ تکمیل و به مرحله 
بهره برداری خواهد رسید و این تعداد پروژه مجموعه ای از ۲ 

هزار ۵۰۰ پروژه ناتمام است.
رئیس ســازمان مدیریت و برنامه ریزی استان فارس با بیان 
این مطلب گفت: هشت هزار و ۲6۰ میلیارد ریال به تکمیل 
پروژه های نیمه تمام این اســتان اختصاص یافت. احمدعلی 
افکاری، افزود: ســازمان مدیریت و برنامه ریزی اســتان نیز 
پروژه های نیمه تمام پیشــنهادی را برای تکمیل در ســال 
جاری و ســال آتی با اولویت تکمیل پروژه های مصوب سفر 
دوم رئیس جمهــور به فــارس )۱۹ و ۲۰ مهرماه ۱۴۰۲( از 
محل تعهدات استان به سازمان برنامه و بودجه کشور اعلام 
کرده اســت. او اظهار کرد: در استان فارس افزون بر ۲ هزار 

و ۵۰۰ پــروژه نیمه تمام داریم کــه از این تعداد یک هزار و 
۲۰۰ پروژه به شــکل مستمر که عملًا پروژه نیمه تمام تلقی 
نمی شــود. بیش از یک هزار و ۳۰۰ پروژه نیمه تمام به شکل 
واقعی داریم، افکاری گفت: بنابراین در اســتان بیش از یک 
هزار و ۳۰۰ پروژه نیمه تمام به شــکل واقعــی داریم که با 
تخصیــص مبلغ مذکور ۳۰۹ پروژه نیمه تمام تا پایان ســال 
۱۴۰۳ تکمیل خواهد شد که تصمیم مناسبی برای استفاده 
بهینه از سرمایه گذاری های انجام شده در پروژه های عمرانی 
اســت. در ۸ مرداد ماه ســال جاری رئیس سازمان مدیریت 
و برنامه ریزی فارس، در نشســت خبری خود با خبرنگاران، 
تکمیل پروژه های نیمه تمام با پیشــرفت فیزیکی بالای ۵۰ 
درصد را اولویت ســفر دوم رئیس جمهور به استان دانست و 
گفت: در این زمینه تاکنون جلسات متعددی با دستگاه های 
اجرایی تشکیل شده و پیشــنهادات آنها را اخذ کرده ایم اما 

هنــوز به جمع بندی نهایی نرســیده ایم. افــکاری افزود: در 
فارس از اعتبارات اســتانی ۲ هــزار و ۴۳۴ پروژه نیمه تمام 
داریم که یک هزار و ۴۵۰ پروژه در ســال ۱۴۰۱ به شــکل 
احداث و توســعه و مابقی در قالب مستمر و تأمین و تجهیز 
بــود. وی ادامه داد: با توجه به نرخ تــورم و تعدیل هایی که 
اعمال می شــود حدود ۱۰ هزار میلیارد تومان برای تکمیل 
این پروژه ها اعتبار نیاز است. او اظهار کرد: همچنین امسال 
۱۵۲ طرح ملی و ملی با ویژگی های اســتانی شــامل راه ها، 
راه آهن، ســدها و دانشگاه ها داریم که امیدواریم با بهره  وری 
که انجام می شــود، بتوانیم این پروژه ها را به اتمام برسانیم. 
پیش از این نیز در شــهریور ماه سال گذشته رئیس سازمان 
مدیریت و برنامه ریزی اســتان فارس، با اشــاره به وجود ۲ 
هزار و 6۵۰ پروژه نیمه تمام در این استان گفت: این پروژه ها 

به یک چالش اساسی برای استان تبدیل شده است. 

حداقل ۵ سال زمان
 افــکاری افزود: برای تمام و تکمیل ایــن پروژه ها ۱۵ هزار 
میلیارد تومان اعتبار لازم است و اگر اعتبارات استان به طور 
کامل هم تخصیص پیدا کند که معمولاً هم چنین نیســت و 
پروژه جدید دیگری هم آغاز نشــود، حداقل پنج سال زمان 
نیاز اســت که پروژه های نیمه تمام استان تکمیل شود. وی 
ادامه داد: از سوی دیگر فشارهایی که برای شروع پروژه های 
جدید وارد می شــود نیز بر این مشــکلات دامن می زند. او 
اظهار داشــت: البته اساس دستورالعمل ها و بخشنامه ها این 
است که پروژه جدیدی شروع نشود؛ مگر در مواردی که یک 

پروژه نیاز اساسی یک منطقه باشد.

استاندار فارس:

فاز دوم پروژه انتقال آب خلیج فارس آغاز می شود

نیمه تمام ها چالش عمران استان
رئیس سازمان برنامه و بودجه استان فارس خبر داد: 

تزریق هشت هزار میلیاردی به پروژه های ناتمام

انتقال آب ازخلیج فارس؛ 
گزینه نهایی حل تنش آبی در شرق و جنوب استان

در جلسه ستاد سامان دهی امور جوانان استان مطرح شد: 

 نرخ 14/2 درصدی نرخ بیکاری
 جوانان استان

محسن ابراهیمی، مدیر بنیاد مسکن شهرستان 
شیراز از بررسی مسائل و مشکلات روستاهای 
بخش مرکزی این شهرستان با حضور رئیس و 
اعضای شورای بخش مرکزی شهرستان شیراز 
خبر داد و گفت: بنیاد مســکن از فرصت های 
پیش رو بــرای ارتقــای فعالیت هــای عمران 

روستایی در این شهرستان تأکید کرد. 
ابراهیمی در این نشســت خواستار مساعدت 
هرچه بیشتر شوراهای بخش مرکزی شهرستان 

شیراز با بنیاد مسکن انقلاب اسلامی درجهت 
حل مشــکلات اهالی روســتا ها شد. ابراهیمی 
در ادامــه با بیان اینکه بنیاد مســکن در همه 
مناطق روســتایی این شهرستان حضور فعال 
دارد، افزود: از همــه ظرفیت های قانونی برای 
تأمین مســکن نیازمندان و پیشبرد طرح های 
مقاوم ســازی مســکن روســتایی بهره گیری 
می شــود. مدیر بنیاد مسکن شهرستان شیراز 
با ارائه گزارشــی از طرح های عمران روستایی 

اظهار داشــت: از جمله وظایف و کارکردهای 
بنیاد مســکن، در ســال های گذشــته تلاش 
برای تأمین مســکن مددجویــان و محرومان، 
تســهیل گری در اعطــای وام هــای کم بهره و 
تســهیلات رایگان، تلاش برای مقاوم ســازی 
مسکن روســتایی ، بهسازی و توســعه و عابر 
به ویژه در روســتاهای محروم و کم برخوردار، 
بازسازی و بهسازی مناطق آسیب دیده از سیل 
و زلزله و حوادث و ایجاد فضایی مناسب برای 

افزایش انگیزه ماندگاری در روستاها با کاهش 
مهاجرت های ناخواسته بوده است.

ابراهیمــی ادامــه داد: به عبــارت دیگر بنیاد 
مســکن در این ســال ها تــلاش مضاعفی در 
راســتای مطالعه  و بررسی  در زمینه  تشخیص  
و تعیین نیازمندی هــای  مســکن  محرومــان  
اعم  از روســتایی  و شــهری  و فراهــم آوردن  
موجبــات  اجرای  آن  با مشــارکت، همکاری  و 
خودیاری مردم  و دســتگاه های  مختلف  داشته 

اســت. به گفته مدیر بنیاد مسکن شهرستان 
شــیراز نگاهی به روند توسعه روستاها در این 
سال ها بیان گر آن است که بنیاد مسکن با تهیه  
طرح  مجتمع های  زیستی  و واحدهای  مسکونی 
 ارزان قیمت  و اجرای  آنها به  طور مســتقیم  یا 
با مشــارکت  مــردم  با همــکاری  و هماهنگی  
دستگاه های  ذی ربط در روستا و شهر توانسته 
است شرایط رابرای افزایش رفاه و زندگی سالم 

در روستاها ایجاد کند.

مدیر بنیاد مسکن شهرستان شیراز: 

رصد و پایش طرح های عمران روستاهای بخش مرکزی شیراز 

گروه خبر- نجمه قنبری
مدیــرکل آب و فاضلاب اســتان فارس در نشســتی خبری از سلســله 
نشســت های مدیران پاســخگو که با حضور اصحاب رســانه به میزبانی 
اســتانداری فارس برگزار شد در پاســخ به خبرنگار سبحان در خصوص 
آخرین وضعیت شــهر بیرم واقع در جنوب اســتان فارس و تنش آبی به 
وجود آمده در هفته اخیر که موجب به وجود آمدن نگرانی های بســیاری 
برای مردم این شهر شده است؛ با بیان اینکه این منطقه از قدیم با کم آبی 
مواجه بوده اســت و اخیراً نیز کمبود نزولات آسمانی موجب تشدید این 
وضعیت شده است، گفت: طی یک هفته گذشته منابع آبی در این منطقه 
به طور ناگهانی افت کرد و با چالش جدی مواجه شــد. صادق پور با اشاره 
به وجود شــش حلقــه چاه در این منطقه گفت: یــک حلقه چاه از مدار 
بهره برداری کامل خارج شــده است، چهار حلقه آن تجهیز و در حال کار 
بوده اســت و با چالش جدی به وجود آمده آخرین و ششمین حلقه چاه 
نیز تجهیز و در مدار بهره برداری قــرار گرفت. وی افزود: افت منابع آبی 
اخیر در بیرم که با کاهش نزولات جوی نیز تشــدید شــده است موجب 

کاهش منابع آبی این منطقه از ۳۸ به ۱۸ لیتر شد.
مدیرکل آبفا فارس در راســتای اقدامات انجام شده در بیرم خاطر نشان 
کرد به محض اطلاع از این اتفاق شــرکت آبفای فارس با دستور استاندار 
فارس ورود کرد و در کمتر از ۴۸ ساعت با تجهیز و آماده سازی یک چاه 
که قبلًا حفر شده بود و یک چاه کشاورزی و استفاده از 6 تانکر آبرسانی 
ســیار وضعیت را به حالــت عادی برگرداند، هم اکنــون وضعیت آبی در 
بیرم پایدار اســت. صادق پور با اشاره به اقدامات کوتاه مدت انجام شده و 
پایداری آب در بیرم، از جلسه روز دوشنبه خود با وزارت نیرو خبر داد و 
گفت: اســتفاده از خط انتقال آب خلیج فارس به اصفهان و شمال استان 
فارس برای مصارف صنعتی مقرر شــد به صورت معکوس قبل از اتمام و 
تکمیــل پروژه یک خط لوله از راه چک چــک تا منطقه پاقلات و از آنجا 
به بیرم هدایت شــود، زیرا گزینه نهایی و بلندمدت برای پایداری آب در 
بیرم است. وی خاطرنشــان کرد با تکمیل انتقال آب خلیج فارس دیگر 

مناطق شــرق و جنوب استان فارس نیز از آن بهره مند خواهند شد. وی 
در مورد دیگر اقدامات این ســازمان برای مقابله با خشکسالی و تداوم آن 
گفت: فعالیت بسیار زیادی در این رابطه صورت گرفته است که تجهیز و 
کف شکنی ۲۷6 حلقه چاه در دو سال گذشته از جمله این اقدامات بود. 
مدیر کل آب و فاضلاب اســتان فارس همچنین با اشاره به خشک شدن 
کامل سد رودبال که منبع تأمین آب ۸ شهر و ۵۰ روستا و در کل ۳۲۵ 
هزار جمعیت بود، اظهار کرد همکاری و هماهنگی با دیگر دســتگاه ها در 

تأمین آب باعث شد که وضعیت کنونی این مناطق بهتر از سابق باشد.
صادق پور با تصریح بر اینکه عمده منابع آب های اســتان فارس آب های 
زیرزمینی اســت، گفت: بارندگی امسال استان ۸۰ درصد نسبت به سال 
گذشــته و ۷۰ درصد نسبت به ۳۰ سال گذشــته کاهش یافته است که 
در مجمــوع ۱۱ هزار لیتر در ثانیه منابع آبی کاهش پیدا کرده اســت و 

همچنین به لحاظ کیفیت، شوری آن افزایش پیدا کرده است.
وی افزود: در ســال جاری در برخی از مناطق اســتان فارس ۱۰۰درصد 
بــا کاهش بارندگی مواجه بوده اســت و در برخی از مناطق در جنوب و 
شــرق استان اصلا بارندگی نداشــتیم. وی در بخشی دیگر از سخنان در 
مورد انشــعابات و بازسازی شــبکه در ۹ ماهه اول امسال گفت: در مدت 
مذکور ۹ هزار انشــعاب غیرمجاز شناســایی و قطع شــد که این حاصل 
 افزایش نظارت ها اســت و همچنین ۵۰ هزار انشــعاب جدید مجهز و در 
حال انجام اســت. مدیرکل آبفا فارس در خصوص مسکن ملی نیز گفت: 
ما بــه وظایف ذاتی خود را تا این لحظه بــرای تمامی واحدهای احداث 
شــده عمل کردیم و حداقل آب مورد نیاز بــرای ۱۸ هزار واحد در ۱۷ 
شهر استان فراهم شده است. صادق پور خاطر نشان کرد: سختی تابستان 
قابل پیش بینی نیســت، اما با توجه به شــرایط فعلــی و کاهش نزولات 
آسمانی، مناطق آســیب پذیر در استان فارس که شامل ۴۸ شهر و ۹6۰ 
روستا می باشد، احصا شده است. وی افزود: برای جیره بندی تا این لحظه 
برنامــه ای وجود ندارد و این گزینه مطرح نبوده اســت، زیرا تجربه ثابت 
کرده این مسئله مشــکل بی آبی را حل نمی کند و اتفاقاً باعث هدر رفت 
آب نیز می شود، در مجموع جیره بندی آب شرایط و الزامات خاصی دارد. 
وی در بخشی دیگر از سخنان خود با بیان اینکه در شاخص های آبرسانی 
به لحاظ بین المللی در حد قابل قبول و بالایی هستیم، گفت: در مجموع 
۸/۹۹ درصد جمعیت شــهری و بیش از ۸6 جمعیت روستایی در استان 
فارس بهره مند از آب بهداشــتی و سالم هستند که طی دو سال گذشته 
بیش از ۲۰۰ پروژه آب و فاضلاب به با اعتبار ۴۰۰۰ میلیارد تومان افتتاح 
شــده و سطح خدمات ارتقا پیدا کرده اســت. مدیرکل آبفا استان فارس 
همچنین افزود: در دهه فجر امســال ۷۱ پروژه بــا اعتبار ۵۷۰ میلیارد 
تومان آماده افتتاح و بهره برداری در ۳۱ شهر و ۲۲6 روستای استان است 

که به زودی شاهد اجرایی شدن آنها هستیم.
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سخنگوی کابینه نتانیاهو:
  تشکیل دولت فلسطین تهدیدی برای موجودیت

 اسرائیل است

ایرنا- ســخنگوی کابینه رژیم صهیونیســتی، تشــکیل دولت 
فلســطین را زمینه ســاز فروپاشــی این رژیــم و تهدیدی برای 
موجودیــت آن اعــام کرد. ایلون لــوی، در گفت وگــو با مجله 
»ریدیوتایمز«، اظهارات »بنیامین نتانیاهو« نخست وزیر رژیم اسراییل درباره لزوم 

جلوگیری از تشکیل دولت فلسطین را تکرار کرد.
وی درباره دلیل مخالفت با تشــکیل دولت فلسطین گفت: اسرائیل نگران است که 
تشکیل دولت فلســطین، زمینه حمات جدی تر، )مشابه عملیات طوفان الاقصی 

علیه این رژیم( را فراهم کند.
این مقام صهیونیست به ارکان محور مقاومت از جمله ایران و حزب ا... لبنان اشاره 
و اضافه کرد: آیا تشــکیل دولت فلسطین منجر به امضای توافق نظامی)این دولت( 

با ایران یا برگزاری رزمایش مشترک با حزب ا... لبنان نخواهد شد.
لــوی، حمایت اکثر مردم کرانه باختری از عملیات طوفان الاقصی را یادآور شــد و 
گفت: نظرسنجی ها نشان می دهد که فلسطینی های ساکن کرانه باختری، اقدامات 
حماس علیه اسرائیل را در ۷ اکتبر تأیید می کنند. وی افزود: تا زمانی که ایدئولوژی 
تشکیل دولتی فلســطینی »از دریای مدیترانه تا رود اردن« در ذهن فلسطینی ها 
وجود دارد، تشکیل یک حکومت کاماً مستقل فلسطینی، تهدیدی علیه موجودیت 
اســرائیل است. سخنگوی کابینه رژیم صهیونیســتی مدعی شد: در شرایط امروز، 
تشــکیل دولت مستقل فلسطین به معنای ریختن نفت در آتش جنگ خواهد بود. 
نخســت وزیر رژیم صهیونیستی هفته پیش به طور رسمی  اعام کرد که با تشکیل 
کشور مستقل فلسطین بعد از اتمام جنگ غزه مخالف است. وی مدعی شد که همه 

اراضی غرب رود اردن بایستی تحت کنترل امنیتی رژیم اسرائیل باشد.
کشــورهای غربــی ادعا می کننــد که تنها راه بــرای حل مناقشــه طولانی رژیم 
صهیونیســتی و فلسطین، ایجاد یک کشور مستقل فلسطین در کنار رژیم اسرائیل 
اســت. اما مقام های صهیونیســتی، به ویژه پس از جنگ اخیر در غزه، به صراحت 

مخالفت خود را با این مسئله اعام کرده اند.
این اظهارات با واکنش های شــدیدی از سوی مقام های بین المللی مواجه و محکوم 
شد. جوسپ بورل، مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا، سخنان نتانیاهو را نا امید 
کننده خواند و با لحنی انتقادی گفت: اگر آن ها )رژیم صهیونیســتی( این راه حل 
را نمی پذیرند، باید بحث کنیم و ببینیم چه راه حل دیگری مدنظرشان است. اینکه 

فلسطینی ها وادار به کوچ اجباری شوندیا آنها را قتل عام کنند؟

چهارشنبه 1402/11/04               بینالمللسال سی ام  شماره 46204

آگهی تغییرات شرکت
آگهی تغییرات شرکت سهامی خاص آب و خاک لادیز به شناسه ملی 10530511976 
و به شــماره ثبت 38622 به استناد صورتجلســه مجمع عمومی فوق العاده مورخ 
1402/10/14 تصمیمات ذیل اتخاذ شــد محل شــرکت به آدرس اســتان فارس، 
شهرستان شیراز، بخش مرکزی، شهر شــیراز، عفیف آباد، خیابان عفیف آباد، بن 
بست 13، پلاک 189، طبقه 1 ، کد پستی: 7183744491 تغییر یافت و ماده مربوطه 

دراساسنامه اصلاح گردید .                                   تاریخ انتشار:1402/11/04
  اداره کل ثبت اسناد و املاک استان فارس اداره ثبت شرکت ها 

و موسسات غیرتجاری شیراز

اصلاحیه آگهی فراخوان
پیرو آگهی درج شــده در روزنامه های ســبحان و افسانه موضوع 
احداث اســکلت و ســقف دو باب فضای ۀموزشی در شهر صدرا به 
شــماره فراخوان های 2002001041000021 و 2002001041000022 به 

اســتحضار می رساند که تاریخ برگشت پیشــنهادها و بازگشایی آنها به ترتیب به 
مورخ های 1402/11/11 و 1402/11/11 همان ساعات تغییر یافته است.

شناسه آگهی:1652889                                تاریخ انتشار :1402/11/04
-1/م الف روابط عمومی شرکت عمران شهر جدید صدرا 

مفقودی
 برگ ســبز ،ســندکمپانی وکارت شناســایی خودرو ســواری 
ســمندتیپ ایکسv مدل1390  رنگ سفید روغنی شماره موتور: 
 NACN1CM8BF755989:شاســی شماره   00BF755989
به شــماره پلاک ایران73- 645 م 33 به مالکیت مصیب خضری 
شــماره شناســه ملی 5159887369 مفقود گردیده و از درجه 

اعتبار ساقط می باشد.

آسیای غربی

نهاد حقوق بشری:
  اسرائیل به فلسطینی ها در صف دریافت کمک 

هم رحم نمی کند
 ایسنا- دیده بان حقوق بشر اروپا-مدیترانه در گزارشی از گوشه 
دیگری از جنایات وحشیانه تل آویو و هدف قرار دادن فلسطینی ها 
توســط رژیم صهیونیســتی حتی در صف دریافــت کمک های 
بشردوستانه پرده برداشــت. دیده بان حقوق بشر اروپا - مدیترانه فاش کرد، ارتش 
رژیم اشــغالگر در فصل جدیدی از نســل کشی مداوم علیه ســاکنان غزه، عمداً 
فلســطینی ها را در حالی که منتظر دریافت کمک بودند در جنوب شهر غزه هدف 

قرار داد و باعث شهادت و زخمی شدن آنها شد.
طبق گزارش شــبکه المســیره، در بیانیه این نهاد حقوق بشری که روز سه شنبه 
منتشر شــده، آمده است: اســرائیل از گلوله های توپخانه ای برای هدف قرار دادن 
صدها غیرنظامی که در جاده صاح الدین در جنوب شــرقی شــهر غزه جمع شده 
بودند و منتظر کامیون های حامل کمک های محدود ســازمان ملل بودند استفاده 

کرد که تعدادی شهید و مجروح برجای گذاشت.
طبق این بیانیه، تیم های میدانی دیده بان حقوق بشر اروپا - مدیترانه ادامه شلیک 
گلوله هــا و توپ های ارتش رژیم صهیونیســتی و اســتفاده از پهپادها برای هدف 
قرار دادن و کشــتن صدها غیرنظامی را که با وجود خطر شــدید به امید دریافت 

سهمیه های محدود کمک تجمع کرده بودند، مستند کرده اند.
در ادامه این بیانیه گزارش شده است: ارتش اسرائیل نه تنها از گرسنگی به عنوان 
روشی برای جنگ علیه فلسطینی ها استفاده کرده است، بلکه همچنان به کشتار و 

هدف قرار دادن آنها ادامه می دهد.
این نهاد به نقل از یک فلسطینی ۴۶ ساله اعام کرد: من پنج فرزند دارم که بیش 
از یک ماه اســت گرسنه هستند و آرد نداریم، هر روز کمی برنج می خوریم و وقتی 
شــنیدم کمک آرد در راه اســت، ۱۳ کیلومتر راه رفتم، اما از حمله ارتش اسرائیل 
غافلگیر شــدم، هدف حمات توپخانه ای قرار گرفتیم و چند تن کشــته و مجروح 

شدند، من زنده ماندم، اما نتوانستم آرد دریافت کنم.
طبق این گزارش، حدود ۴۰۰ هزار فلســطینی همچنان در شمال دره غزه زندگی 
می کننــد و به دلیل محاصره خفه کننده و ممانعت از رســیدن هر گونه کمک به 

منطقه در قحطی واقعی به سر می برند.

حماس:
 وزیر خارجه اسرائیل می تواند در لیست باهوش ترین 

احمق های دنیا قرار بگیرد
فارس- اســامه حمدان، از اعضای ارشــد دفتر سیاسی حماس، 
دوشنبه شــب، به پیشنهاد »یســرائیل کاتص« وزیر خارجه رژیم 
اســرائیل درباره ایجاد یک جزیره مصنوعی برای مردم فلسطین 

واکنش نشان داد.
 وزیر خارجه اســرائیل، در بروکسل در جلســه ای با وزرای اروپایی ایده ایجاد یک 
جزیــره مصنوعی در مدیترانه )غرب نــوار غزه( را مطرح کرد و گفت که مردم غزه 

می توانند به آنجا منتقل شوند.
اسامه حمدان، در نشستی مطبوعاتی که در بیروت برگزار شد، به این ایده واکنش 
نشان داد و گفت: »وزیر خارجه اسرائیل لیاقت آن را دارد که در لیست باهوش ترین 
احمق هــای جهان قرار بگیرد. من واقعاً غافلگیر شــدم که یک وزیر خارجه چنین 
ســخنی را می گوید«. حمدان در ادامه اضافه می کند: »این ایده قابلیت این را دارد 
که برای او و امثال او برای شهرک نشــینان اجرا شــود! یک جزیره مصنوعی برای 
آن ها ســاخته شــود. او که در مطرح کردن چنین ایده  هایــی ابتکارعمل به خرج 

می دهد، پس باید برای او و امثال او این جزیره ساخته شود«.

سازمان ملل

آسیای غربی

مقاومت اسلامی در عراق؛به بندر اشدود حمله 
کردیم

ایسنا- مقاومت اسامی عراق اعام کرد که بندر اشدود در سرزمین های 
اشــغالی را با پهپاد هدف قرار داد. مقاومت اســامی عراق در بیانیه ای 
اعام کرد: سه شــنبه ۲۳ ژانویه ۲۰۲۴ مبارزان مقاومت اسامی  عراق با 
استفاده از پهپاد به بندر اشدود در سرزمین های اشغالی )اسرائیل( حمله 
کردند. براســاس گزارش المیادین، مقاومت اسامی  در ادامه این بیانیه 

تأیید کرد هدف قرار دادن مواضع دشمن ادامه می یابد.
در ایــن بیانیــه توضیح داده شده اســت که این هدف قــرار دادن »در 
چارچوب ادامه مقاومت در برابر اشغالگری، در همبستگی با مردم غزه و 
در پاسخ به کشتارهای مرتکب شده توسط رژیم غاصب )ارتش اسرائیل( 
علیه غیرنظامیان فلســطینی از جمله کودکان، زنان و سالمندان انجام 
می شود. این جنبش - که شامل تعدادی از گروه های عراقی است - قباً 
از انجام تعدادی حمات به عنوان بخشی از پاسخ به تجاوزات اشغالگران 
به نوار غزه خبر داده بود. »مقاومت اســامی عراق« پیشتر روز دوشنبه 
نیز از هدف قــرار دادن یک پایگاه آمریکایی در ســوریه خبر داد و در 
بیانیه ای دیگر اعام کرد: »مبارزان مقاومت اسامی در عراق روز دوشنبه 
برای ســومین بار با موشک به پایگاه اشغالگران آمریکایی در کونیکو در 

سوریه حمله کردند.«

 اسرائیل پیشنهاد ۲ ماه توقف جنگ را داد
باشگاه خبرنگاران- وبگاه آمریکایی آکســیوس به نقل از مقام های 
صهیونیست نوشت که تل آویو پیشنهادی مبنی بر توقف دو ماهه جنگ 

غزه در ازای آزادی اسرای صهیونیست را داده است.
 پایگاه خبری »آکسیوس« شامگاه دوشنبه جزئیات بیشتری از پیشنهاد 
جدید رژیم صهیونیســتی برای آتش بس موقت در نوار غزه را به نقل از 
مقام های تل آویو منتشــر کرد. آکسیوس در گزارشی به نقل از مقام های 
صهیونیســت نوشت: تل آویو پیشــنهادی مبنی بر توقف دو ماهه جنگ 
غزه در ازای آزادی تمام اسرای صهیونیست را داده است. تل آویو منتظر 
پاســخ حماس است و خوش بینی محتاطانه ای نســبت به پیشبرد این 

توافق در روز های آتی دارد.
در این گزارش آمده اســت: پیشنهاد اسرائیل بخشی از یک توافق چند 
مرحله ای اســت که شامل توقف دو ماهه جنگ و آزادی همه گروگان ها 
می شود.آکســیوس این پیشنهاد را از آن جهت مهم می داند که با وجود 
مشــمول نشدن شــرطی برای پایان جنگ در آن، اما طولانی ترین بازه 
زمانی وقفــه درگیری ها را کــه رژیم صهیونیســتی از آغاز جنگ غزه 
پیشنهاد کرده، در خود دارد. مقام های آمریکایی نیز به این پایگاه خبری 
گفتند که رسیدن به چنین توافقی شاید تنها راه احتمالی برای برقراری 

آتش بس در نوار غزه باشد.
این در حالی اســت که پیشــتر »ســامی ابوزهری« از رهبران جنبش 
حماس، ضمن زیر ســؤال بردن این طرح ادعایــی، گفته بود که هدف 
از پیشــنهاد آتش بس که مطرح شده، فرو نشاندن خشم مردم اسرائیل 

از نتانیاهو است.

  روسیه بر خلاف اوکراین به اهداف غیرنظامی
 حمله نمی کند

ایرنا- دمیتری پســکوف، ســخنگوی دفتر ریاســت جمهوری روسیه 
)کرملین( گفت: روســیه به عملیات ویژه نظامی  خود در اوکراین ادامه 
می دهد اما ارتش این کشــور بر خاف اوکراین، به غیرنظامیان، اهداف 

مسکونی و مکان های مورد استفاده عموم شهروندان حمله نمی کند.
وی در پاســخ به این ســؤال که آیا حمله گسترده موشکی اخیر روسیه 
را می توان پاســخی به حمله نیروهای مسلح اوکراین به بازار دونتسک 

دانست، گفت: نه، غیرممکن است.
وی ادامه داد: حمله موشــکی نیروهای مســلح روســیه به اهدافی در 
کی یف و خارکف را نمی توان پاسخی به اقدام تروریستی نیروهای مسلح 

اوکراین در حمله به غیرنظامیان در بازار دونتسک دانست.
در حمله روز یکشــنبه اول بهمن ۱۴۰۲ نیروهــای اوکراینی به بازاری 
در غرب دونتســک، دســت کم ۲۷ نفر کشته و حداقل ۲۶ نفر از جمله 
دو نوجوان زخمی شــدند. وضعیت اکثر بیماران بســتری در بیمارستان 
وخیم گزارش شــده است. در این حمات، هشــت ساختمان از جمله 
یک مرکز خرید و دو ســاختمان مسکونی آسیب دیدند. سخنگوی دفتر 
ریاست جمهوری روسیه در پاسخ به پرسشی درباره زمان سفر ولادیمیر 
پوتین، رئیس جمهور این کشــور به ترکیه گفت: تماس های روســیه و 
ترکیه در سطوح عالی در دستور کار است و برنامه های آتی سفر پوتین 

به ترکیه نیز در حال برنامه ریزی است.
پســکوف اظهار داشت: به محض اینکه رؤسای جمهور دو کشور در مورد 
تاریخ سفر به توافق برســند، درباره زمان این سفر اطاع رسانی خواهد 
شــد. پیشتر برخی مطبوعات ترکیه نوشــته بودند که پوتین ۱۲ فوریه 

)۲۳ بهمن ۱۴۰۲( به ترکیه سفر می کند.

صنعا:

 تجاوزات آمریکا و انگلیس اراده مردم یمن را برای مقابله با دشمن بیشتر می کند
تسنیم- محمــد علی الحوثی، عضو ارشد شورای 
عالی سیاسی یمن طی ســخنانی درباره تجاوزات 
آمریکایی ها و انگلیسی ها علیه یمن اعام کرد که 
این تجاوزات در راستای تاش های جدید دشمنان 
برای منصرف کردن یمن از موضع خود در حمایت 
از غــزه و نیز با هدف متوقــف کردن عملیات های 
دریایی ماســت اما این تاش ها هرگــز به نتیجه 

نخواهد رسید.
الحوثــی در گفت وگو با شــبکه المســیره اظهار 
داشــت، عملیــات دریایی نیروهای مســلح یمن 
بــا هــدف جلوگیــری از نسل کشــی و محاصره 
 مــردم غــزه صــورت می گیــرد؛ درحالــی که
 آمریکایی هــا بــرای محافظــت از جنایتــکاران 
تروریســت صهیونیســتی، به مــردم یمن حمله 

می کننــد و بنابراین تفاوت زیادی بین عملکرد و گزینه 
ما با آمریکایی ها وجود دارد.

وی تأکید کرد، آمریکایی ها و انگلیسی ها باید بدانند که 
ما همواره در موضع پاسخ به هر تجاوزی هستیم و مردم 
یمن تســلیم شدن را بلد نیســتند. همچنین تجاوزات 
آمریکا و انگلیس عزم و اراده ملت یمن را برای مقابله با 

دشمن تقویت می کند.
تجاوزهای آمریکا و انگلیس بی پاسخ نمی ماند
همچنین ســخنگوی نیروهای مســلح یمن با اشاره به 
حمات شــبانه جدید آمریکا و انگلیس به این کشــور 

تأکید کرد که این تجاوزها بی پاسخ نمی ماند.
یحیی سریع، سخنگوی نیروهای مسلح یمن اعام کرد 
که آمریکا و انگلیــس ۱۸ حمله علیه صنعاء، الحدیده، 

تعز و البیضا انجام دادند.
وی تأکید کــرد که این تجاوزهــای آمریکا و  انگلیس 

بی پاسخ و مجازات نخواهد ماند.
تلاش برای منع حمایت یمن از غزه

پیش از این »محمدعلی الحوثی« عضو شــورای عالی 
سیاسی یمن در گفت وگو با شبکه المسیره این کشور 
اظهار داشت:  هدف حمات آمریکا و انگلیس در حمله 
به یمن تاشــی جدید برای منصرف کردن این کشور 
از حمایت از غزه اســت. یا همان توقف عملیات دریایی 

یمن است که محقق نخواهد شد.
عضو شورای عالی سیاسی یمن تأکید کرد که عملیات 
دریایی یمن )علیه کشتی های رژیم صهیونیستی( برای 
جلوگیری از نســل کشی و محاصره مردم غزه است در 
حالیکه آمریکایی ها بــرای حفاظت از رژیم جنایتکار و 

تروریستی اسرائیل، مردم یمن را بمباران می کنند 
و بین این دو گزینه تفاوت اساسی وجود دارد.

وی تصریح کرد که آمریکایی ها و انگلیسی ها باید 
بفهمند که ما در زمان پاسخگویی هستیم و مردم 

یمن هیچگاه تسلیم نمی شوند.
آمریکا، انگلیس، اســترالیا، کانــادا، هلند و بحرین 
ساعاتی قبل در بیانیه ای مشترک اعام کردند که 
هشــت پایگاه نظامی جنبش انصارا... یمن را هدف 

حمله قرار دادند.
در ایــن بیانیه ادعا شــده که ایــن حمات علیه 
مواضع موشــکی و کنترل هوایی ارتش یمن انجام 

شده است.
آمریکا و متحدانش همچنین بدون ارایه ســندی 
مدعی شــدند، انبارهای زیرزمینی در این حمات 

هدف قرار گرفته شده است.
چهار نوبت حمله

المســیره گزارش داده بود که شهر صنعا پایتخت یمن 
هدف تجاوز نظامی آمریکا و انگلیس قرار گرفته است.

بر اســاس ایــن گزارش، پایــگاه الحفا در شهرســتان 
السبعین چهار نوبت و پایگاه الدیلمی در شهرستان بنی 
الحارث واقع در اســتان صنعا نیز در چهار نوبت هدف 

حمله آمریکا و انگلیس قرار گرفتند.
این گزارش می افزاید، منطقه البرح در شهرستان مقبنه 

و منطقه الجنید در شهرستان التعزیه 
واقع در اســتان تعز و شهرستان رداع در استان البیضاء 
نیز هدف حمله تجاوزکارانه آمریکا و انگلیس قرار گرفته 

است.

اخبار کوتاه جهان

آسیای غربی

ایســنا- یک مســئول مصری دلیل واقعی ادعاهای 
رژیم صهیونیســتی علیه مصر را توجیه تداوم عملیات 
مجازات جمعی، کشــتار و گرسنگی دادن به بیش از دو 
میلیون فلسطینی در داخل نوار غزه دانست که در طول 
۱۷ سال گذشــته مرتکب می شود و تأکید کرد، تاش 
عامدانــه تل آویو برای دامن زدن به این دروغ ها با هدف 
مشروعیت بخشی به اشغال گذرگاه »فیادلفیا« واقع در 
نوار غــزه و در طول مرزها با مصر اســت که بر خاف 
توافقنامه ها و پروتکل های امنیتی امضا شــده با قاهره 

است.
ضیاء رشوان، رئیس هیئت کل اطاع رسانی مصر اظهار 
کرد: اخیرا شــاهد اظهارات متعدد مقامات »اسرائیلی« 
و در راس آنها بنیامین نتانیاهو، نخســت وزیر آن بودیم 
که حاوی ادعاهای دروغینی درباره عملیات های قاچاق 
ســاح، مواد منفجره، مهمات و تجهیزات آنها از مناطق 
مصر به نوار غزه از مسیرهای مختلف از جمله تونل هایی 
بود که آنها مدعی هســتند در دو طــرف مرزها وجود 

دارند.
رشوان گفت: آنچه دروغ بودن این ادعاها را روشن کرده 
و نشان می دهد، این موارد است؛ تمام کشورهای جهان 
بــه خوبی از میــزان تاش هایی که مصر در ۱۰ ســال 
گذشــته برای برقراری امنیت و ثبات در منطقه سیناء 
و تقویــت امنیت در مرزها میان رفــح و نوار غزه انجام 
داده، آگاه هســتند، مصر خود رنج بسیاری را بابت این 
تونل ها در درگیری های شــدیدی که پس از سرنگونی 
حاکمیت اخوان المســلمین در ژوئن ۲۰۱۳ تا ۲۰۲۰ با 
گروه های تروریست در شبه جزیره سینا داشت، متحمل 
شــد و این تونل ها ابزاری برای قاچاق شــبه نظامیان و 
ساح به ســیناء جهت اجرای عملیات های تروریستی 
بودند که بیش از ۳۰۰۰ شهید در میان نیروهای ارتش 
 و پلیس و غیرنظامیان مصری و بیش از ۱۳ هزار زخمی

 بر جای گذاشتند.
رئیس هیئت کل اطاع رســانی مصر افزود: این شرایط 
دولــت مصر را به برداشــتن گام هــای بزرگ تری برای 
نابــودی نهایی این تونل هــا ســوق داد. در ادامه یک 
منطقه حائل به طول ۵ کیلومتر از شــهر رفح تا مرزها 
با غزه ایجاد شده و بیش از ۱۵۰۰ تونل تخریب شدند، 
همچنین مصر دیوار مرزی با نوار غزه را که ۱۴ کیلومتر 
طــول دارد، با یک دیوار بتی به طول ۶ متر بالای زمین 

و ۶ متر زیر زمین تقویت کرد. به این ترتیب سه ایست 
میان سیناء و رفح وجود دارد که با آنها هرگونه عملیات 
قاچــاق چه از روی زمین، چــه از زیر زمین غیرممکن 
اســت. مصر حاکمیت کامل بر اراضی خــود دارد و به 
شکل کامل مرزهای شمال شرقی خود را چه با نوار غزه 

چه با »اسرائیل« کنترل می کند.
او در ادامــه گفت که نکته قابــل توجه و عجیب اینکه 
تل آویو به این شــکل غیر موثق ادعاهــای خود درباره 
قاچاق اسلحه از مصر به غزه را مطرح می کند، در حالی 
که جدیدترین و دقیق ترین ابزارهای شناســایی و رصد 
را در اختیار داشــته و نیروها، شهرک نشین ها و نیروی 
دریایی اش منطقه کوچک نوار غزه را از ســه جهت در 
محاصره دارند اما بدون ارائه هیچ مدرکی مصر را متهم 

می کند.
رشــوان تأکید کرد: هرگونه ادعا دربــاره انجام عملیات 
قاچــاق از طریق کامیون های حامــل کمک ها و کالاها 
بــرای نوار غــزه که از خــاک مصر وارد گــذرگاه رفح 
می شــوند، مزخرفات پوچ و مسخره ای است چراکه هر 
کامیونی که از این گذرگاه وارد نوار غزه می شــود، اول 
باید از گذرگاه کرم ابوســالم وابســته به مقامات رژیم 
صهیونیســتی عبور  کند و آنهــا تمامی کامیون هایی را 
که وارد نوار غزه می شــوند، بازرسی می کنند. همینطور 
طرفی که ایــن کمک ها را دریافت می کند، هال احمر 
فلسطین و نهادهای امدادرسان وابسته به سازمان ملل 
همانند آنروا هســتند و این دلیل دیگــری برای دروغ 

بودن ادعاهای اسرائیل است.
بــه گزارش شــبکه خبری الجزیره، رئیــس هیئت کل 
اطاع رســانی مصر گفت: دلیل واقعی ادعاهای اسرائیل 
توجیه استمرارش در عملیات مجازات جمعی، کشتار و 
گرســنگی دادن بیش از دو میلیون فلسطینی در داخل 
نوار غزه اســت که در طول ۱۷ ســال گذشته مرتکب 
می شود. تاش عامدانه اسرائیل برای دامن زدن به این 
دروغ ها در واقع با هدف مشروعیت بخشــی به اشــغال 
گــذرگاه فیادلفیا یا همان گذرگاه صاح الدین واقع در 
نوار غــزه و در طول مرزها با مصر اســت که بر خاف 
توافقنامه ها و پروتکل های امنیتی است که با مصر امضا 

کرده است.
او تصریح کرد: در اینجا باید به شکلی جدی تاکید کنم 
که هرگونه اقدام اســرائیلی در ایــن جهت به تهدیدی 

جــدی و خطرناک بــرای روابط مصر-اســرائیل ختم 
خواهد شــد. مصر عاوه بر اینکه کشــوری است که به 
تعهدات بین المللــی خود احترام می گــذارد، می تواند 
از منافــع و حاکمیت بــر ســرزمین و مرزهایش دفاع 
کند و هرگز آن را به دســت گروهی از ســران افراطی 
اســرائیلی که تاش می کنند منطقــه را به درگیری و 
بی ثباتی بکشــند، نخواهد ســپرد. این خط قرمز مصر 
بــه خط قرمــز قبلی آن کــه بارها اعام کــرد، یعنی 
مخالفت قاطعش با کوچ اجباری یــا داوطلبانه برادران 
فلســطینی مان به ســیناء که هرگز به اســرائیل اجازه 
 انجامش را نخواهیم داد، افزوده شــد. مصر پیش از این 
دســت به ابتکارعمل زد و در سال های ۲۰۰۵ و ۲۰۲۱ 
با اسرائیل درباره افزایش نیروها و تجهیزات گارد مرزی 
در این منطقه مرزی جهت تامین امنیت منطقه شمال 
شرقی و در راســتای احترام به قرارداد صلح با اسرائیل 
و برای اینکه اسرائیل دست به هیچ اقدام انفرادی نزند، 

توافق کرد.
رشــوان در ادامه از کابینه رژیم صهیونیســتی خواست 
تحقیقات جدی را در داخل ارتش و دستگاه های دولتی 
و جامعه خود برای شناسایی عامان اصلی قاچاق ساح 
به نوار غزه انجام دهد. بسیاری از ساح هایی که در حال 
حاضر در نوار غزه وجــود دارند، نتیجه قاچاق از داخل 
اســرائیل اســت، همانند تفنگ های ام۱۶ و مدل هایی 
از آرپی جی و نیــز مواد با کاربرد دوگانــه در تولیدات 
نظامی عوامل نظامی نوار غزه، کافی اســت در این مورد 
به گزارش های رســانه های اسرائیلی درباره تحقیقات از 
برخی از نیروهای ارتش اســرائیل در پی ناپدید شدن و 
یا فروش ســاح ها در کرانه باختری و نیز آنهایی که به 

نوار غزه ارسال شدند، مراجعه کنید.

مصر:

 هرگونه اقدام تل آویو برای اشغال گذرگاه »فیلادلفیا« خطری جدی در روابط است

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده 1۳ آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

 برابــر رای شــماره 140260311036003353 هیــات اول موضوع 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند 
رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک شیراز ناحیه 4 تصرفات 
مالکانه بلامعارض متقاضی آقای علیرضا رحیمی فرزند کوثر بشــماره 
شناسنامه 1689 صادره شیراز در ششدانگ یک باب خانه به مساحت 
210 متر مربع پلاک 5425 فرعی از 1102 اصلی مفروز و مجزی شده از 
پلاک 157 فرعی از 1102 اصلی واقع در بخش ســه خریداری از مالک 
رسمی شرکت تعاونی مسکن نظامیان شیراز محرز گردیده است. لذا به 
منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی میشود 
در صورتی که اشــخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی توانند 
از تاریخ انتشــار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این 
اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 
،اعتراض دادخواســت خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی 
اســت در صورت انقضای مدت مذکور و عدم اعتراضی داشته باشند 

می وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول 1402/10/20

تاریخ انتشار نوبت دوم : 1402/11/04 

۳756/م الف
شاپور زارع شیبانی 

رئیس ثبت اسناد و املاک ناحیه ۴ شیراز

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده 1۳ آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
برابر رای شماره 140260311036003416هیات اول موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند 
رسمی مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک شیراز - ناحیه 4 
تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای اسداله حجازی فر فرزند 
عبدالعلی بشماره شناسنامه 2374 صادره از شیراز در ششدانگ 
یک باب خانه به مســاحت 91.42 متر مربع پلاک 18517 فرعی از 
14 اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک 240 فرعی از 14 اصلی واقع 
در بخش سه خریداری از مالک رسمی و انتقال ملک از محمدرضا 
حســین آبادی احدی از ورثه الیاس حسین آبادی محرز گردیده 
اســت. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 
روز آگهی میشــود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند 
مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار 
اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و 
پس از اخذ ،رســید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم ،اعتراض 
دادخواســت خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی در 
صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات 

سند مالکیت صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول : 1402/10/20
تاریخ انتشار نوبت دوم :1402/11/04 

۳75۴/ م الف - شاپور زارع شیبانی 
مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک شیراز- ناحیه ۴

از طرف لهراسب عرفان

آگهی مناقصه خرید تابلو و علائم و تجهیزات ترافیکی شهر صدرا 140۲-8۲
نوبت اول:  27 /10 /1402
نوبت دوم: 04 /11 /1402

شــهرداري صدرا در نظر دارد نســبت به برگزاري مناقصه با موضوع " مناقصه خرید تابلو و علائم و تجهیزات ترافیکی شهر 
صدرا "، طبق مشــخصات قید شده در اسناد مناقصه، از طریق ســامانه تدارکات الکترونیکي دولت اقدام نماید.کلیه مراحل 
برگزاري مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایي پاکت ها از طریق درگاه سامانه الکترونیکي 
دولت)ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلي، مراحل ثبت نام در سایت مذکور 

و دریافت گواهي امضاي الکترونیکي را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند.
1-   مبلغ برآورد اولیه : 11.315.000.000 ریال
2-  تامین  اعتبار از منابع  داخلي مي باشد.

3- مبلغ تضمین شرکت در مناقصه مبلغ  570.000.000 ریال مي باشد که به صورت ضمانت نامه بانکي با اعتبار حداقل 3 ماهه و یا فیش واریز نقدي به 
حساب 100830670088 نزد بانک شهر در شعبه صدرا به نام سپرده شهرداري صدرا باشد.

4- مبلغ خرید اسناد مناقصه مبلغ  2.400.000ریال به حساب 100805891412 نزد بانک شهر در سامانه ستاد ایران مي باشد.
5- سپرده نفرات اول، دوم و سوم در صورتي که حاضر به انعقاد قرارداد نشوند به نفع شهرداري صدرا ضبط خواهد شد. 

6- هزینه درج آگهي نوبت اول و دوم  بر عهده برنده مناقصه مي باشد. 
7- شهرداري در رد یا قبول پیشنهادات مختار خواهد بود.
8- سایر شرایط و جزئیات در اسناد مناقصه مندرج است. 

9- تاریخ انتشار مناقصه در سامانه تدارکات الکترونیکي دولت از ساعت 10 صبح مورخ   27 /10 /1402  مي باشد.
10-  آخرین مهلت دریافت اسناد مناقصه از سایت ساعت 11 مورخ    04 /11 /1402  مي باشد .

11-  آخرین مهلت ارائه پیشنهادات و ثبت اسناد و مدارک در سامانه تا ساعت 12 مورخ    15 /11 /1402  مي باشد .
12- زمان بازگشایي پاکت ها در ساعت 15 مورخ  15 /11 /1402  مي باشد .

متقاضیان مي بایســت مدارک پاکت هاي الف- ب-ج در سامانه بارگذاري نمایند شــهرداري از دریافت حضوري پاکات طبق قانون معذور مي باشد و 
فقط اصل ضمانت نامه را پس از بارگذاري در ســایت ستاد )پاکت الف( به صورت فیزیکي تا ساعت 12 مورخ  15 /11 /1402  در پاکت سربسته و بادرج 
کامل مشخصات شرکت و شماره تماس به واحد دبیرخانه مرکزي شهرداري صدرا به آدرس زیر تحویل نمایند. آدرس: استان فارس- شهر صدرا- بلوار 
پاسداران ساختمان مرکزي شهرداري صدرا کدپستي:7199433869 شــماره تماس واحد امور قراردادها: 36414414-071 و اطلاعات تماس سامانه 

ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه: مرکز تماس 41924-021 دفتر ثبت نام 85193768-88969737
شناسه آگهی:1643942                                                                                                                  -1م الف-مجتبی پارسایی- شهردار صدرا  



رئیس سازمان حمایت از  مصرف کنندگان و تولیدکنندگان 
اعلام کرد:

هوشمندسازی فرآیند نظارت بر بازار
ایسنا- حســین فرهیدزاده، رئیس ســازمان حمایت از مصرف کنندگان و 
تولیدکننــدگان در رویــداد دوره ای اتاق اصناف اظهار کرد: تفاهم نامه ســه 
جانبه ســازمان حمایت مصــرف کنندگان و تولید کننــدگان، اتاق اصناف 
ایران و معاونت تجارت و خدمات برای نظارت بر بازار امضا شــد. براســاس 
این تفاهم نامه سامانه هوشمندســازی فرایندهای نظارتی در اختیار اصناف 
 قــرار می گیرد و از این پس فرایندها توســط  اتاق اصناف هوشمندســازی

 خواهد شد.
بــه گفته وی متصدی نظارت بر بازار بر عهده چندین دســتگاه ناظر بود که 
حســب دستور رئیس جمهور برای متمرکز شدن نظارت و بازرسی در قیمت 
کالاها و خدمات و پرهیز از موازی کاری مســئولیت هماهنگی و تنظیم گری 

کالاهای اساسی به سازمان حمایت مصرف کننده تفویض شد.
رئیــس ســازمان حمایت مصــرف کننــدگان و تولید کنندگان بــا تأکید 
بــر اینکه تفویــض اختیارات رافع هیچ مســئولیتی نیســت و باید از تمام 
ظرفیت هــای موجود برای ارتقای شــرایط اســتفاده کنیــم، تصریح کرد: 
در حــوزه تنظیــم بازار دو موضــوع تأمین کالاهای اساســی و نظارت باید 
همزمــان دنبال و پیگیری شــود و اگــر عرضه و تقاضا با هــم هماهنگ و 
 متناسب نباشــد و عوامل حوزه عرضه و تقاضا مدیریت نشود، تنظیم بازار با 

چالش و مشکل روبه رو می شود.
فرهیدزاده با بیان اینکه برای اجرای سیاســت های تنظیم بازار و دســتیابی 
به اهــداف مورد نظر در ایــن زمینه باید نهادها و دســتگاه های مرتبط در 
بحــث تامیــن کالاها و ســازمان حمایــت در بحث نظــارت و تنظیم گری 
بازار بــا هماهنگی و همگرایی بــا یکدیگر،  بازار را مدیریــت کنند، گفت: 
 لازم اســت اصنــاف در برنامه ریــزی و سیاســت گذاری های مرتبــط بــا 

بازار ایفای نقش کنند.
 با توجه به اینکه نظارت بر بازار باید توســط خود مردم انجام شود و نظارت 
و کنترل مســتمر بازار به منزله نظارت مردم بر مردم اســت، این تفاهم نامه 
همکاری به امضا رســید و بر اســاس آن طرفین تلاش در جهت گســترش 

همکاری ها در دستورکار قرار خواهند داد.

مذاکره هند با ایران برای ازسرگیری واردات نفت
تسنیم- هند به دنبال تشدید تنش ها در دریای سرخ و خلیج عدن در حال 

بررسی موضوع ازسرگیری واردات نفت خام از ایران است.
طبق گفته برخی منابع هندی، این موضوع در جلســات دوجانبه اخیر بین 
دو کشــور در هفته گذشته و به دنبال سفر سوبرامانیام جایشانکار، وزیر امور 

خارجه هند به ایران مورد بحث قرار گرفته است.
ایــن منابع می گویند نفت ایران از طریق دریای عمان و خلیج فارس به هند 
مــی رود که یمنی ها حضوری در آن ندارنــد. به علاوه یمن از متحدان ایران 
اســت و انتظار نمی رود علیه تهران اقدامــی انجام دهد. هند در حال حاضر 
بــه خاطر تحریم ها هیچ نفتی از ایران خریداری نمی کند. دولت این کشــور 
واردات نفت از ونزوئلا را پس از برداشــته شدن تحریم های نفتی این کشور 

آغاز کرد. 
یکی از مقامات هندی که در این جلســات حاضر بوده می گوید: ما شــرایط 
جریان نفت خام را به دقت زیر نظر داریم. پیشــنهادهایی برای از سرگیری 

واردات نفت خام از ایران وجود دارد که در حال بررسی آنها هستیم.
ایران تا سال های 2018 و 2019 یکی از بزرگ ترین منابع واردات نفت خام 
هند بود. آمریکا در زمان ریاســت جمهوری دونالــد ترامپ در ژوئن 2019 
تحریم هــای جدیدی علیه صنعت نفت ایــران وضع کرد. معافیت هایی برای 
کشــورهایی مانند هند که وارد کننده نفت ایران بودند در نظر گرفته شــد 
اما دسترســی هند و ایران به دلار آمریکا بــرای پرداخت هزینه این تجارت 

قطع شد.
ایران همواره تمایل به از ســرگیری صادرات نفت به هند داشته است. سهم 
بزرگی از نفت خام ایران به چین می رود و 10 درصد از کل نیاز این کشور به 
نفت خام را تامین می کند. اطلاعات شرکت ورتکسا که حمل ونقل کشتی ها 
را ردیابی می کند نشــان می دهد چیــن در 10 ماه اول 2023 حدود 1/05 

میلیون بشکه در روز نفت از ایران خریداری کرده است.
پــس از جنگ اوکراین و بحران در غزه کــه بی ثباتی تجارت نفت را افزایش 
داده، تهدید یمن برای کشــتیرانی در دریای ســرخ یک مشکل دیگر برای 

دولت هند بوده است.
یمن تا امروز حداقل به 3 کشتی مرتبط با هند و چندین کشتی حامل خدمه 
هندی حمله کرده و هزینه کشــتیرانی طی ماه گذشته دو برابر شده است. 
اگر این درگیری ها ادامه داشته باشد، انتقال نفت به هند در کوتاه مدت تحت 

تأثیر قرار می گیرد.
پــس از بیش از یک ســال خرید نفت خام روســیه، هند حــالا به دنبال از 

سرگیری تجارت با شرکای قدیمی خود در غرب آسیاست.

آگهی ثبتی و دادگستری

تجارت

 بازار

نفت و انرژی

5اقتصاد سال سی ام  شماره 6204 چهار                                      شنبه 1402/11/04

ایرنا- داود منظور، رئیس ســازمان برنامه و 
بودجه کشور در خصوص تغییرات کمیسیون 
تلفیــق مجلــس در لایحه بودجــه 1۴03، 
اظهار کرد: به طــور طبیعی وقتی نمایندگان 
در حین بررســی لایحه بودجه، درخواست ها 
و پیشــنهاداتی از جاهــای مختلفی دریافت 
می کنند، زیرا نمایندگان پاســخگوی موکلین 
هستند و این موکلین اعم از اشخاص حقیقی 
یا حقوقــی یا ســازمان ها انتظاراتی دارند که 
ممکن اســت در زمان تدویــن لایحه بودجه 
به آن موضوع ها توجه نشــده باشد؛ لذا عمدتاً 
نماینــدگان این موارد را بررســی می کنند و 
 اگر مورد تأیید قــرار بگیرند به بودجه الحاق 

خواهد شد.
وی افزود: امسال در کمیسیون تلفیق بودجه 
هم الحاقاتی داشتیم، البته نسبت به سال های 
گذشــته از نظر تعداد کمتر بــود، اما از نظر 
میزان بار مالی که ایجاد می کرد، عددها نسبتاً 
معتنابه بود که این نگرانی را با هیئت رئیســه 
مجلس مطــرح کردیم که محدودیت هایی در 
تأمیــن منابع داریم و تراز بودجه دولت با این 
الحاقات دســتخوش تغییر می شــود که باید 

مورد بازبینی قرار بگیرد.
بخش زیادی از اختلاف نظرها برطرف شده 

است
معاون رئیس جمهور تصریح کرد: خوشبختانه 
همراهی خیلی خوبی انجام شد و روز گذشته 
در کمیسیون تلفیق مواردی که از طرف صحن 
مجلس ارجاع شده بود و عمدتاً ناظر بر همین 

تغییرات و موارد اختلافی بین دولت و مجلس 
بود که تقریباً بــه یک جمع بندی های خیلی 
خوبی رســید و نگرانی هایی که قبلًا داشتیم، 
با این میزان از هماهنگی که بین کمیســیون 
تلفیق مجلس و دولت برقرار شــده، به تدریج 

در حال برطرف شدن است.
منظور در مورد اینکه چــه میزان بار مالی به 
بودجه اضافه شــده است، بیان کرد: برآوردها 
متفاوت است و بستگی محاسبه مفروضاتمان 
دارد، البته بین ســازمان برنامــه و بودجه و 
مرکز پژوهش هــای مجلس اختلاف نظرهایی 
بود، ولی درصد قابل توجهی و عدد معتنابهی 
نسبت به کل بودجه پیشنهادی دولت، اضافه 
شده بود که با بازنگری هایی که در حال انجام 
اســت، فکر می کنیم به یک توافق خوب بین 

دولت و مجلس نزدیک شویم.

وی ادامــه داد: اینکــه آیــا ســقف بودجــه 
افزایــش پیدا کند یا نه، فعلًا قطعی نیســت، 
 ولــی بخــش زیــادی از اختلاف نظرهایی که 
در گذشته داشتیم در دو روز گذشته برطرف 

شده است.
رئیس ســازمان برنامــه و بودجه در خصوص 
افزایش حقوق کارمنــدان و اینکه که نگاهی 
شــکل گرفته بود که دولــت مخالف افزایش 
حقوق کارکنان است، گفت: افزایش حقوق و 
دستمزد باید متناســب با ظرفیت های تأمین 
مالی باشد و هدف دولت این است که بودجه 

غیرتورمی بسته شود.
منظور توضیح داد: قطعاً مردم راضی نخواهند 
بود که میزان حقوق و دســتمزد را بالا ببریم، 
امــا از روش هــای تورمی ماننــد روش های 
قرضه ای یــا با اســتفاده از ظرفیت های نظام 

بانکی بخواهیم کسری بودجه دولت را تأمین 
کنیم، زیرا نهایتاً اثر تورم بیشــتر می شــود و 

افزایش حقوق را خنثی می کند.
وی تأکید کرد: پیشــنهاد دولت برای افزایش 
حقــوق در لایحه بودجــه 18 درصد بود که 
مجلــس آن را کافی ندانســت و دولت هم با 
افزایش 20 درصــد حقوق موافقت کرد، البته 
اقداماتی هم در مجلــس برای فوق العاده های 
خــاص در حــال انجام اســت کــه برخی از 
دستگاه ها آن را پیشنهاد دادند و در مورد این 
موضوع در حال رایزنی با مجلس هستیم تا به 

جمع بندی برسیم.
سازمان برنامه و بودجه به دنبال ایجاد تحول 

است
رئیس ســازمان برنامــه و بودجه در خصوص 
جلســه شب گذشــته خود با فعالان فرهنگی 
جبهه انقلاب، اظهار کرد: بحث های خوبی در 
نشســت با اصحاب فرهنگ، حوزه و دانشگاه، 
تشــکل های مردم نهــاد و قرآنــی مطرح و 
انتظــارات جبهه فرهنگی انقــلاب از دولت و 

سازمان برنامه بودجه عنوان شد.
منظور بیان کرد: ســازمان برنامه و بودجه در 
یک فرایند تحولی به دنبال این است تا بتواند 
گفتمان انقلاب را در جریان نظام برنامه ریزی 
و بودجه ریزی کشــور بیش از گذشته جاری 
کند؛ بــه همین جهت جلســات گفتمانی را 
برگــزار می کنیم و شــب گذشــته چهارمین 

نشست برگزار شد.
وی تأکید کرد: در جلسه شب گذشته مطرح 

شــد که ســهم بخش فرهنگ در بودجه های 
سالانه ناچیز اســت و زیر بخش های فرهنگی 
تقریباً نادیده گرفته می شوند؛ در بررسی هایی 
که انجــام داده بودیــم به ایــن جمع بندی 
رســیدیم، البته تلاش ما این اســت که یک 
تراز مناســب تری بین بخش های مختلف در 
برخورداری از بودجــه جاری و عمرانی برقرار 
کنیم تا نســبت ها مخصوصاً در حوزه فرهنگ 
و همه زیربخش های آن اعم از کتاب، ســینما 
نشر، مســاجد، تشکل های مردمی و... منطقی 

شود.
بخش دوم لایحــه بودجه روزهای آینده به 

مجلس تقدیم می شود
رئیس ســازمان برنامه و بودجه با بیان اینکه 
سهم بخش فرهنگ در بودجه 1۴03 افزایش 
یافته اســت، بیان کرد: معتقدیم پیشــرفت 
اقتصادی بدون پیوســت فرهنگی و پیشرفت 
در حــوزه فرهنگ امکان پذیر نیســت، یعنی 
دولت به دنبال پیشرفت همه جانبه است. این 
موضوع را حوزه های زیربنایی و زیرساختی در 

کنار هم می بینیم.
منظــور گفت: در نظــام برنامه ریزی و تدوین 
برنامه هفتم هم به موضوع فرهنگ پرداختیم 
و اکنــون بخش اول لایحــه 1۴03 که اولین 
بــرش از برنامــه هفتــم اســت در مجلس 
در حــال نهایــی شــدن قــرار دارد و بخش 
 دوم لایحــه بودجــه نیز در دولــت در حال 
تکمیل اســت که در روزهای آینده به مجلس 

تقدیم می شود.

رئیس سازمان برنامه و بودجه خبر داد:

موافقت دولت با افزایش ۲۰ درصدی حقوق
مدیرعامل توانیر:

مراقب افزایش قیمت قبوض برق باشید

رجبی مشهدی،  مصطفی  ایسنا- 
در گفت وگو  توانیــر  مدیرعامــل 
با ایســنا، با بیان ایــن که الگوی 
مصرف برق ماهانه 300 کیلووات 
ســاعت در ماه هــای گرم اســت 
کــه ایــن رقــم در زمســتان به 
200 کیلــووات ســاعت  کاهش 
می یابد، تصریح کــرد: با توجه به 
اینکــه تعرفه برق بــرای مصارف 
بیش از الگو بــه صورت پلکانی و 

غیریارانه ای افزایش می یابد و قبوض افزایش پیدا می کند، اســتفاده از وســایل 
گرمازای برقی مانند هیترها، اســپیلیت های ایســتاده و...  باعث افزایش شدید 

مصرف برق می شود.
رجبی مشــهدی گفت: استفاده از وسایل گرمازای برقی در فصل زمستان باعث 
افزایــش مصرف بــرق و در نتیجه بالا رفتن قبوض برق مشــترکان را به دنبال 

خواهد داشت.
مدیرعامــل توانیــر با توجه  به برودت هوا و افزایش مصــرف گاز و برق، در اکثر 
نقاط کشــور از هم وطنان درخواست کرد با رعایت چند نکته ساده و کاربردی از 
جمله تنظیم دمای وســایل گرمایشــی منزل بین 18 تا 21 درجه سانتی گراد و 

عایق بندی در و پنجره های منازل خود به تأمین گاز و برق پایدار کمک کنند.
بر اســاس این گزارش، به طور کلی افزایش میزان مصرف برق هیتر برقی به دو 
عامل میزان ســاعات روشن بودن و توان دســتگاه بستگی دارد. بنابراین هر چه 

این دو عدد بالاتر باشند؛ مصرف برق نیز بیشتر است.

مشکل تبادلات ارزی بین ایران و عراق
 هنوز حل نشده است

مهــر- محمدصادق قنــادزاده، 
کارهای  و  ارتقای کســب  معاون 
سازمان توســعه تجارت ایران در 
پاسخ به ســؤالی در مورد مشکل 
تبــادلات ارزی بین ایران و عراق، 
اظهار کرد: بانک مرکزی در مورد 
در  را  اقداماتــی  ارز  جابه جایــی 
دست انجام دارد؛ اما هنوز نهایی 
نشــده اســت. این موضوع هم از 
ســوی وزیر صمت و هم از سوی 

معاون دیپلماسی وزیر امور خارجه در حال پیگیری است. وزارت امور خارجه نیز 
چند یادداشت اعتراضی هم ارســال کرده است؛ اما هنوز این موضوع به صورت 

کامل حل نشده است.
وی افزود: البته همان طور که گفتم بانک مرکزی پیشنهاداتی داده و در حال کار 

روی این پیشنهادات هستیم اما هنوز نهایی نشده است.
قنادزاده ادامه داد: این مســاله موجب شده که نزدیک به 2۴ درصد هزینه تجار 

ایرانی )و ۴ کشور دیگر( در حوزه ارز افزایش داشته باشد.
معاون سازمان توسعه تجارت ایران اضافه کرد: محدودیت هایی را هم روی برخی 
از کالاها مانند کالاهای آردپایه شــامل شــکلات و شیرینی و بیسکوییت اعمال 

کرده اند که این محدودیت رفع شد.
وی در مورد توقف رانندگان ایرانی در مرز بلاروس نیز گفت: اختلافی بین روسیه 

و بلاروس بود و در نهایت مشکل حل شد.
معاون سازمان توسعه تجارت گفت: مشکل تبادلات ارزی بین ایران و عراق حل 

نشده و منجر به افزایش 2۴ درصدی هزینه تجار ایرانی شده است.

بانک مرکزی: 
نوسانات بازار ارز گذراست

 
تسنیم- بانــک مرکزی در پاسخ 
به گزارش روزنامه تعادل با عنوان 
»تلاش دولت بــرای حفظ ثبات 
بــازار ارز« و طــرح مباحثی در 
خصوص سیاســت های ارزی این 
بانــک، توضیحاتی به شــرح زیر 

ارائه کرد:
بررسی تحولات نرخ ارز از ابتدی 
سال جاری حاکی از آن است که 
تغییرات این نرخ در بازه کمتر از 

5 درصد کنترل شده اســت. نرخ ارز حواله که عمده واردات کشور از این محل 
تأمین می شــود، تغییرات بســیار محدودی را تجربه کــرده و همچنین نرخ ارز 

واردات کالاهای اساسی و دارو طی دوره مذکور رقم ثابتی داشته است.
در خصوص تحولات نرخ ارز در بازار آزاد نیز لازم به توضیح است وقوع تنش های 
سیاســی و نظامی در منطقه از منظر برخی فعالان بــازار ارز به معنی بی ثباتی 
در چشــم انداز منابع و مصارف ارزی ارزیابی شــده و این موضوع موجب شده 
اســت که بخشــی از تقاضای آتی ارز خود را به زمان حال منتقل کنند؛ بدیهی 
اســت که با توجه به اینکه منابع ارزی کشور از تنش های ایجاد شده اثرپذیری 
چندانی نداشــته است، لذا انتظار می رود که نوسانات ارزی ایجاد شده محدود و 

قابل کنترل باشد.
لازم به تأکید است که صادرات نفتی از اواخر سال جاری با تدابیر اندیشیده شده 
رشــد قابل توجهی را تجربه کرده اســت و تداوم این وضعیت منجر به بهبودی 

شرایط منابع ارزی کشور در افق پیش رو خواهد شد.
در راســتای هدایت تحولات بازار ارز و طلا در مســیر هدف، برنامه ها و اقدامات 
متنوعی در دســتور کار بانک مرکزی قرار گرفته اســت و ضمن تأمین نیازهای 
واقعــی ارز از بروز نوســانات ارزی مخــرب جلوگیری می کنــد. تقویت عرضه 
بازارسازی و روان سازی معاملات شمش و سکه، مدیریت عرضه و تقاضا در بازار 

ارز حواله و اسکناس و رفع موانع احتمالی مبادلات ارزی از این جمله است.
در خصــوص تحولات متغیرهای پولی نیز لازم به تأکید اســت که بانک مرکزی 
برنامه سیاســت پولی خود را مبتنی بر کنترل رشــد کل هــای پولی قرار داده 
اســت؛ سیاست پولی بانک مرکزی متشکل از بسته سیاستی مشتمل بر هدایت 
نرخ ســود در کانال سیاستی کنترل رشد ترازنامه بانک ها و اصلاح شبکه بانکی 
بوده که نتیجه این اقدامات حاکی از آن هســتند که در 6 ماهه نخســت امسال 

نقدینگی تنها رشد 12 درصدی را تجربه کرده است.
همچنیــن آمارها نشــان می دهد که رشــد نقدینگی دوازده ماهــه منتهی به 
شــهریورماه سال جاری نیز کاهش شدیدی را تجربه کرده است. به نظر می رسد 

تا پایان سال جاری هدف 25 درصدی آن در دسترس خواهد بود.
لذا توفیق بانک مرکزی در کنترل رشــد کل های پولی بر اساس آمارهای موجود 
در سال جاری محرز است؛ موضوعی که از دلایل اصلی موفقیت بانک مرکزی در 

تثبیت بخشی به بازار ارز و تداوم آن در این بازار خواهد بود.
در پایان لازم به ذکر اســت سیاســت تثبیت، چارچوبی مدون از سیاســت های 
یکپارچه پولی مالی و ارزی، سیســتمی نگر و سازگار است که رسیدن به آرامش 

اقتصادی را دنبال می کند.
بدیهی است که شوک های موقتی ممکن است که موجب انحراف کوتاه مدت نرخ 
ارز از مسیر مورد نظر یا هدف گذاری شده بانک مرکزی شود؛ اما انتظار می رود با 
توجه به وضعیت متغیرهای بنیادین اقتصادی و اقدامات بانک مرکزی، انحرافات 

مزبور به تدریج تعدیل و حذف شوند.

ارتباطات

ایســنا- امیر محمدزاده لاجوردی، رئیس سازمان 
تنظیــم مقــررات و ارتباطات رادیویی در نشســت 
بررســی و تبــادل نظــر پیرامــون انجــام تعهدات 
اپراتورهــا برای بهبــود کیفیت اینترنــت با توجه به 
 تغییــرات تعرفــه ای اظهار کــرد: وزارت ارتباطات و 
فنــاوری اطلاعــات و رگولاتوری جــزو وظایف خود 
می داند که توسعه ارتباطات با کیفیت را در کار خود 

قرار دهد.
وی افــزود: وزارت ارتباطات در دولت ســیزدهم دو 
موضــوع مهم را در دســتور کار خــود داد؛ موضوع 
اول توســعه اینترنت ثابت مبتنی بر فیبرنوری است 
که تعریف شــده تا پایان دولت 20 میلیون پوشــش 
فیبرنوری فراهم شــود. این پــروژه از نظر مقیاس در 
مقایسه با سایر کشــورها در زمان کمی انجام شده و 
اتحادیه اروپا اعلام کرده است که تا سال 2030 بحث 

فیبرنوری انجام شود.
لاجوردی گفت: ما این موضــوع را انجام داده و قول 
دادیم تا پایان سال به هشــت میلیون دست یابیم و 
در حال حاضر پنج میلیون و 200 هزار پوشش ایجاد 
شده اســت. اما در راستای توسعه شبکه ثابت، شبکه 
ســیار را هم در دستور خود داریم. یکی از بلوک های 

فرکانسی که در نسل پنجم اینترنت پرطرفدار است، 
فرکانس 3600_3800 است که مزایده آن به زودی 

برگزار می شود و در اختیار اپراتورها قرار می گیرد.
وی تأکیــد کــرد: وزارت ارتباطات معتقد اســت که 
افزایش توســعه بدون ســرمایه گذاری ممکن نیست 
و برنامه ریــزی کردیــم تا بــا تغییر تعرفه تا ســقف 
 3۴ درصد بتوانیم شــرایط توســعه را برای اپراتورها 

فراهم کنیم.
رئیس رگولاتوری در ادامه با بیان اینکه افزایش تعرفه 
موضوع امروز و دیروز نیســت تصریح کرد: جلســات 
متعــددی را برگــزار و درنهایت به ایــن جمع بندی 
رســیدیم که افزایش تعرفه ارتباطی منوط به افزایش 
کیفیت شــود و اپراتورها در این زمینه الحاقیه ای را 
امضا کردند و قرار گذاشــتیم تا پایان ســال 1۴03، 
تعداد ســایت های نســل پنجم به 10 درصد افزایش 
یابد، همچنین پوشش نســل چهارم تا پایان 1۴03 

به 96 درصد برسد.
لاجــوردی در ادامه تصریح کرد: علاوه بر موارد گفته 
شــده موضوع توزیــع ترافیک هم بــرای اپراتورهای 
ثابت و ســیار در نظر داریــم. همچنین با اپراتورهای 
ارتباطی توافــق کردیم هیچ بســته اینترنتی حذف 

نشــود و قیمت ترافیک داخلی تغییر نکند و ترافیک 
بین المللی حداکثر 3۴ درصد افزایش یابد که در این 
زمینه از دوازدهم دی ماه، حــدود 12 گیگ ترافیک 
به همه شــهروندان هدیه داده شــد که به مرور هم 
 اپراتورهــای ارتباطــی، ترافیــک و بســته های خود 

را اعلام کردند.
وی در ادامــه صحبت هایش تأکید کرد: ما در وزارت 
ارتباطات به صورت لحظه ای میزان توســعه اپراتورها 
را رصــد می کنیم. همچنین بخش بزرگی از شــبکه 
ارتباطی و هســته بســیاری از اپراتورهــا در تهران 
متمرکز بوده و نیاز اســت که هسته های جدیدی را 

ایجاد کنند تا این تمرکز از تهران برداشته شود.

رئیس سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی:

افزایش تعرفه ارتباطی منوط به افزایش کیفیت شد
توافق شد بسته های فعلی اینترنت حذف نشوند

حقوق و دستمزد

تســنیم- جلســه کمیته مزد در حالی برگزار شد 
کــه همچنــان وزارت اقتصاد تأکید بر بررســی مزد 
منطقه ای دارد. اخبار رســیده حاکی است، قرار است 
یک جلسه دیگر درباره مزد منطقه ای برگزار شود چرا 
که همچنان نمایندگان کارگری نســبت به این طرح 

ابهاماتی دارند.
بحث مزد منطقه ای هرساله با نزدیک شدن به ماه های 
پایانی ســال مطرح می شــود و موافق و مخالف خود 
را دارد. مخالفــان این طــرح معتقدند مزد منطقه ای 
باعث افزایش مهاجرت از شــهرهای کوچک به بزرگ 
می شــود و موافقان این طرح عنوان می کنند که اگر 
مــزد منطقه ای از مــزد ملی کمتر نباشــد و فرصت 
شغلی و زیرســاخت های اقتصادی دیگر در شهرهای 
کوچک تر فراهم شده باشد، طرح موفقی خواهد بود. 
فعالان کارگری اجرای مــزد منطقه ای را زنگ خطر 

برای بی حقوق سازی بیشتر کارگران می دانند.
ماجرای تعیین حقوق و دســتمزد بر اســاس نقطه 
جغرافیایی محل ســکونت ازآن جایی شــروع شد که 
عموماً هرچه شهرها بزرگ تر شدند هزینه های زندگی 
در آن مکان ها بالاتــر رفت. یکی از معیارهای تعیین 
افزایش حقوق و دستمزد هزینه سبد معیشت خانوار 
است. برخی با این ایده که هزینه سبد معیشت خانوار 
در مناطق مختلف کشور یکسان نیست این موضوع را 

مطرح کردند که باید مزد کارگران به صورت منطقه ای 
تعیین شود. این که مزد منطقه ای چه شرایطی دارد و 
آیا نسبت به حداقل دستمزد مبلغ بالاتری خواهد بود 

یا نه نیاز به بررسی دقیقی دارد.
علیرضا میرغفاری، عضــو کانون عالی انجمن صنفی 
کارگران درباره جلســه کمیته مزد گفت: جلســه با 
ارائه گــزارش معاونت اقتصــادی مرکز پژوهش های 
مجلس آغاز شــد و گزارشی در خصوص شاخص های 
موجود، سبد معیشت، خوراکی ها، هزینه مسکن و ... 
ارائه کردند و در نهایت با محوریت تفاوت حق هزینه 

مسکن خواستار اجرای مزد منطقه ای بودند.
وی ادامه داد: الزام نمایندگان کارگری این اســت که 
حداقل دســتمزد برابر با سبد معیشت درنظر گرفته 
شــود و سپس با ساختار سه جانبه گرایی و چانه زنی 
بــرای صنایع و مناطق مختلف مزد بالاتر از حداقل ها 
در نظر گرفته شود. قرار بود بحث مزد منطقه ای تمام 
شــود ولی با توجه به اینکه بحث ها نهایی نشده و به 
سؤالات و ابهاماتی که نسبت به این موضوع به وجود 
آمده بود پاسخ داده نشــده بود مقرر شد یک جلسه 
دیگــر هم با محوریت مزد منطقه ای برگزار شــود تا 

نتیجه گیری نهایی صورت گیرد.
این روزهای جلسات  مزد منطقه ای، بحث بلامنازع 

شورای  عالی  کار

محســن باقری، عضو کارگری شــورای  عالی  کار در 
گفت و گویی اعلام کرده اســت: موضوع مورد مباحثه 
جلسه شورای  عالی  کار، ناگزیر بررسی مزد منطقه ای 

مطروح در جلسات قبلی بود.
وی بیــان کرده اســت: گروه کارگــری و نمایندگان 
تأمیــن اجتماعــی همچنان بــر مخالفــت خود در 
خصوص اجرایی شــدن این طرح مُصر هســتند. چرا 
که همان طور که پیشتر نیز گفته ایم این طرح مشکل 
اجرایی دارد. حضرات ادعا می کنند که چنین طرحی 
مطابق قانون است. لکن آنچه که مدنظر ایشان است 
و از این طرح عاید خواهد شــد، همانی نیســت که 

ادعا می کنند.
باقری افزوده اســت: اینکه در مناطق کم برخوردار و 
کمتر توسعه یافته ای مانند شهرهای مرزی که هزینه 
کم است، درآمد هم کم باشــد، پس وقتی این افراد 
امکانــات کافی در زمینه مثلًا درمانی ندارند و لاجرم 
بایــد به مناطق برخــوردار بروند، هزینــه گزاف این 
موارد چگونه تأمین خواهد شــد؟! همه  نقایص طرح 
مزد منطقه ای به کنار؛ این طرح به شــکاف طبقاتی 
موجــود در کشــور دامن خواهد زد. لــذا با توجه به 
مخالفت قاطع جامعــه کارگری، اتخاذ تصمیم نهایی 
 در مورد این موضوع به جلســه آینده شــورای  عالی  

کار موکول گردید.

فارس-  قیمت نفت در معامــلات بازارهای جهانی 
افزایش یافــت. تاجران در حال بررســی موضوعات 
مختلفی هســتند که بر قیمت نفت تأثیر گذاشته از 
تشدید تنش ها در غرب آسیا گرفته تا سرمای هوا در 

آمریکا که تولید نفت این کشور را مختل کرده است.
هر بشــکه نفت برنت با 8 سنت افزایش 80/1۴ دلار 
فروخته شد و هر بشکه نفت خام آمریکا با 13 سنت 

افزایش ۷۴/89 دلار معامله شد.
هر 2 شــاخص نفتی در روز دوشنبه 2 درصد افزایش 
یافت، زیرا اوکراین به پایانه صادرات ســوخت، نوآتک 
روسیه با پهپاد حمله کرد و این اقدام نگرانی در مورد 
عرضــه نفت ایجاد کرد و قیمت ها بالا برد. تحلیلگران 
می گویند که احتمالاً در عــرض چند هفته، فعالیت 

نوآتک از سر گرفته خواهد شد.
تحلیلگران می گویند هرچند آســیب به اســکله های 
بارگیری در این پایانه بــرای مدتی بر صادارت تأثیر 
گذاشته اما چشم انداز جنگ روسیه و اوکراین را وارد 
مرحله  جدیدی خواهد کرد که زیرســاخت های مهم 

انرژی یکدیگر را هدف قرار دهند. در غرب آســیا هم 
آمریــکا و انگلیس حملات جدیدی بــه یمن را آغاز 
کرده اند. این حملات کشــتیرانی در دریای ســرخ را 
مختل کرده اســت. برخی از تحلیلگران نیز به دلیل 
این تضادهای مداوم نســبت به عوامــل بنیادی بازار 
در کوتاه مدت خوش بین بودنــد. لئون لی، تحلیلگر 
بازارهای سی ام ســی می گوید، بــدون در نظر گرفتن 
نگرانی در مورد رکورد، تأثیر سردی هوا بر تولید نفت 
آمریکا و تشدید تنش ها در غرب آسیا، قیمت نفت را 
تقویت کرده اســت. در آمریکا، هنوز 20 درصد تولید 
نفت داکوتای شمالی به علت سردی هوا متوقف است.

از طرفــی نگرانی در مورد بهبــود اقتصادی چین که 
نگرانی در مــورد تقاضا برای نفت در جهان را تقویت 

کرده، مانع از افزایش بیشتر قیمت ها می شود.

مخالفت قاطع نمایندگان کارگری با مزد منطقه ای

نفت 80 دلاری شد

نفت و انرژی

انرژی

ارز



پایان رقابت های آزاد پاکت بیلیارد استان فارس
به گزارش پایگاه خبری اداره 
کل ورزش و جوانان اســتان 
فارس، مســابقات آزاد پاکت 
بال  ناین  بیلیارد در رشــته 
ویــژه اعضــا آکادمی هیئت 
بولینــگ و بیلیارد اســتان 
فارس با شرکت ۷۸ ورزشکار 
برگزار گردید و نفرات برتر به 

شرح زیر است.
ســینا ولی زاده قهرمان مســابقات، عرفان علی پور نایب قهرمــان، مرتضی کامل و 

محمدرضا گلشن مقام سوم مشترک.
رقابت های هفته دوم لیگ باشگاه های استان فارس گرامیداشت دهه مبارک فجر 
نیز در بهمن ماه جاری با حضور ۱۹ باشــگاه از سراسر استان فارس در دور رفت 

ادامه خواهد یافت و اسفندماه دور برگشت لیگ پیگیری خواهد شد.

مذاکره پرسپولیس با »پاکتا« درباره جزئیات قرارداد؛ 
دو گزینه دیگر در لیست انتظار

به گزارش تســنیم، باشگاه پرســپولیس در آخرین تلاش های خود برای انتخاب 
ســرمربی این تیم با سه گزینه جدید وارد مذاکره شده و صحبت های اولیه نیز با 

این نفرات انجام شده است.
نخســتین گزینه پرسپولیسی ها مارکوس پاکتا، سرمربی پیشین تیم های الهلال و 
تیم ملی عربستان است که صحبت های ابتدایی با او انجام شده؛ اما مذاکره درباره 
جزئیات قرارداد باقی مانده و فعلًا توافق نهایی حاصل نشده است. او گزینه اصلی 
این باشــگاه به شــمار می رود. علاوه بر این مربی، باشــگاه پرسپولیس به صورت 
همزمان مذاکره با دو گزینه دیگر خود را نیز پیش برده تا در صورت عدم توافق با 

پاکتا بتواند به زودی با گزینه های دیگر وارد مذاکره نهایی شود.
پرسپولیس روز پنج شــنبه هفته جاری برای برپایی اردوی ۱0 روزه راهی امارات 
خواهد شد و این باشگاه قصد دارد تا پیش از اردوی خارجی خود تکلیف سرمربی 

را مشخص کند.

المپیک زمستانی جوانان؛
سی و هشتمی» احمدپور« در مارپیچ بزرگ

به گــزارش ایرنا، ســارینا احمدپور، نخســتین نماینده کشــورمان در المپیک 
 ۲0۲۴ زمســتانی جوانــان در رشــته اســکی آلپایــن در مســابقات مارپیــچ 

بزرگ شرکت کرد.
پیســت آپولو ۶ برای بســیاری از شــرکت کنندگان چالش برانگیز بــود و از ۷۹ 
شرکت کننده، ۲۶ نفر مانش اول را به پایان نرساندند )از جمله دارنده مدال طلای 
کمبینه انفرادی ماجا واروشــیتز( در حالی که ۱0 نفر نیز موفق به پایان رساندن 

مانش دوم نشدند.
در مجموع ۷۹ شــرکت کننده، تنها ۴۳ اسکی باز موفق به پایان دادن رقابت ها در 
دو مانش شــدند و احمدپور که با شماره حرکت ۷۷ در این رقابت ها شرکت کرده 

بود، در پایان مانش دوم در جایگاه ۳۸ قرار گرفت.
نمایندگان ایتالیا، سوئیس و سوئد به ترتیب اول تا سوم شدند. درخشش الکساندرا 
اســکوروخودوا قزاقســتانی و جای گرفتن در جایگاه پنجم جدول یکی از نتایج 

درخشان این مسابقات بود.
امروز چهارم بهمن نیز علی بلوکات تنها نماینده مرد اســکی آلپاین کشورمان در 

مسابقات مارپیچ بزرگ آقایان شرکت خواهد کرد.
برودت بســیار بالای هوا )دمای کمتر از منفی ۲0 درجه( و زمین دشوار و یخ زده 
با تنظیمات مســیر همراه با پیچ های تند شــرایط دشــواری را برای اسکی بازان 
ایجاد کرده بود و تعداد زیادی از شــرکت کنندگان موفق به پایان رساندن مسیر 

مسابقه نشدند.

فصل جوایز فرا رسیده اســت و جوایز سالانه تمشک 
طلایی نیز بــرای معرفی بدترین فیلم های ســال، 
فهرســت نامزد های چهل و چهارمین دوره خود را 

اعلام کرد.
در این فهرســت بیشــترین نامــزدی نصیب فیلم 
فیلم  »Expenda۴bles« شــده کــه چهارمیــن 
از مجموعــه اکشــن پرچهره، اما از نظــر منتقدان 
ضعیف »بی مصرف ها« اســت. ایــن فیلم ۷ نامزدی 
دریافت کرده اســت. »جن گیــر: مؤمن« که احیای 
فیلم ترســناک کلاســیک مشهور اســت و »وینی 
 پــو: خون و عســل«، برداشــتی غــرق در خون از
 خــرس محبوب همه با ۵ نامــزدی در جایگاه دوم 
قرار دارند. ۲ فیلم ابرقهرمانی با بودجه کلان شامل 

»شزم! خشــم خدایان« و »مرد مورچه ای و زنبور: 
کوانتومانیا« از مارول نیز نامزد دریافت جایزه شدند.
ســال پیش »بلوند« ســاخته اندرو دومینیک با ۸ 
نامزدی پیشــتاز رقابت شد و جایزه بدترین فیلم را 

از آن خود کرد. 
گروه اهدا کننده این جایزه همچنین ســال گذشته 
پس از نامزدی رایان کیرا آرمســترانگ، بازیگر ۱۱ 
ســاله آن زمــان در رده بدترین بازیگــر زن از وی 

عذرخواهی کردند. 
جان ویلســون، بنیان گذار جوایــز رَزی در بیانیه ای 
نوشــت از هر آســیبی که او در نتیجــه انتخاب ما 

متحمل شده، متأسف هستیم.
عذرخواهــی  یــک  طلایــی  تمشــک  جوایــز 

 ضمنــی دیگر هم ســال پیــش انجــام داد و آن 
پــس از ایــن بــود کــه جایــزه ویــژه ای را بــه 
 نــام بــروس ویلیس خلــق کردنــد تــا از تعداد 
زیادی اکشن ویدیویی وی در سال های اخیر انتقاد 

کرده باشند.
 پــس از اینکه ویلیس و خانــواده اش به طور علنی 
فــاش کردند که این بازیگر درگیــر بیماری آفازی، 
اختلال زبانی بر اثر آســیب مغزی شــده است، این 

دسته بندی لغو شد.
جوایز تمشــک طلایی ســال ۱۹۸۱ ایجاد شده و 
هر کســی می تواند با پرداخت هزینه ســالانه ۴0 
دلار یــا عضویت مادام العمر ۵00 دلار، عضو رأی 

دهندگان آن شود.

احتمــالاً مخاطبــان فیلــم »هتل« 
زمانــی که به همراه بلیطشــان وارد 
خیالشان  می  شــوند،  ســینما  سالن 
راحــت اســت. آن هــا می  دانند که 
مخاطب فیلمی هســتند که حداقل 
آن ها را می خندانــد، البته از فیلمی 
که برچســب کمدی روی آن خورده 
است، بیش از این هم انتظار نمی  رود. 
خیــال مخاطب این فیلــم می  تواند 
راحت تر هم شــود، آن هــا می  توانند 
دســت خانواده ایشــان را بگیرنــد و 
فرزندانشــان را هم با خود به ســالن 
ســینما ببرنــد؛ فیلم شــوخی   های 
مثبت ۱۸ ندارد و تــا حدودی برای 
نوجوانان هم می تواند مناســب باشد. 
هرچند که برخی از شوخی های فیلم، 
از فضــای مجازی بهره برده اســت 
و شــاید مخاطب ســنتی  تری که با 
فضای مجازی و شــوخی  هایش میانه 
ندارد، بخش هایــی از فیلم را متوجه 
البته در »هتل«، شوخی  هایی  نشود، 
هم برای نسل سنتی تر وجود دارد تا 

مخاطب عام  تری را هدف بگیرد.
از همــان ۵ دقیقه آغازیــن فیلم اما 
می تــوان داســتان فیلم را تــا پایان 
حدس زد؛ زمانی که مسعود اطیابی، 
همیشگی  کلیشــه  از  اثر،  کارگردان 
مردان دو زنه اســتفاده می کند. همه 
مخاطبان فیلم می دانند در کشاکش 
داستانی فیلم، زمانی که شخصیت  ها 

موش و گربه  بــازی درمی آورند، در 
نقطه ای درســت در ۵ دقیقه پایانی 
فیلــم، با هــم روبه رو خواهند شــد 
و دستشــان برای هم رو می  شــود؛ 
کلیشــه  ای کــه در همــه فیلم های 
کمدی از این جنس دیده می  شــود؛ 
با این حال امــا اطیابی، تا حدودی، 

از پس کلیشــه مــوش و گربه بازی 
برآمده و این کشــمکش داستانی که 
اتفاقــاً بار طنز فیلــم را هم به دوش 
می  کشــد و مخاطــب را می  خنداند، 
موفق از آب درآمده اســت. شاید اوج 
پاساژگردی  ســکانش  موفقیت،  این 
و اتاق پــرو لباس  باشــد؛ زمانی که 

همســر اول، عمــه و همســر دوم 
شــخصیت اصلی فیلــم، رامین، هر 
ســه در اتــاق پرو هســتند و پژمان 
جمشــیدی،  مســتأصل و درمانده، 
از اتــاق پرویی به اتــاق پرو دیگری 
می  رود، مانتویی را به دســت یکی و 
مانتوی دیگری را به دســت دیگری 
می  دهد. اشــتباه می  کند و بدون این 
که دروغ و پنهان کاری اش برملا شود، 
از پس اوج داســتان و مواجه شــدن 
شخصیت ها با هم برمی آید. در پایان 
داستان، همان ۵ دقیقه انتهایی فیلم 
 اما بازی پایان می  گیرد و بی خبران از 

هم باخبر می  شوند.
اطیابــی در انتخــاب بازیگرانش هم 
زیاد ریســک نکــرده و ترجیح داده 
اســت، بازیگــر فیلم محبــوب آثار 
قبلی  اش، »دینامیــت«، »تگزاس« و 
»بخارســت« را به کار بگیرد، یعنی 
پژمان جمشــیدی که این روزها در 
هر فیلم و ســریالی اثر و اســمی از 
خود به جای گذاشــته است و بیشتر 
به عنوان یک بازیگر کمدی شناخته 
می  شود تا بازیکن فوتبال. اطیابی در 
انتخاب بازیگر مقابل جمشــیدی هم 
ســراغ کلیشــه  ها رفته و از محسن 
کیایــی بازی گرفته اســت که مانند 
جمشیدی سابقه همکاری طولانی با 
اطیابــی دارد. او نیز از پس نقش یک 
مرد دو زنه برآمده اســت و به عنوان 

رئیس یک شرکت، توانسته نشانه های 
قدرت را بر کارمندش نشــان دهد و 
همراهــی او را در کار غیراخلاقی اش 

داشته باشد. 
نکته فیلم اما داستان آن است. درست 
اســت که ریتم فیلم، کند و کشــدار 
نیست و مخاطب از سر بی حوصلگی 
خمیازه نمی  کشــد، با ایــن حال اما 
فیلم از نظر داستانی گاف های زیادی 
دارد، زمانــی که شــخصیت پردازی 
داســتانی با مشکلاتی روبه  رو است و 
شــخصیت های فیلم، رامین، سهیلا، 
باقری( و مســعود  ســتاره )مه لقــا 
)محســن کیایی( از حــد تیپ فراتر 
نمی  روند و شــخصیت پردازی درست 
و دقیقــی که بتواند بار داســتانی را 
بکشند، ندارند. داستان فیلم هیچگاه 
نمی  گوید کــه چرا رامیــن )با بازی 
اولش سهیلا  از همســر  جمشیدی( 
است  اســپهبدی( جدا شده  )صدف 
و دلیــل بی پولی رامیــن در ابتدای 
داســتان و تن دادن بــه ماجراهای 
بعد از آن، ســفر به کیش و دیدار با 
عمه ســهیلا )با بازی ریما رامین فر( 
چیســت؟ در ادامه فیلم هم احتمالاً 
مخاطبــان، خود باید حــدس بزنند، 
ماجرای اختلاف عمه و پدر ســهیلا 
برای ســهم  الارث زمینی کــه امروز 
گران  قیمــت شــده اســت و همــه 
دســتگاه های دولتی برای تصاحبش 

با هم مســابقه می دهند، چیســت؟ 
و بدتریــن بخــش داســتانی فیلم، 
ماجرای فــرد مصرف  کننده و یا مرد 

دست فروش است.
از ورود ناگهانــی و بی  دلیلش به فیلم 
تا زمانی که در سکانســی مشــخص 
می  شود، رئیس باند مواد مخدر است. 
وصله ناجور فیلــم که به نظر می آید 
امیر برادران و پیمان جزنی، برای این 
که پایان بندی فیلــم را رقم بزنند و 
هیجــان ورود پلیس  ها بــه فیلم را 
داشته باشند، در »هتل«گنجانده  اند.

داستان »هتل« در جزیره کیش اتفاق 
می افتد، این در حالی اســت که فیلم 
از سکانس های بکر دریایی و دل انگیز 
خلیــج فــارس و حتی کلیشــه ای 
مانند کشــتی  نوســتالژی جزیره  و 
یونانی و درخت ســبز خالی است و 
فضای بصــری فیلم به ســردر هتل 
معروف جزیــره کیش )که گویا فیلم 
ساخته شده اســت تا هتل را معرفی 
کند( و چند پاســاژ خلاصه می  شود 
تا مخاطب نه تنها از داســتان خوب 
که چشمش از مناظر بکر هم بی  بهره 
باشــد. با این وجود امــا هتل بعد از 
۴ ماه، هنوز بر پرده سینماهاســت و 
می  فروشد و تا به امروز بیش از ۲۳0 
 میلیارد تومان فروش داشته است و به 
عنــوان دومین فیلم پرفروش ســال 

شناخته می شود.
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بدترین فیلم های ۲۰۲۳ کدامند؟

ورزش

مستند »محرمانه دوحه« به شبکه افق رسید
 نقدوبررسی در برنامه »کافه مستند«

برنامه »کافه مســتند« بــه تهیه کنندگی محمدعلی محمددوســت در دومین 
قســمت خود به سراغ نمایش و نقدوبررسی مستند »محرمانه دوحه«، محصول 
مرکز مســتند ســوره و باشــگاه روایت کلمه، به تهیه کنندگــی و کارگردانی 

محمدحسن یادگاری می رود.
بدین ترتیب این برنامه جمعه  ۶ بهمن ماه ساعت ۲۱ مستند »محرمانه دوحه« 
را نمایــش می دهد و پــس از آن داوود مرادیان به عنوان مجری برنامه، میزبان 
محمدحســن یادگاری سازنده اثر و مهدی انصاری به عنوان منتقد ثابت برنامه 
می شــود.»محرمانه دوحه« که آبان ۱۴0۱ جلــوی دوربین رفت و مراحل فنی 
خــود را تا مرداد ۱۴0۲ طی کــرد، به روایت حضور تیم ملــی فوتبال ایران و 

هوادارانش در جام جهانی ۲0۲۲ و حواشی آن می پردازد.
این مســتند در گفت وگو با گزارشــگران، کارشناســان و مربیان سابق فوتبال، 
روزنامه نگاران ورزشــی و... از جمله مجید جلالی، هومن افاضلی، زهره هراتیان، 
پژمان راهبر، جواد خیابانی، پیمان یوســفی، ســینا کلهر، محمدرضا قبادی و... 
دیدگاه و نظرات آنان درباره آنچه در جام جهانی ۲0۲۲ گذشــته، جویا شــده 

است.

»آزیتا حاجیان« و »شریفی نیا« در یک فیلم
همزمان با اعلام اســامی ســایر اعضای گروه سازنده فیلم ســینمایی »معجزه 
پروین« ســاخته محمدرضا ورزی، از ایفای نقش محمدرضا شــریفی نیا و آزیتا 

حاجیان در کنار همدیگر در نقش زن و شوهر در قصه این فیلم خبر داد.
فیلم ســینمایی »معجزه پروین« که امســال در بخش سودای سیمرغ چهل و 
دومین جشــنواره فیلم فجر حضور دارد به نویسندگی و کارگردانی محمدرضا 
ورزی و تهیه کنندگی محمدرضا شــریفی نیا، پرتره ای از داستان زندگی پروین 

اعتصامی شاعر معاصر ایرانی است.

جایزه موسیقی فستیوال آمریکا برای نخستین بار
 به یک ایرانی رسید

جایزه موسیقی فســتیوال Akademia music awards آمریکا در ژانر کودک 
برای اولین بار به موسیقی ایرانی اهدا شده است.

آیدین کاظمی زاد درباه این آلبوم گفته اســت: این آلبوم حاصل سال ها تلاش، 
مطالعه و تجربه من از مربیگری و آموزش بلافاصله کودکان به واسطه موسیقی، 
حرکت و بازی با هدف رشــد مهارت ها و توانایی هــای مختلف در کودکان و از 

طرفی ساخت و تنظیم تعداد زیادی آهنگ کاربردی برای آنهاست.
وی افزود: در این آلبوم تلاش کردم تا از دریچه نگاه کودکان و نوع نیازشــان و 
از طرفی شــناخت موسیقی کودک در سطح جهانی، آهنگ های آلبوم را بسازم 
و تنظیم کنم. بســیار خوشحالم که نتیجه این تلاش ها کسب افتخاراتی جهانی 
برای من و کشورم در موسیقی کودک شد و امیدوارم تا این نتیجه، نقطه عطفی 
در تولید آثار موسیقی در سطح جهانی از ایران برای کودکان ایران زمین باشد.
بر روی جایزه موســیقی فســتیوال Akademia music awards کاظمی زاد 
نوشته شــده اســت: این آلبوم ســرزنده از آیدین کاظمی زاد همان موسیقی 
کودکانه ای اســت که بسیاری از ما ناخودآگاه مدت ها پیش به دنبال آن بودیم. 
»هاجستم و واجستم« شاهکاری دلنشین با گیتار و استایل های ساز فوق العاده 

است.

»هتل«؛داستانیکهزودلومیرود!

سینما

سینما

مستند

به گزارش تســنیم، محمد باقری معتمد در خصوص توافق 
با فدراســیون تکواندو عراق اظهار داشــت:  دو پیشنهاد 
ســرمربیگری از تیم های ملی مراکش و عراق داشتم و در 
نهایت با توجه به شرایط عراق، نزدیکی به ایران، پتانسیل 
بدنی آنها و شناخت نســبی که نسبت به این تیم داشتم 
تصمیــم به همــکاری گرفتم. در مقاطــع مختلف خیلی 
پیشــنهاد داشتم، اما شــرایط آنها به من نمی خورد. یک 
پیشنهاد از کرواسی داشتم و با وجودی که قرار بود با تیم 
ملی این کشــور نیز همکاری داشــته باشم، اما در مقطع 
باشــگاهی بود که موافقت نکــردم و در نهایت با عراق به 
توافق رســیدم. نمی دانم شــرایط مربیان قبلی این کشور 
چگونه بوده، اما قرار شد صفر تا صد تمامی رده های سنی 

با من باشد.
وی در خصوص مدت قرارداد خود گفت: فعلًا یک ســاله 
قرارداد بســتم، اما در جلســه با مســئولان کمیته ملی 
المپیک عراق، چشم انداز این کشور برای المپیک  ۲0۲۸ 
لس آنجلس است. با توجه به شرایط و عملکرد این قرارداد، 
امکان تمدید دارد. قرار اســت از ۵ بهمن ماه استارت کار 

خود را بزنیم.
ســرمربی تیم ملــی تکواندو عراق در خصــوص احتمال 
اســتفاده از همکاران ایرانی گفت: جالب اینجا اســت که 
هنوز کار خود را شــروع نکرده ام و با وجودی که از کسی 
رزومه نخواســتم، خیلی ها پیام دادند و رزومه فرستادند. 
نمی دانم اصلًا شماره ام را از کجا آوردند، اما مشخص است 

که دوســت دارند کار کنند. در یک ســال و نیمی که در 
هندوســتان بودم و با وجودی که مربیان هندی در کنارم 
حضور داشــتند، با اختیار کامل تمام تمرینات در اختیار 

من بود.
باقری معتمــد تصریــح کرد: نــه اینکه نخواهم با کســی 
کار کنــم، اما در شــروع کار و برای ارزیابــی باید مدتی 
تنها کار کنــم و در صورت نیاز حتمــاً از مربیان صاحب 
ســبک اســتفاده خواهم کرد. برای موفقیت و نتیجه باید 
کار تیمی انجام شــود. نباید از حضــور همکار کنار خود 
ترســید، در حالی که برخی مربیــان از حضور همکاران 
 قوی می ترســند. حضور افراد قوی و صادق کنار آدم باعث 

پیشرفت خواهد شد.
وی در خصوص برنامه های خود در ابتدای حضور در عراق 
گفت: برنامه اصلی ما مســابقات کســب سهمیه المپیک 
قاره ای است. در صحبتی که با رئیس کمیته ملی المپیک 
و رئیس فدراســیون تکواندو عراق داشــتم، آنها گفتند با 
توجه به زمان اندک،  زیاد روی کســب ســهمیه المپیک 
حســاب نمی کنند و چشم انداز آنها برای چهار سال آینده 
اســت. باید کار خود را شــروع کنم، اما همچنان امیدوار 
هســتم. دو بازیکــن در اوزان ۵۸- و ۸0- کیلوگرم داریم 
که بازیکن ۸0- کیلوگرم عراق موفق به کســب مدال برنز 
بازی های آسیایی شده است. امیدوارم با وجودی که هنوز 
استارت نزده ام، بتوانیم یک سهمیه المپیک پاریس کسب 

کنیم.

عضو پیشــین تیم ملی ایران در مــورد اینکه نگرانی بابت 
عــدم نتیجه گیری در عراق نخواهد داشــت، گفت: خیلی 
خوب است که کار را با یک تیم خوب و کشور با پتانسیل 
شــروع کنیم، اما این هنر نیســت. زمانی که به هند رفتم 
می دانســتم کار سختی دارم، اما باور داشتم که آنها انرژی 
زیادی خواهند گذاشت. در خصوص عراق می دانم پتانسیل 
خیلی خوبی دارند و دوست دارم با آنها شگفتی خلق کنم. 
ایمان دارم با توجه به تمرکزی که روی کار دارم این اتفاق 
خواهــد افتاد، اما بچه های آنها نیز باید کمک کند تا اتفاق 
خوبی را رقم بزنیم. باقری معتمد در خصوص عدم اطمینان 
فدراسیون گذشــته و فعلی برای سپردن هدایت تیم ملی 
به ســتارگان نسل گذشته مانند او، یوسف کرمی، علیرضا 
نصرآزادانی و نفرات دیگر گفت: این جای تأسف دارد. دلیل 
حضور نصرآزادانی و یوســف کرمی در کشورهای دیگر به 
خاطر این اســت که در ایران به آنها بها داده نشد. من نیز 
 همین شــرایط  را داشتم و در گوشه و کنار گفته بودم که 

قصد رفتن دارم.
وی افزود: حتــی در محل کارم در شــهرداری گفتم که 
زشت است که با این همه افتخار یک سانس در یک سالن 
ورزشــی اجاره کنم، اما دیدم عین خیالشــان نیست. تیم 
ملــی را نیز که دیدید و با وجودی که با ســاعی آشــتی 
کردیم، اما باز هم هیچ خبری  نشــد. در نهایت با وجودی 
که در تکواندو فعالیت داشــتم، اما ۲ سالم سوخت رفت و 
در این ۲ ســال هیچ دعوتی از من نشــد. دین خود را به 

تکواندو ایران ادا کردم، اما نگذاشــتند در ایران کار کنم. 
بالاخــره ما در تکواندو شناســنامه بودیــم و باید یک بار 

فرصت داده می شد.
مربی ســابق تیم ملــی تکواندو در خصــوص دلیل عدم 
اســتفاده فدراسیون از او گفت: ترس است. آنها می ترسند 
کــه با هر شــرایطی کار نکنیم و دوســت ندارند که یک 
آدم قوی کنارشــان باشــد و از این موضوع احساس ترس 
می کنند. این به خاطر جایگاه و مقام اســت، اما نمی دانند 
این جایگاه  و مقام ها هیچ وقت دائمی نیست. تا زمانی که 
با این تفکر بخواهیم جلو برویم هیچ پیشــرفتی نخواهیم 
کــرد. با این همه پتانســیل در تکواندو ایــران، در بخش 
آقایان تنها یک ســهمیه کســب کردیم، اما چین ۴ یا ۵ 

سهمیه در مجموع دختران و پسران گرفته است. 
باقری معتمد در خصوص اینکه با برطرف شدن اختلافش 
با ساعی، به نظر می رسید از او استفاده خواهد شد، گفت: 
شاید مشکل ســاعی هنوز حل نشده یا اگر خودش با من 
مشکلی نداشته باشد، آدم های اطرافش دوست ندارند که 

نزدیک ساعی باشم.

باقری معتمد: 

زشت است با این همه افتخار سانس اجاره کنم

به گزارش فارس، احسان حدادی، 
دارنده مدال نقره المپیک در رشته 
دوومیدانی در حاشــیه مراســم 
جشــن ســده المپیک در مورد 
شــرایط دوومیدانی برای کسب 
المپیک اظهار داشت:  ســهمیه 
همیشــه شــرایط دوومیدانــی 
به شــکلی بوده کــه لحظه آخر 
ورودی گرفته ایم و مدالی هم که 
در المپیک کسب شده یک عدد 
بوده اســت. نمی شود خیلی از 
این رشته توقع داشت؛ چراکه 
در این چند ســال گذشــته 
مدیریت ثابتی نداشته است و 
دائم در تغییرات بوده است. 
امیــدوارم در آینده کســی 
که رئیس می شــود بتواند با 
برنامه ریزی جلو برود. در این 

رشته ۱۴۴ مدال توزیع می شود و در ۱00 
سال گذشته ما فقط یک مدال گرفتیم و 
 این نشــان دهنده ضعف مدیریت است.

وی ادامه داد: یادم اســت کــه در زمان 
کفاشــیان برنامه ریزی خوبی انجام شــد 
که ثمره اش امثال احسان حدادی شدند 
که یــک مدال المپیک هــم گرفتیم اگر 
همان برنامه را ادامــه دهیم دوومیدانی 
می تواند در بازی های آسیایی آینده تعداد 

مدال هایش دو رقمی باشد.
وی در مورد اینکه چند سهمیه می توانیم 
برای المپیک کسب کنیم، گفت: ورودی 
پرتاب دیسک ۶۷ متر و در ۱00 متر ۱0 
ثانیه و ۳ صدم ثانیه اســت. کار بســیار 
دشــواری اســت مگر اینکه دوســتان از 
طریق رنکینگ بتوانند ســهمیه بگیرند. 
نمی توانیــم از دوومیدانی توقع داشــته 
باشــیم که کار ارزشمندی را در المپیک 

انجام دهــد، اما امیدوارم بــا یک نتیجه 
نسبتاً معقول مانند حضور در بخش فینال 

اتفاقات خوبی رقم بخورد.
حــدادی در مــورد اینکه بــرای حضور 
برنامــه اش  دوومیدانــی  انتخابــات  در 
چیســت، گفت: خیلی در این مورد فکر 
می کنم. همیشــه در ورزش سعی کردم 
بــا برنامه ریــزی کارهایــم را انجام دهم 
و اگر این نباشــد به هدفتان نمی رسید.

کار کــردن در دوومیدانی هــم به خاطر 
این داشــته هایمان کم است، کار سختی 
داریم، اما با یک برنامه ریزی کوتاه مدت و 
بلندمدت می توانیم نتایج خوبی را کسب 
کنیم. من هم خیلی دوســت دارم کمک 
کنم، اما هنوز به جمع بندی ۱00 درصد 
نرسیده ام چون همه جوانب را باید در نظر 
بگیرم. اینکه فقط بخواهید رئیس شوید، 

اتفاق خوبی نیست.

صد سـال فقط یک مـدال 



رئیس جهاد کشاورزی فارس تأکید کرد:
ارتباط چهره به چهره با مردم

به گزارش سبحان، مجتبی دهقان پور، رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان 
فارس در نشســت قرارگاه جهاد تبیین کشــاورزی در اســتان فارس گفت: 
برگزاری میز خدمت و ارتباط چهره به چهره با مردم می تواند افزایش رضایت 

آنها را به همراه داشته باشد.
این مســئول بر ضــرورت تبیین دســتاوردها و اقدامات شــاخص مدیران 
زیرمجموعه این ســازمان تأکید کرد و افزود: مجموعه بزرگ جهاد کشاورزی 
اقدامات مطلوبی برای توسعه بخش کشاورزی انجام داده که در تحقق امنیت 

غذایی کشور نقش اصلی را ایفا می کند.
دهقان پور با بیان اینکه بهره گیری از ظرفیت و قدرت رســانه موجب افزایش 
آگاهی جامعه خواهد شــد، اظهار کرد: در این زمینه باید برنامه محور حرکت 

کرد و از اهمیت فضای مجازی غافل نشد.
رئیس ســازمان جهاد کشاورزی استان فارس با اشاره به توطئه های دشمنان 
در کم اهمیت جلوه دادن دستاوردهای نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران، 
بر اهمیت فعالیت بیشتر در زمینه تولید محتوا بر پایه مستندات تأکید کرد.

معاون فنی و عمرانی شهرداری منطقه 9 خبر داد:
اجرای فاز دوم پیاده روسازی در شهرک سجادیه

به گزارش سبحان،  فاز دوم پیاده روسازی در شهرک سجادیه سیمان به متراژ 
2000 متر مربع و با برآورد ریالی 30 میلیارد ریال در دست اقدام می باشد.

غلامرضا علیزاده، معاون فنی و عمرانی شــهرداری منطقه 9 شــیراز گفت: 
پیاده روها در بیشــتر جوامع جزء اصلی شــبکه معابر شــهری و محلی برای 
اســتراحت، تفرج و پیاده روی شهروندان محسوب میشــوند و از آنجایی که 
معبر پیاده در فضای عمومی شهری برای حرکت عابر پیاده میباشد می تواند 

موجب تقویت رابطه اجتماعی و معنوی شهروندان تلقی گردد.
شــهردار منطقه 9 شیراز ادامه داد: امروزه حضور و حرکت پیاده در فضاهای 
شهری با وارد شدن اتومبیل کمرنگ شده و احیای آن از این نظر حائز اهمیت 
می باشد که باعث افزایش ارتباطات و برخوردهای اجتماعی از یک سو و موجب 
احیای شــهر و فضای شــهری از سوی دیگر می باشــد. بنابراین به کارگیری 
اقدامات و راهکارهــای مؤثر برای بازاریابی هویت از دســت رفته پیاده روها 
و اهمیــت و استانداردســازی احداث آن امری ضروری به نظر می رســد. در 
منطقه 9 ســعی برآن داریم تا بتوانیم در محلات با اجرای پروژه های عمرانی 
و از جمله پیاده روسازی که از اساسی ترین فعالیت های شهرداری ها می باشد 

شاهد بهبود منظر شهری و همچنین تسهیل در عبورومرور مردم باشیم.

اعزام یک هزار معلم استان فارس به مناطق عملیاتی 
دفاع مقدس

به گزارش ســبحان،   ایمان ایمانی فر، رئیس سازمان بسیج فرهنگیان فارس 
در آیین اعزام یک هزار معلم از سراســر استان فارس که در اقدامی هماهنگ 
و با رمز مقدس یا علی بن ابیطالب از چهارده نقطه اســتان به اردوی راهیان 
نور و پیشــرفت در مناطق عملیاتی دوران دفاع مقدس در استان خوزستان 
اعزام شدند، گفت: این کاروان بزرگترین کاروان اعزام معلمان کشور به اردوی 

راهیان نور و پیشرفت محسوب می شود.
رئیس ســازمان بســیج فرهنگیان فــارس گفت: رمز آغاز ایــن اقدام بزرگ 
فرهنگی در استان توسط ســرهنگ  هاشم جمالی، جانشین فرماندهی سپاه 

فجر استان فارس اعلام شد.
ایمانی فر با اشــاره به اینکه این کاروان مشتمل بر 23 دستگاه اتوبوس است، 
گفت: 9 دســتگاه اتوبوس متعلــق به معلمان مرد و مابقی نیــز ویژه بانوان 

فرهنگی است.
رئیس ســازمان بســیج فرهنگیان فارس گفت: یادواره شهدای معلم استان 
فارس که پیش یادواره کنگره بزرگ امیران، ســرداران و پانزده هزار شــهید 
استان فارس نیز می باشد در روز دوم این اردو در خرمشهر با حضور مسئولین 

کشوری و استانی و معلمان شرکت کننده در این اردو برگزار می شود.
ایمانی فر گفت: بیش از چهارهزار و 2۱2 شــهید معلم و دانش آموز در استان 
فارس وجود دارند که این آمار قریب به یک ســوم شــهدای استان فارس را 

تشکیل می دهند.
رئیس سازمان بسیج فرهنگیان فارس گفت: بازدید از منطقه عملیاتی علقمه، 
هویزه و چزابه و حضور در معراج شهدای اهواز از دیگر برنامه های پیش بینی 

شده در این اردو می باشد.
ایمانی فر با اشاره به اینکه بخشی از هزینه های این اردو برعهده خود معلمان 
شرکت کننده اســت، گفت: معلمان استقبال چشمگیری از این اردو داشتند 

به نحوی که بلافاصله پس از اعلام آغاز ثبت نام، تقریباً ظرفیت تکمیل شد.
رئیس ســازمان بســیج فرهنگیان فارس گفت: این دومین اعزام معلمان به 
اردوهای راهیان نور و پیشــرفت در سال جاری است و ان شاءا... کاروان های 

بعدی معلمان هم در هفته های آینده به این اردوها اعزام خواهند شد.

مرودشت پیشتاز تولید رب گوجه فرنگی در فارس
به گزارش سبحان، منصور امیریان، مدیر جهاد کشاورزی شهرستان مرودشت 

از مقام اول این شهرستان در تولید رب گوجه فرنگی در فارس خبر داد.
امیریان اظهارکرد: در شهرســتان مرودشت 38 واحد تولید رب گوجه فرنگی 
تحت پوشش مدیریت جهاد کشــاورزی وجود دارد که از این تعداد در حال 
حاضر 33 واحد فعال می باشــند. وی افزود: ظرفیت اســمی واحد های فعال 
تولید رب گوجه فرنگی تحت پوشــش مدیریت جهاد کشاورزی ۱39 هزار و 
600 تن در ســال می باشــد که حدود 60 درصد ظرفیت تولید استان فارس 
را شــامل می شود. امیریان بیان کرد: از واحدهای فعال موجود در شهرستان، 
7 واحد مجهز به دســتگاه اسپتیک، جهت استریلیزه کردن رب گوجه فرنگی 
تولیدی می باشند که ماندگاری و کیفیت محصول تولیدی را افزایش می دهد 

و در صادرات محصول نقش بسزایی دارد.
وی در ادامه با بیان اینکه این واحد های تولیدی زمینه اشــتغال بالغ بر هزار 
نفر را فراهم نموده اند، افزود: رب گوجه فرنگی تولیدی این شهرســتان علاوه 
بر بازار داخلی، به کشــورهای حوزه خلیج فارس، روسیه، اروپا، آسیای میانه، 

افغانستان و عراق صادر می شود.

مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق فارس خبر داد:
کسب مقام نخست شرکت توزیع نیروی برق استان 

فارس در یازدهمین کنفرانس منطقه ای سیرد
به گزارش ســبحان، حمیدرضا کریمی فرد، مدیرعامل شــرکت توزیع نیروی 
برق اســتان فارس اظهار داشت: در یازدهمین کنفرانس منطقه ای سیرد که 
با مشــارکت و حضور مدیران و کارشناسان خبره در بخش توزیع صنعت برق 
کشــور در پژوهشگاه نیرو برگزار شد، شرکت توزیع نیروی برق استان فارس 

موفق شد مقام نخست این کنفرانس را به خود اختصاص دهد.
وی گفت: شرکت توزیع نیروی برق استان فارس برای پنجمین سال متوالی 
در میان سایر شرکت های توزیع برق کشور رتبه نخست پذیرش مقالات را با 

اختلاف زیاد با شرکت بعدی به دست آورده است. 
کریمی فرد ادامه داد: این مســئول خاطرنشان کرد: دلیل کسب این موفقیت 
در کنفرانس سیرد که بسیار حائز اهمیت می باشد، سیاست گذاری های دفتر 
تحقیقــات در اعتلای فرهنگ پژوهش و تحقیق، عزم جدی و توان دانشــی 
همــکاران و تأکید مدیران ارشــد شــرکت بر لزوم مشــارکت حداکثری در 

پژوهش های علمی و تحقیقاتی می باشد.
 وی بــا اشــاره به نقش مؤثر ایــن کنفرانس به عنوان  یکــی از معتبرترین 
مراجع علمی و کاربردی جهان در توســعه دســتاوردهای علمی صنعت برق 
تصریح کرد: بدون شک، کنفرانس سیرد علاوه بر تشویق پژوهشگران، مدیران 
و کارشناســان به ارائه مقالات کاربردی، می تواند در مســیر تبادل دانش و 
یافته های علمی بین پژوهشــگران و همچنین آگاهــی از  علوم و روش های 

جدیدی که وارد عرصه صنعت برق می شود، نقش مهمی ایفا نماید. 
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استاندار فارس در دیدار با نایب رئیس مجلس الجزایر مطرح کرد:

تمایل فارس برای افزایش مراودات پزشکی
بــه گــزارش ســبحان، محمد هــادی ایمانیه،  
اســتاندار فارس در دیدار با  نایب رئیس مجلس 
الجزایــر ضمن بیــان ظرفیت هــا و زمینه های 
همکاری مشــترک مابین این استان و الجزایر 
خواســتار افزایش مراودات به ویــژه در حوزه 

پزشکی بین دو طرف شد.
ایمانیــه، اســتاندار فارس در دیدار با موســی 
خرفــی، نایب رئیس مجلس وطنــی الجزایر با 
اشــاره به ســابقه درخشان کشــور الجزایر در 
مبارزه با اســتکبار گفت: همــواره برای بنده به 
عنوان یک ایرانی مسلمان هم قبل و هم بعد از 
پیروزی انقلاب اســلامی، کشور الجزایر یکی از 
الگوها برای مبارزه با ظلم و استکبار بوده است.

اســتاندار فارس بــا تأکید بر شــجاعت مردم 
الجزایــر، تصریح کرد: مبارزه بــا ظلم و نترس 
بودن ملت الجزایر همــواره در بین مردم ایران 

و خصوصاً انقلابیون مشهور است.
وی به موضع گیری های سال های اخیر الجزایر و 
طرفداری محکم و قاطع از مظلومان قدردانی کرد 

و خاطرنشان ساخت: توانمندی های متعددی در 
جمهوری اسلامی و اســتان فارس و همچنین 
شهر شیراز وجود دارد که می تواند سبب تعامل 

بیــش از پیــش الجزایر با جمهوری اســلامی 
 ایــران در حوزه های مختلف و گوناگون باشــد .
اســتاندار فــارس در ادامــه بــه چهــار حوزه 

گردشگری سلامت، تاریخی، تفریحی و مذهبی 
هم اشــاره کرد و به بیان ظرفیت های مختلف 
و گوناگون موجود در فارس و شــیراز پرداخت 
و اظهار داشــت: به عنوان مثال شــیراز در پنج 
سال گذشــته بیشــترین تعداد عمل پیوند در 
یک بیمارســتان را در دنیا بــه خود اختصاص 

داده است.
ایمانیه از تمایل اســتان فارس بــرای افزایش 
مراودات پزشــکی بین شیراز و الجزایر خبر داد 
و  افزود: کشــاورزی، باغ داری و صنایع تبدیلی 
فارس همواره در رتبه های برتر کشور قرار دارد؛ 
همچنین در مباحث مرتبط با صنعت و معدن، 
استان فارس در جمهوری اسلامی رتبه چهارم 
را دارد. نماینــده عالی دولــت در فارس با بیان 
اینکه ظرفیت ها و توانمندی های فارس ســبب 
شــده تا این استان با نام ایران کوچک شناخته 
شود، خواســتار افزایش مراودات اقتصادی بین 
دو کشور شــد و افزود: باید مراودات اقتصادی 
بین دو کشور برادر و دوست جمهوری اسلامی 

ایران و الجزایر همانند مراودات سیاســی ایجاد 
شــود؛ لذا ما در فارس آمادگی داریم پیشــتاز 
حرکت جدید اقتصادی بین دو کشــور باشیم. 
استاندار فارس در پایان از رئیس مجلس الجزایر 

برای سفر به فارس دعوت کرد.
گفتنی است موســی خرفی، نایب رئیس مجلس 
الجزایــر و هیئت همراه در بدو ورود به شــیراز 
مورد استقبال معاون هماهنگی امور گردشگری و 

زیارت استانداری فارس قرار گرفتند.
محمــد فــرخ زاده، معاون گردشــگری و زیارت 
اســتانداری فارس با اشــاره به توســعه روابط 
بین الملل فارس و کشورهای دوست در ماه های 
اخیر، بر گســترش روابط و دوستی میان ایران 
و الجزایــر تأکید کــرد. فرخ زاده  با برشــمردن 
جاذبه هــای متنوع گردشــگری اســتان فارس 
به ظرفیت های بی نظیر گردشــگری ســلامت و 
توانمندی های پزشــکان حاذق و مراکز درمانی 

شیراز اشاره کرد.

به گزارش ســبحان، حسن شــیخ نیا، معاون هماهنگی امور 
اقتصادی اســتانداری فارس با اشاره به سفر موثقی نیا، رئیس 
هیئت عامل ایمیدرو به این استان، افزود: تا قبل از افتتاح این 
پروژه پســاب صنعتی رها می شد که با سرمایه گذاری انجام 
شده و افتتاح آن، بیش از 90 درصد پساب صنعتی به چرخه 
تولید باز می گردد که با توجه به کاهش نزولات آســمانی گام 
مهمی در توســعه منطقه خواهد بــود و چرخه تولید با قوت 

ادامه خواهد داشت.
وی با اشــاره به ســفر دور دوم رئیس جمهور به فارس اظهار 

کرد: در این ســفر سازمان توسعه و نوسازی معادن چند کار 
بایــد انجام می داد که از جمله تعیین تکلیف فولاد خرامه که 

مدت هاست از پیشرفت مناسبی برخوردار نیست.
معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری فارس اظهار کرد: 
در جلســه هفته گذشته در ایمیدرو تأکید شد که این پروژه 
ســریع تر به سرانجام برســد و در کنار رفع موانع این پروژه 
موضوع اکتشــاف محدوده های معدنی که در دور دوم ســفر 
مورد تأکید قرار گرفته بود نیز دنبال شــد و مقرر گردید که 
در این ۱9 محدوده کارهای اکتشافی آنها انجام شود و ظرف 

2 هفته فرایند انعقاد قرارداد با مشاوران طی گردد.
معــاون هماهنگی امــور اقتصادی اســتانداری فارس گفت:  
معدنی داریم که مدت هاســت مباحث زیست محیطی بر آن 
سایه افکنده که توافق شــد موضوع به شکل ویژه در وزارت 
صمت پیگیری شــود و در صورت نیاز از طریق شورای عالی 
محیط زیســت رصد کنیم و با استفاده از ظرفیت های قانونی 

به بهره برداری از معادن غنی در آن منطقه کمک شود.
شــیخ نیا افزود: با این تصمیمات شاهد توسعه و رشد بخش 
معدن استان خواهیم بود و زنجیره این بخش تکمیل خواهد 

شــد و با برنامه ریزی مــی توانیم تکمیل ایــن زنجیره که 
می تواند در اقتصاد کشــور و استان و ایجاد اشتغال تأثیرگذار 

باشد را شاهد باشیم.

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری فارس:

افتتاح تصفیه خانه پساب صنعتی گامی مهم در جهت حفظ محیط زیست است
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به گزارش سبحان، مراسم پیاده روی به مناسبت هفته هوای 
پاک با حضور کارکنان سازمان مدیریت پسماند و اداره کل 
و اداره حفاظت محیط زیســت شهرستان شیراز و جمعی از 
شهروندان برگزار شد. صمد پناهیان، معاون اجرایی سازمان 
مدیریــت پســماند شــهرداری در این مراســم اعلام کرد: 
سال هاست آموزش های شــهروندی در سطح شهر شیراز و 
همچنین مدارس ابتدایی ســطح شــهر به صورت چهره به 
چهره در حال انجام اســت که رفتار مردم شیراز در مواجهه 

با محیط زیست گواه بر این ادعاست.
وی خاطرنشــان کرد: انتخاب شهر شیراز به عنوان پایتخت 
محیط زیست آســیا مســئولیت ما و همچنین شهروندان 
شــیرازی را دو چندان کرده که بایستی شانه به شانه هم از 

این عنوان به بهترین نحو پاسداری کنیم.
نهاونــدی، معاون نظارت و پایش اداره کل محیط زیســت 

استان فارس در این مراسم گفت: ایران جز اولین کشورهایی 
در دنیا بوده اســت که با قــرار دادن یک اصــل در قانون 
اساســی )اصل پنجاه( پیشــرو در کنترل آلودگی و نظارت 
بر حفظ محیط زیســت بوده است و بر همه ما واجب است 
این اصل را ســرلوحه اقدامات خود قــرار دهیم. همان طور 
که هفته هوای پاک امســال با عنوان »هوای پاک، مسئول 
پاسخگو، شهروند مســئول« نام گذاری شده است، امیدوارم 
مسئولیت پذیری شهروندان با توجه به آموزش های چهره به 
چهره همکاران ما و همچنین کارشناسان سازمان مدیریت 

پسماند شهرداری روز به روز افزایش یابد.
بر اســاس این گزارش، ویژه برنامه هایی به همین منظور در 
پارک آزادی برگزار شــد؛ از جمله آموزش و فرهنگسازی به 
دانش آموزان مقطع ابتدایی در راستای کاهش تولید پسماند 
و حفاظــت از ســرمایه ها در قالب نمایش های عروســکی 

موزیکال و بازی های آموزشی و اهدای جوایز.
همچنین این سازمان با برگزاری بیش از ۱0 برنامه مختلف 
در سطح شهر ضمن پاسداشــت این هفته، تلاش داشت تا 
شهروندان را هرچه بیشتر با مفاهیم زیست محیطی در وهله 
اول آگاه و ســپس دغدغه مند نماید و یادآور شود که شهر 
شیراز با دارا بودن محیط زیستی غنی و باغات فراوان سال ها 
دارای هوای سالم و پاک بوده و امروزه  بر ماست که با حفظ 
آن تــلاش کنیم آیندگان و فرزندان مــا از این نعمت الهی 

بهره مند باشند.

به گزارش سبحان، نخســتین همایش مردمی سازی دولت در 
شهر صدرا با حضور جمعی از مسئولان تشکل ها و سازمان های 
مردم نهاد، فعالان اجتماعی و فرهنگی و مطالبه گران و جمعی 

از مسئولان شهر صدرا برگزار شد.
مهدی پوربهی، مدیرعامل شــرکت عمران صدرا درباره اهداف 
برگزاری این همایش گفت: رویکرد و امر مردمی ســازی، یک 
شعار نیســت بلکه خواســت حضرت امام )ره( بود که بعد از 
آن رهبــر معظم انقلاب نیــز بارها و در ســالیان مختلف امر 
مردمی ســازی را درخواســت کردند و در این دولت در حال 

اجراست.
پوربهی افزود: در دولت سیزدهم مردمی سازی برای مشارکت 
و نظــارت مردم در کارها در دســتور کار قــرار گرفت و مردم 

خودشان در همه امور مشارکت دارند.
مدیرعامل شرکت عمران صدرا تصریح کرد: ماندگاری افرادی 
همچون شهید رجایی به این دلیل است که مردمی بودند و در 
راستای فرمایش امام خمینی )ره( و مردمی سازی امور حرکت 
کردند. او ادامه داد: کارهایی که قابل واســپاری به مردم است 
باید جمع بندی شده و به مردم واگذار شود؛ چراکه مسائل زیاد 
پیچیده نیســت، بلکه نیاز به همت دارد و گروه های مردم نهاد 
و مطالبه گران می توانند بســیاری از مشکلات را مرتفع کنند 
مدیرعامل شــرکت عمــران صدرا اضافه کرد: مردمی ســازی 
نیازمند شــجاعت و همت مدیران دولتی اســت و می توان در 
همین شهر صدرا مشاهده کرد که بسیاری از مشکلات با اراده 
همین مردم و مطالبه گران حل شده است، او بیان کرد: در این 

همایش نمایندگان تشکل های مردمی، جهادی و مطالبه گران 
مطالبــات به حق خود را بیان کردند و تصمیم گرفته شــد تا 
جایی کــه امکان دارد از ظرفیت نخبگان این شــهر در اجرا، 

نظارت و تصمیم گیری استفاده شود.
مدیرعامل شــرکت عمران صدرا گفت: مطالبات در حوزه های 
زیرســاختی، روبنایی، فرهنگی، ورزشی و ســایر حوزه ها بود 
و خوشــبختانه اکثر مطالبات در این جلســه پاسخ داده شد. 
او با بیان این که تســهیل گری حل مســائل اصلی ترین هدف 
مردمی ســازی است، ادامه داد: این گونه نشست ها و همایش ها 
هر ســه ماه یکبار با حضور تشکل ها و سازمان های مردم نهاد و 

فعالان اجتماعی شهر صدرا برگزار خواهد شد. 
پوربهی بیان کرد: از همه کســانی که می توانند به حل مسائل 
و مشــکلات شــهر صدرا کمک کنند دعوت می کنم ایده ها و 
طرح هــای خود را ارائه دهند و انتظــار داریم صاحبان ایده و 

نخبگان به کمک و همیاری ما بیایند.

معاون سازمان مدیریت پسماند خبر داد:

 تداوم آموزش های شهروندی در سطح شهر
مدیرعامل شرکت عمران صدرا در نخستین همایش مردمی سازی دولت در صدرا مطرح کرد:

 رویکرد مردمی سازی خواست حضرت امام )ره( بود

آغاز ثبت نام نخبگان فارس 
برای جذب در دستگاه های اجرایی

 گروه خبر- لیلا غضنفری
 حبیب شــریف، رئیس بنیاد نخبگان فارس از آغاز ثبت نام نخبگان اســتان در سامانه دانا برای جذب 
و اســتخدام در دســتگاه های اجرایی خبر داد و گفت: متقاضیان واجد شــرایط تا ۱۵ بهمن ماه برای 
نام نویســی فرصت دارند. حبیب شریف در یک نشســت خبری با خبرنگاران ظرفیت پیش بینی شده 
در فراخوان ســوم جذب نخبگان در اســتان فارس را ۱08 نفر اعلام کرد و گفت: اداره کل ارتباطات و 
فناوری اطلاعات، پارک علم و فناوری، دانشگاه شیراز، دانشگاه هنر شیراز، اداره کل آموزش و پرورش، 
اداره کل میراث فرهنگی، اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی، اداره ثبت اسناد و املاک، ISC و وزارت 
دفاع و پشتیبانی نیرو های مسلح از جمله دستگاه های اجرایی هستند که در این فراخوان بستر جذب 

نخبگان برای آن ها پیش بینی شده است. 
وی یادآور شــد: در دو فراخوان پیشــین 27۱ نفر از نخبگان واجد شــرایط بودند که 92 نفر از آن ها 
پس از تأیید کارگروه و کانون ارزیابی، جذب دســتگاه های اجرایی فارس شــدند. رئیس بنیاد نخبگان 
فارس در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به سناریوی جدید بنیاد ملی نخبگان مبنی بر اجرای 
طرح بورســیه صنعتی با هدف شناســایی دانشجویان مستعد و توانمندســازی آن ها برای اشتغال در 
واحد هــای صنعتــی، گفت: اجرای این طرح در 7 مرحله تعریف شــده و در نهایت دانشــجویان 40 
 واحد از دروس دانشــگاهی خود را با نظر واحد اقتصادی ســپری خواهند کرد. دانشــجویان پسر نیز 
می توانند دوران ســربازی خود را در واحد های اقتصادی مرتبط بگذرانند. شریف همچنین برخورداری 
از قانون بیمه کار، دریافت حقوق ماهیانه و ایجاد زیرســاخت های اشتغال را از دیگر اهداف اجرای این 

طرح عنوان کرد.
علیرضــا فخارزاده، معــاون بنیاد نخبگان فارس نیز در ادامه این نشســت بیان کــرد: یکی از اهداف 
اصلی بنیاد نخبگان، شناســایی و هدایت اســتعداد های برتر در راســتای نخبه پروری، نخبه شناسی، 
نخبه گزینی و نخبه گماری اســت. وی ادامه داد: تکریم و الگوسازی از نخبگان، دانشمندان، مشاهیر و 
فعالان حوزه های مختلــف علمی، فرهنگی، اجتماعی، اقتصادی و کارآفرینی از دیگر اهداف این بنیاد 
اســت. فخارزاده با بیان اینکه بنیاد نخبگان پس از شناسایی صاحبان استعداد های برتر جوایزی را در 
 راســتای توانمندســازی آن ها اهدا می کند، گفت: حدود 20 سال از تولد بنیاد ملی نخبگان گذشته و 
بــه نظر می رســد می توان در اســتفاده از ایــن جوایز از روش هــای اثرگذارتری بهره جســت. وی 
 اضافــه کرد: بــه دلیل مشــکلاتی که در حــوزه آموزش در ســطح دانشــگاه ها داریــم و به دلیل 
کافی نبودن همکاری صنعت با دانشــگاه، فارغ التحصیلان ما که باید در سطح جامعه مثمرثمر باشند، 
اکثراً به خیل بیکاران جامعه می پیوندند، در حالی که کشور ما در جهان از نظر داشتن تعداد مهندس 

در رتبه پنجم قرار دارد.
 معاون بنیاد نخبگان فارس با طرح سؤالی مبنی بر اینکه چرا صنعت ما این گونه است و چرا جوانان ما 
دست به آچار فارغ التحصیل نمی شوند، عنوان کرد: عده زیادی از جوانان به دلیل اینکه شغل مناسبی 
پیدا نمی کنند مهاجرت می کنند. عده ای هم که می مانند فعالیت های متناســب با رشــته خودشان را 
ندارند. فخارزاده گفت: با توجه به این مســائل و مشــکلات، بنیاد نخبگان از سال تحصیلی جاری در 
سراسر کشور یک سناریوی جدید تحت عنوان طرح بورسیه صنعتی دانشجویان مستعد و برتر نخبه در 

واحد های اقتصادی کشور را آغاز کرده است.

به گزارش سبحان، مجتمع تعمیرگاهی و خدماتی 
ناوگان بار در راستای بهره برداری پروژه های حوزه 
حمل ونقل و ترافیــک از هفته حمل ونقل تا دهه 
فجر در ورودی شرق شیراز به بهره برداری رسید.

رضــا محمدیــان، رئیــس کمیســیون عمران، 
حمل ونقل و ترافیک شورای اسلامی شهر شیراز 
در آیین افتتاح و بهره برداری مجتمع تعمیرگاهی 
و خدماتی ناوگان بار اظهار کرد: اینکه یک مدیر 
با طرح و ایده خوب و با یک ســرمایه گذاری کم، 
ساختمان بدون اســتفاده شهرداری را این چنین 
به بهره برداری مطلوب می رســاند؛ عملًا نشانگر 
آن اســت که توانسته از امکانات موجود، استفاده 

بهینه کند. 
محمدیان در خصوص الگــو قرار دادن مدل این 
پروژه هــا در دیگر نواحی شــهرداری گفت: مدل 
این پروژه هــا مطلوب بوده و می توان همانند این 
پروژه هــا را با کاربری ها و فضاهــای مختلف در 
مباحث ترافیک، اجتماعی، فرهنگی و عمرانی در 

سایر قسمت های شهرداری اجرا کرد.
وی وجــود این مدل پروژه هــا را که با ذوق یک 
ســرمایه گذار و یــک مدیریت خوب ســازمان 
حمل ونقل بار اتفاق می افتد و ســبب الگوسازی 

می شود، شایسته تقدیر دانست.
رئیس کمیســیون عمران، حمل ونقل و ترافیک 
شــورای اسلامی شــهر شــیراز گفت: در دیگر 
ورودی های شــهر نیز به زودی شاهد این اتفاق و 
مبارک باشــیم تا مشــکلات مردم در این زمینه 

مرتفع شود.
حمل ونقل  هفته  از  حمل ونقل  حوزه  پروژه های 

آغاز و تا دهه فجر مستمر ادامه دارد
هادی شه دوست شــیرازی، معاون حمل ونقل و 
ترافیک شهرداری شیراز گفت: بر اساس وعده ای 
که داده بودیــم پروژه های حــوزه حمل ونقل و 

ترافیک از هفته حمل ونقــل آغاز و تا دهه فجر 
به صورت مســتمر فعالیت خود را ادامه می دهد 
که در میان پروژه های کلان اعلام شده، نخستین 
مجتمــع تعمیرگاهی و خدمــات رفاهی ناوگان 
بار شــیراز و حومــه ازجملــه پروژه های مهم 
مجموعه حمل ونقل و ترافیک شــهرداری شیراز 
 در کشور اســت که در شــهر مقدس شیراز به 

بهره برداری رسید. 
شه دوست شــیرازی ضمن اشــاره به این نکته 
که مجتمــع تعمیرگاهی و خدمــات رفاهی در 
محــل بولوار خلیج فــارس و قبــل از پلیس راه، 
مقابــل جاده منطقــه ویژه اقتصادی واقع شــده 
اســت؛ یکی از امتیازات این پروژه را دسترســی 
به منطقه ویــژه اقتصادی عنوان کــرد و گفت: 
با همکاری بخــش خصوصی با راه انــدازی این 
 مجتمع؛ بــرای 70 نفــر به صورت مســتقیم و 
اشــتغال زایی  غیرمســتقیم  به صورت  نفر   ۱۵0

صورت گرفته است.
وی در خصــوص خدمات ارائه شــده در مجتمع 
مذکــور گفت: خدماتــی تعمیرگاهــی ازجمله 
تنظیــم  لوازم یدکــی،  بــرق کاری، مکانیکــی، 
موتور، ســرویس روغــن و پنچرگیری صافکاری 
جلوبندی، قطعه شویی، کارواش، جلوبندی، عرضه 
روغن موتور و لاستیک تعاونی و همچنین بخش 
اداری مربوط به دفتر سامان دهی خودروهای باری 
و خدمات اینترنتی، کافه و ســوپر مارکت نیز در 

این مرکز به متقاضیان ارائه می شود.
معاون حمل ونقل و ترافیک شــهرداری شیراز با 
بیــان اینکه هم زمان با ارائــه خدمات خودرویی، 
تمام مراحل ســامان دهی ناوگان بــار و دریافت 
پروانــه فعالیت و اشــتغال نیــز در این مجتمع 
برنامه ریزی شــده اســت، عنــوان کــرد: در این 
مجتمع ارائه خدمات به ناوگان بار باهدف حذف 

سفرهای درون شهری رانندگان خودروهای باری، 
سامان دهی این ناوگان و درنتیجه کنترل ترافیک 

در نظر گرفته شده است.
رســولی، ســرمایه گذار مجتمــع تعمیرگاهی و 
خدمات رفاهی ناوگان بار نیز در بخشی از مراسم 
یادآور شــد: این مجموعه کــه در ابتدا به صورت 
بدون اســتفاده از املاک تحت اختیار شهرداری 
منطقه 7 شــیراز بود، باهدف به کارگیری نیروی 
کار و ارائه خدمات مطلــوب به رانندگان ناوگان 
بــار از طریق واگــذاری به بخــش خصوصی به 
شــکل مطلوب و کاملًا بهینه به کارگیری شــد. 
وی افزود: بر اســاس برنامه ریزی های انجام شده 
بــرآورد اولیه جهت بهســازی این مجموعه ۱٫۵ 
 میلیــارد تومــان در نظر گرفته شــده بــود، اما 
با توجه به ایجــاد مجتمعی آبرومنــد و درخور 
کلان شــهر شیراز مبلغ بهســازی به سه میلیارد 

تومان رسید.
به گفته سرمایه گذار مجتمع تعمیرگاهی و خدمات 
رفاهی ناوگان بار؛ این مجموعه شــامل رستوران، 
کافه و ســوپر مارســت، بــرق کاری، مکانیکی، 
لوازم یدکــی، تنظیــم موتور، ســرویس روغن و 
پنچرگیــری صافکاری جلوبندی، قطعه شــویی، 
کارواش، جلوبندی، عرضه روغن موتور و لاستیک 

تعاونی بود.

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری شیراز بیان کرد:

بهره برداری از نخستین مجتمع تعمیرگاهی - رفاهی ناوگان بار کشور در شیراز
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طرح روزحدیث روز

تأملی کوتاه درباره کتاب »دل آشوب«؛

خاطرات همسر شهید بی مزار، 
خاطراتی از جنس رنج و صبر و ایمان

 کتــاب »دل آشــوب« 
از کتاب هایی اســت که 
امسال به همت انتشارات 
منتشــر  مقــدم  خــط 
شده اســت و در دسته 
می گیرد.  جای  خاطرات 
نویســنده اش،  البتــه 
رجایــی  محمدســرور 
نیســت.  ما  میان  دیگر 
تابســتان 1400 بــر اثر 
ابتلا به کرونا درگذشــت. متولد افغانستان بود و از اوایل دهه هفتاد در ایران 
زندگی می کرد. شعر و مقاله می نوشت و در بسیاری از فعالیت های فرهنگی 
و اجتماعــی افغان های مقیم ایران نقش فعالی داشــت. باور داشــت مردم 
افغانستان و ایران بر »سفره مشترک فرهنگ« نشسته و از هم دلی به »خون 
شریکی« رسیده اند. حتی کتابی هم به همین عنوان، یعنی »خون شریکی« 
نوشت. کتاب »از دشــت لیلی تا جزیره مجنون« او نیز خاطرات رزمندگان 

افغانستانی از حضور در جنگ ما و بعثی هاست.
اما در »دل آشــوب« با زنی به اســم مریم حســین زاده همراه می شویم که 
همسر شــهید محمدرئوف رحیمی اســت. او از خودش صحبت می کند. از 
افغانســتان، سرزمینی که در آن متولد شــد. و از ایران، جایی که خودش را 
شناخت. از همسرش نیز می گوید. از اینکه چگونه با او آشنا شد، چطور باهم 
ازدواج کردند، چه تجربیات مشــترکی را پشــت سر گذاشتند و چه شد که 
راهی ســوریه شدند. آنچه در ســوریه تجربه کرد، مهم ترین بخش خاطرات 
اوست. او در مرور آن سال ها، نه فقط از خوشی های زندگی در سوریه، که از 
چگونگی آغاز جنگ های داخلی ســوریه نیز می گوید و بعد ماجرای پیوستن 
همسر و فرزندش به نیروهای مکتب القائد و سپس همراهی آنان با نیروهای 
وطنی را بازگو می کند. به شــهادت همســرش )بهار 1392(، که شــهیدی 
بی مزار است نیز می رسد و از غم ها و دلتنگی های پس از آن روایت می کند.

می خوانیم:
»شب سومین سال شــهادت محمدرئوف بود. از سرشب بی جهت دلتنگش 
بودم، دلم عجیب گرفته بود؛ اما به خاطر دل دخترها، بغض هایم را می خوردم. 
ایستادم به نماز. وقتی به خود آمدم دیدم دخترها کنارم هق می زنند. خودم 
را جمع کردم. هر دو را در بغلم گرفتم، نازشان کردم و بوسیدم. نمی دانستم 

کجا برویم؛ نه مزاری بود، نه نشانی و نامی که لرزیدن دل ما را آرام کند.«
راوی »دل آشــوب« از آن دسته آدم هاست که فهمش از اتفاقات، روایتش از 
زندگی و تفسیرش از حوادث با دودوتا چهارتاهای مرسوم نمی خواند. زندگی، 
بارها و بارها به او سخت می گیرد و ایمانش را محک می زند، اما او می ایستد 

و به پشتوانه همین ایمان، خودش را نمی بازد.
می خوانیم:

مــا را از خانه جواب کرده بودند. من شــهید آوینی را خیلی دوســت دارم. 
همیشــه صداهایش را گوش می کردم. در ســختی ها به مزارش می رفتم و 
کمک می خواســتم. الان هم همین طور است. اول می روم مزار شهید آوینی، 
بعد می روم مزار محمدســرور رجایی. رفتم ســر مزار شــهید آوینی، گفتم 
»می گویند شــهدا زنده اند. تو ســیدی؛ آبرو داری؛ من بی خانه و درمانده ام. 
پول پیش ندارم. دارند از خانه بیرونم می کنند.« به شــهید آوینی گفتم که 
»می دانی من رو ندارم مشــکلاتم را به دیگران بگویم. تو شاهدی. فقط یک 
خانه از تو می خواهم. یک خانه بده که آرامش داشــته باشم و دغدغه کرایه 

نداشته باشم. تو می توانی این کار را برای من بکنی.«
راوی می افزایــد: به آن خدایی که می پرســتید، من پنج شــنبه از مزار که 
برگشــتم، دکتر زنــدی که با بچه های فاطمیون کار می کرد، زنگ زد. ســه 
ســال پیش بود. گفت: »مژده بده که یک خانه برایتان پیدا کرده ام.«. گفتم: 
»مگــر می دانی که ما جواب شــده ایم؟« گفت: »مگــر صاحب خانه جوابت 
کرده؟« گفتم: »دو ماه اســت و داریم دنبــال خانه می گردیم.« گفت: »فردا 
با نازنین زهرا می آیم. امیرحســین را هم می آورم. صبحانه آماده کن. بعدش 
برویــم خانه را ببُریم.« مــژگان، خانمش، هم آمده بود. خودشــان صبحانه 
خریده و آورده بودند. ما هم نان ســنگک گرفتیــم. خوردیم و آمدیم اینجا 
را دیدیم. این منزل را من از شــهید آوینی گرفتم. گفتند می توانی پنج سال 
بنشــینی. من پول پیش نداشــتم که بابت خانه بدهم. بدون پول پیش، این 

خانه را گرفتم و الان اجاره می دهم.«

این غول پیکرترین آیپد ایر تاریخ است؛
 تبلت هیجان انگیز ۲۰۲۴ اپل

فن آوری

عکس خبر

 انتقال یک زرافه به یک سافاری پارک- مکزیک

 گل فروش فلسطینی

عقب نشینى FATF در برابر دولت سیزدهم
منبع - تسنیم

قاب امروز

عکس : طاهره حیاتی  مسجد وکیل

دانستنی

خواص مصرف »نعناع فلفلی« از دیدگاه طب ایرانی

 جشن تکلیف دو هزار نفری دانش آموزان دختر زنجانی

   نشست خبری سخنگوی شورای نگهبان

گردشگری

اقیانــوس آرام و در 3500  ایســتر در  جزیــره 
کیلومتری غرب شیلی واقع شده است. این جزیره 
در اصل راپا نویی نامیده می شد و در حدود 800 
پس از میلاد، بومی های پلی نزیایی  در آن ســاکن 
شدند. کاوشگران هلندی که در یکشنبه عید پاک 
سال 1۷22 میلادی به این جزیره رفته بودند، نام 
جدید این جزیره را به وجود آوردند. اکوسیســتم 
فرسوده ناشــی از جنگل زدایی، هجوم موش ها و 
تجارت برده در آمریکای جنوبی حتی قبل از زمان 
ورود اروپایی ها، ساکنان کمی را در این جزیره به 

جا گذاشته بود.
دیلی آرت در گزارشــی موآی را بــه معنای تا او 

بتواند وجود داشته باشد تفســیر کرده و درباره آن 
نوشــته اســت هر چهره از این مجسمه ها تجسمی 
از یک شــخصیت یا اجداد مهم است. حدود 1000 
مورد از این مجســمه ها که ارتفاع آن ها بین 1/8 تا 
10 متر است، در نقاط مختلف این جزیره قرار دارند. 
این مجسمه ها با تراشیدن سنگ خاکستر آتشفشانی 
یا بازالت در معادن ساخته و سپس به نقاط مختلف 
جزیره منتقل شدند. بســیاری از این مجسمه ها به 
مقصد نهایی منتقل نشــدند و در مسیر یا شکستند 
و یا غیرقابل حمل بودند و در همانجایی که افتادند 
باقی ماندند. این مجسمه ها به نحوی نصب می شدند 
که پشت آن ها به اقیانوس و چهره آن ها رو به جزیره 
باشــد تا به این ترتیــب بتوانند بر مــردم و جزیره 

نظارت کنند.
بر اســاس تحقیقات نحوه قرارگیری مجســمه های 
موآی کاملا عامدانه بوده اســت و مــکان و جریان 
آب آشــامیدنی تازه را مشــخص می کند که در این 

سرزمین بسیار کمیاب است.
تاریخ گذاری رادیوکربن نشان می دهد این مجسمه ها 
در فاصله 1100 تا 1500 پیش از میلاد تراشــیده 
شــده  بودند. بــا اینکــه روش دقیق تراشــیدن و 
جابه جایی این مجســمه ها هنوز مشــخص نیست،  
اما می توان این نکته را در نظر گرفت که خاکســتر 
آتشفشــانی تقریباً نرم است و ســنگ اسِکنه قابل 
حکاکی اســت و می توان آن ها را به کمک ســنگ، 

طناب و تکه چوب جابه جا کرد.
با توجه به وزن زیاد این مجسمه ها، سازندگان، آن ها 

را درحالی می تراشیدند که مجسمه ها را روی زمین 
خوابانــده بودند و در زمــان جابه جایی آن ها را بلند 
می کردند. سنگ نوشــته های غیرقابل  رمزگشایی نیز 

در پشت این مجسمه ها حکاکی شده است.
هر موآی یک پیکــره عظیم با صورت و ویژگی های 
اغراق آمیز اســت. همــه آنها به طــور قابل توجهی 
متفاوت به نظر می رسند؛ چراکه قرار بود ویژگی های 
افراد مشــخصی را نشــان دهند. برخی از مردم فکر 
می کردند این مجســمه ها نوعی ســردیس هستند، 
اما بدن آن ها زیر خاک دفن شــده است. با گذشت 
سال ها مجسمه ها ســقوط کردند و در دوران مدرن 

بود که دوباره برپا شدند.
وزن مجســمه های موآی به طور میانگین بین 3 تا 
5 تن اســت، اما وزن ســنگین ترین آن ها به 80 تن 
می رسد. برخی از این مجسمه ها چشم هایی داشتند 
که از صدف ســفید و مرجان ساخته شده بودند، اما 
فقط یک نمونه از آن ها باقی مانده است. چشم ها در 
مرحله پایانی ســاخت به مجسمه اضافه می شدند و 
به عنوان نکته کلیدی برای زنده کردن مجســمه در 

نظر گرفته می شدند.
کاوش باستان شناسان در جزیره ایستر در سال های 
اخیر به کشــف تعداد بیشــتری از این مجســمه ها 
منجر شده اســت. چندی پیش یک مجسمه دیگر 
از مجموعه مجسمه های موآی در بستر یک دریاچه 

خشک پیدا شد.

مجسمه های مرموز غول پیکر

ادبیات

 حمام حاج آقاتراب - نهاوند

سلامت

شیوع سه ویروس تنفسی در جامعه؛ ماسک بزنید
خانواده ها به ویژه کودکان مقطع ابتدایی و پیش دبستانی 
طــی چند هفته اخیر دچار علائمی مانند ســرفه، تنگی 
نفس، گلودرد و تب شدند که از زیرسویه های اومیکرون 

و یا آنفلوآنزا و در برخی موارد عفونت است.
محمدرضا هاشــمیان، رئیس بخش ICU بیمارســتان 
مسیح دانشوری نسبت به اســتفاده از ماسک به منظور 
جلوگیری از ابتلا به ســه ویروس که این روزها شــیوع 
بیشتری یافته، هشــدار داد. هاشمیان با اشاره به بالا تر 
بودن آمار بســتری بیماران مبتلا بــه ویروس RSV در 
کودکان نســبت به ویروس کووید و آنفولانزا گفت: این 
ویروس قدیمی اســت ولی این روزها در دنیا بیشتر سر و 
صدا کرده است. وی افزود: درمان این ویروس هم خاص 
نیســت و عموماً حمایتی است ولی تست های تشخیصی 
باید درســت باشد. هاشمیان با اشــاره به بستری 2۶00 
کودک در سوئد ظرف دو سال اخیر گفت: 34درصد اینها 
 RSV بــه کرونا، 1۶ درصد به آنفولانــزا و 48 درصد به

مبتلا شــدند. این پزشــک متخصص با بیان این که هر 
سه ویروس برای بزرگسالان هم درگیری ایجاد می کند، 
اظهار کرد: نرخ بســتری برای این سه ویروس نسبت به 
روزهای قبل در برخی نقاط دنیا کاهش پیدا کرده است.

وی با بیان این که در کشــورمان گزارش رســمی هنوز 
نســبت به این ویروس جهش یافتــه وجود ندارد، گفت: 
امیدواریم وزارت بهداشت با دقت ردیابی کند و با افزایش 

تعداد تست ها در این رابطه گزارش دهد.
هاشمیان با اشــاره به این که ویروس JN1 خود از انواع 
جهش یافته اومیکرون می باشــد که سرایت بالایی دارد 
ولی شــدت آن بســیار کمتر از هم نوعان خود می باشد، 
گفت: این خبر خوبی اســت که شدت بیماری نسبت به 

گذشته افزایش پیدا نکرده است.
وی بــا بیان این که برخی مبتلایــان به کووید همچنان 
علایمی نظیر درد و مشــکلات خــواب و... را همراه خود 
دارند، گفت: این ها باید از روانپزشکان نیز استفاده کنند 

چون بعضــاً برخی علایم به دارو نیــاز دارد و اگر برخی 
مردم نســبت به بیماری های روحی نیز احساس ناراحتی 

می کنند، نیاز به دارو هم پیدا می کنند.
رئیس بخش ICU بیمارستان مســیح دانشوری با بیان 
این که کوویــد همچنان وجود دارد؛ ولی نرخ ابتلای آن 
بسیار کاهش یافته، گفت: در همه گیری به سر نمی بریم 
و همواره چک کرده و درمان را شروع می کنیم ولی افراد 
بدحال بیشــتر باید نسبت به تشخیص و بستری شدن را 
رعایــت کنند؛ ولی افرادی که به ســرما خوردگی مبتلا 
می شوند، به یکی از سه ویروس ذکر شده مبتلا شده اند و 

درمانشان نیز همان اقدامات همیشگی است.
هاشــمیان لزوم استفاده از ماسک را گوشزد کرد و گفت: 
اگر یک بیمار در محیطی شلوغ نظیر مترو یا اتوبوس قرار 
گیرد، ببینید چه اتفاقی برای افراد ســالخورده یا مستعد 
می افتد؟ از این رو افراد باید رعایت کرده و ســعی کنند 

بیمار نشوند.

نعناع فلفلــی گیاهی علفی، پایا و دارای ســاقه هایی بر 
دو نوع اســت. برگ های آن پوشــیده از کرک است و از 
کلیه قســمت های هوایی این گیاه بوی معطر و مطبوع 
استشــمام می شــود، ولی اگر جویده شود علاوه بر بوی 
اســانس، احســاس خنکی در مخاط دهــان به وجود 
می آورد. رویشــگاه امروزی آن اروپا و آمریکا اســت که 
اغلب به صورت کاشته شده یافت می شود و در ایران نیز 

کاشته شده است.
بخش مورد اســتفاده آن برگ گیاه اســت. اسانس آن 
اثر رفع اسپاســم روی عضلات صــاف دارد. اثرات ضد 
ویروســی، ضد باکتریایی، حشره کشــی، مدری، صفرا 
بری، رفع کننده نفخ و آرام بخشی نیز از آن مشاهده شده 
است. این گیاه برای رفع مشکلات شبه کرامپی مجاری 
دســتگاه گوارش و مجرای صفرا،  رفع مشکلات هضم و 
اســانس آن برای رفع مشکلات روده تحریک پذیر، نزله 
و التهاب مجاری تنفســی فوقانی مفید است. همچنین 
می توان به صــورت موضعی برای دردهــای عضلانی و 

عصبی از آن استفاده کرد.
برگ هــای گیاه نعناع فلفلی در طــب مردمی برای رفع 
تهوع، اســتفراغ، ناخوشــی صبحگاهــی )حالت تهوع و 
ناخوشــی در زنان حامله(، عفونت های تنفسی، دردهای 

قاعدگی و سرماخوردگی مصرف می شود.
بنابر اعلام دفتر طب ایرانی و مکمل وزارت بهداشت، در 
طب ســنتی به نام سوسن بر شناخته می شود و طبیعت 

آن گرم و خشک اســت. مدر، قاعده آور، خارج کننده 
کرم شکم، رفع کننده سنگ مثانه و سنگ کلیه بوده 

و برای تهوع و استفراغ و پیچش روده مفید است.
با ســرکه و روغن گل برای سردرد به کار می رفته است 
و ضماد و خوردن آن برای زنبور گزیدگی مفید اســت. 
جانشین آن مرزنجوش و بادرنجبویه و مصلح آن گشنیز 

و کتیرا است.

نعناع فلفلی به صورت دم کرده قابل استفاده است. برای 
این منظور حــدود 150 میلی لیتر آب داغ همراه با یک 
قاشــق چای خوری از برگ خرد شــده برای حدود 10 

دقیقه در فضای دربسته قرار داده می شود.
مقدار دوز متوســط مصرفی روزانه برگ هــا 3 تا۶ گرم 
اســت. می توان سه تا چهار بار در روز هر بار یک فنجان 
چای تهیه شده را در بین وعده های غذایی مصرف کرد. 
دم کرده را به شکل گرم و نه داغ به صورت جرعه،  جرعه 
مصرف می کنند. اســانس آن نیــز هرگز نباید به صورت 

معمولی مصرف شود.
به دلیل اثــر قاعده آوری این گیاه، مصــرف زیاد آن در 

حاملگی ممنوع است.
مصرف همزمان اســانس ایــن گیاه با 

داروهای مهارکننده کانال های 
کلسیمی ممکن است سبب 
کاهش اثر داروها شــود. در 
مورد مصــرف آن باید به 

نحوه مصرف دقت شود. 
فرآورده هــای  برخــی 
نعنــاع فلفلی، خوراکی 

نیســتند. در دوزهــای 
اثــرات  درمانــی 

خطرناک و یا عوارض جانبی از آن دیده نشده است، اما 
اســانس آن به دلیل داشتن برخی ترکیبات دارای کمی 

اثر حساسیت زایی است.
مصرف اســانس نعناع فلفلی در افراد حســاس می تواند 
سبب بروز مشکلات گوارشــی مثل دل درد و رفلاکس 
شــود. در دوزهای زیاد و در موارد نادر می تواند منجر به 
راش های پوستی، سردرد، برادی کاردی، لرزش عضلانی 
و ناهماهنگی حرکتی شود. در مصرف موضعی نیز ممکن 

است باعث التهاب پوست شود.
مصرف آن در صورت انســداد مجاری صفراوی، التهاب 
کیسه صفرا، آسیب شــدید کبدی، سنگ های صفراوی 
و مصــرف موضعی بــر روی صورت نــوزادان و کودکان 
به خصــوص در ناحیه بینی به دلیــل احتمال بروز فلج 
تنفسی و مصرف خوراکی در حاملگی منع دارد.

آیپد ایر 2024 با نمایشگر غول پیکر، رقابت و هیاهو 
را به بازار تبلت های میان رده برمی گرداند.

اپــل قصــد دارد که نســل جدید آیپد پــرو مجهز 
بــه نمایشــگر اولد را در بهــار و قبــل از کنفرانس 
WWDC 2024 معرفــی کند. پیش بینی می شــود 
کــه کوپرتینویی ها آیپد ایــر 12٫9 اینچی را نیز در 
کنار آیپد پرو به نمایش بگذارند. طرح شماتیک آیپد 
ایر 12٫9 اینچی توســط وبســایت 91Mobiles به 

اشتراک گذاشته شده است.
براســاس این رندر ها، آیپد ایر جدید از نمایشــگر و 

بدنه ی بزرگ تری نسبت به آیپد ایر  فعلی بهره می برد.
طبــق رندر های آیپد ایــر 12٫9 اینچی، اپل چینش 
دوربیــن پشــتی را بازطراحی کــرده و مانند آیفون 
10 دوربیــن و فلاش را در یک ماژول بیضی شــکل 
برآمده جای داده اســت. استراتژی جدید اپل تأکید 
ویژه ای روی افزایش اندازه ی نمایشگر دارد. عرضه ی 
این تبلت اپل با نمایشــگر 12٫9 اینچی و همچنین 
عرضــه ی مدل های جدیدتر و بزرگ تر گوشــی اپل 
ماننــد آیفون 14 پلاس و آیفــون 15 پلاس و مک 
بــوک ایر 15 اینچی بر این اســتراتژی دلالت دارند. 
نســخه  پایه ی آیپد ایر پــرو 12٫9 اینچی کنونی با 
برچســب قیمتی 1٬099 دلار به فروش می رســد؛ 
درحالی که اپل برای نســخه ی پایــه  آیپد ایر کنونی 
برچســب قیمتــی 599 دلار را تعیین کرده اســت. 
انتظار می رود که قیمــت تبلت آیپد ایر جدید بالاتر 
از 599 دلار باشــد. باید منتظــر ماند و دید که آیپد 
ایر 12٫9 اینچی در رقابت با مدل های مختلف تبلت 
سامســونگ، می تواند به بهترین تبلت بازه ی قیمتی 

خود تبدیل شود یا خیر.


